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Sažetak  

 
OVISNOST O ODLUKAMA STRANAČKIH CENTRALA  
Problemi oko formiranja vlasti potpuno su ogolili činjenicu da funkcionisanje kantonalnih vlasti i rješenje 
problema koje građani ovog kantona imaju ne leži u rukama predstavnika koje su, neposredno, birali u 
svoje kantonalne institucije već u centralama političkih stranaka, daleko izvan Kantona. Vlast u ovom 
kantonu formirana je tek nakon što je stišana bura na višim razinama i kada su centrale političkih stranaka 
dale signal kantonalnim zvaničnicima da se može pristupiti  formiranju vlasti u SBK/KSB. 

 
SKUPŠTINA SBK, KONTINUIRANO JE IMALA NIZAK NIVO AKTIVNOSTI I OSTVARILA SKROMNE 
REZULTATE 
Tokom cjelokupnog mandatnog perioda Skupština SBK/KSB je imala u prosjeku manje od jedne sjednice 
mjesečno (46 sjednica), pri čemu je realizovala ukupno svega 220 mjera. Vrlo je nizak broj realizovanih 
zakona, a nekim segmentima rada nije su opšte pridavala adekvatna pažnja, kao što su programiranje 
rada, strateški pristup problemima itd. Dinamika rada je bila izrazito neravnomjerna ponekad sa 
višemjesečnim pauzama. SŠ to je u konačnici rezultiralo da je u toku mandata preskočeno čak 10 mjeseci u 
kojima nije bilo skupštinskog zasjedanja. Ovaj problem bio je najizražniji u posljednjoj godini mandata 
(2014), u kojoj Skupština nije zasjedala čak 4 mjeseca, od 8 koliko ulazi u period koji pokriva ovaj izvještaj.  

 
IZOSTAO STRATEŠKI PRISTUP 
Ono što je indikativno za ovaj saziv Skupštine i uopšte vlasti u ovom kantonu jeste činjenica da se na 
dnevnom redu pred poslanicima, od početka njihovog mandata, nije našla niti jedna strategija. Još uvijek 
ovaj kanton nema Strategiju zapošljavanja, Strategiju razvoja i Strategiju razvoja poljoprivrede. To su 
dokumenti koji bi trebali da pokažu spremnost institucija vlasti da se sistemski bori sa problemom 
nezaposlenosti i predstavljaju polaznu tačku u dugom nizu neophodnih mjera i aktivnosti  koje bi dovele 
do smanjenja nezaposlenosti. Ovom pitanju aktuelni saziv Skupštine približio se malo tek prošle godine, 
kada je održano nekoliko tematskih sjednica (o stanju u privredi, obrazovanju te poljoprivredi, 
vodoprivredi i šumarstvu u Kantonu). Ove tematske sjednice su bile potrebne i korisne, rezultirale su 
kvalitetnim zaključcima koji mogu biti dobra osnova za nastavak aktivnosti na uređenju ovih oblasti, te 
mogu biti model za identičan (tematski) pristup drugim pitanjima koja su od iste ili veće važnosti kao što 
su socijalna problematika, korupcija itd.  

 
IZUZETNO NIZAK NIVO ZAKNODAVNIH AKTIVNOSTI 
U toku cijelog mandata Skupština ovog kantona je okončala proceduru za svega 45 zakonskih rješenja, što 
u prosjeku znači da je finalizirala manje od jednog zakona mjesečno. Da stvar bude gora od ovih 45 zakona 
preko 40% predstavljaju tek izmjene i dopune nekog već postojećeg zakonskog rješenja (19 zakona).  

 
SKUPŠTINA KONTINUIRANO KASNI SA DONOŠENJEM GODIŠNJIH PROGRAMA RADA, KRŠEĆI 
DOKUMENTE KOJI REGULIŠU NJENE OBAVEZE, I PRITOM IMA NEPRIHVATLJIVO NISKU REALIZACIJU 
IONAKO KRAJNJE SKROMNOG PLANA 
U cjelokupnom mandatu aktuelnog ali prethodnog saziva Skupštine SBK, ova institucija nije uspjela da 
blagovremeno donese vlastiti Program rada kršeći na taj način odredbe i vlastitog Poslovnika o radu. U 
prosjeku je Program donošen sa oko tri mjeseca kašnjenja, a vrhunac neodgovornosti je ovogodišnje 
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usvajanje godišnjeg programa rada – 09.06. Osim kašnjenja Skupština je kontinuirano smanjivala kako 
obim ukupnih planiranih mjera, tako i broj planiranih zakona Redovno je kašnjenje bilo praćeno niskom 
stopom realizacije programskih obaveza, koja je samo u prošloj godini prešla prag od 30%, za ukupno 
planirane mjere. Realizacija zakona iz programa rada još je lošija - u cjelokupnom mandatu aktuelni saziv 
je realizovao ukupno svega 25 zakona planirana nekim od programa rada, a samo je u prvoj godini 
njegovog četverogodišnjeg mandata bilo planirano usvajanje 36 zakona.   

 
ZA RAZLIKU OD PROGRAMA RADA, BUDŽETIRANJE JE BILO UGLAVNOM BLAGOVREMENO, ALI BEZ 
UČEŠĆA JAVNOSTI I SA UPITNIM NAČINOM NJEGOVA IZVRŠAVANJA.  
Osim 2011. godine aktuelni saziv je svaki budžet donio na vrijeme, ali sa izuzetno ubrzanom procedurom 
tako da je učešće javnosti, bilo često skoro nemoguće. Kompletna procedura je bila po skraćenom 
postupku ili je bila završena za mjesec dana. Još ozbiljnija stvar je zanemarivanje preporuka Ured za 
reviziju institucija u FBiH, koji već godinama upozorava i na nužnu uspostavu efikasnog sistema internih 
kontrola donošenjem i provođenjem propisanih akata u skladu sa Zakonom o budžetima u FBiH. Zbog 
nedostatka internih kontrola i nepoštivanja Zakona o budžetima F BiH, vrlo često se dešava da se 
rebalansom budžeta samo zakonski pokrivaju prekoračenja budžetskih stavki i/ili neodobrene 
preraspodjela unutar pojedinih budžetskih stavki. Ovakva situacija doprinosi smanjenju transparentnosti 
trošenja javnih sredstava, i predstavlja odličnu bazu za pojavu raznih oblika koruptivnog djelovanja.  

 
PORED SKROMNIH REZULTATA AKTUELNI SAZIV SKUPŠTINE RADIO JE ODGOVORNIJE I 
PRODUKTIVNIJE OD PREDHODNOG SAZIVA 
Iako su rezultati koje je aktuelni saziv Skupštine imao u ovom mandatu skromni, oni su ipak bolji od 
rezultata prethodnog saziva. Aktuelni saziv Skupštine održao je više sjednica, razmatrao i realizovao više 
mjera i zakona, bio odgovorniji prema programu rada i budžetiranju te ključnim problemima građana. Uz 
napomenu, da se, ipak, u osnovi, radi tek o poređenju lošeg s gorim. 

 
SAM TOK SJEDNICA ZADRŽAO JE ISTE KARAKTERISTIKA KAO I PRIDHODNIH GODINA 
Nakon što su prevaziđeni početni nesporazumi oko formiranja vlasti, rada Skupštine je bio vrlo korektan. 
Nije bilo kršenja Poslovnika. Broj diskusija je bio umjeren, a mjere su usvajane uglavnom jednoglasno ili 
uz dominantnu parlamentarnu većinu i visok stupanj unutarskupštinskog uvažavanja. Tako je u 
cjelokupnom mandatu odbijeno svega 16 mjera, čak su odluke o odbacivanju pojedinih mjera donošene 
uz visok stupanj usaglašenosti. 

 
SKUPO PLAĆENI NERAD  
Iako su postignuti rezultati, u suštini izuzetno loši, u toku ovog mandatnog perioda došlo je do povećanja 
zastupničkih primanja a povećao se i broj poslanika koji su profesionalizovali svoj mandat. Ako stavimo u 
korelaciju primanja i aktivnosti vidjećemo da su poslanici aktuelnog saziva Skupštine SBK, u toku cijelog 
mandatnog perioda na sjednicama Skupštine proveli vremenski ekvivalent tek 27 osmosatnih radnih 
dana (i to uključujući i pauze i razna usaglašavanja). Ili manje od 5 sati mjesečno u prosjeku! I pri tome, 
skoro dvije trećine njih su profesionalizovali svoj status u Skupštini, odnosno u njoj imaju status 
zaposlenih i redovna mjesečna primanja u prosjeku oko 2.260 KM, a godišnje se za ovu instituciju iz 
Budžeta ovog kantona izdvaja preko milion KM. 
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JAVNA POTROŠNJA I DALJE RASTE, BEZ OBZIRA NA OBEĆANJA O ŠTEDNJI  
Strukturalno gledano, tokom cijelog mandatnog perioda najveći udio u budžetu imaju plate i naknade 
zaposlenih koje zauzimaju oko 70% ukupne planirane budžetske potrošnje i nominalno gledano porasle 
su za skoro 10 miliona KM u odnosu na budžet iz 2011. godine (sa početka mandata), preko milion KM u 
odnosu na prošlu godinu. Također, u odnosu na budžet sa početka mandata a pogotovo na budžet 
prethodne godine, povećani su i materijalni troškovi. Ova planirana povećanja čine nevjerodostojnim 
prošle godine usvojene mjere štednje, kao i usvojene mjere za zaustavljanje deficita u proračunu Kantona. 

 
TRANSPARENTNOST RADA SKUPŠTINE JE NA PRIHVATLJIVOM NIVOU, ALI SU NUŽNA DALJNJA 
POBOLJŠANJA 
Transparentnost rada Skupštine SBK je tokom mandatnog perioda uglavnom bila na prihvatljivom nivou 
sa izraženom potrebom dodatnog poboljšanja stanja u sferi informaciono-elektronskog komuniciranja sa 
javnošću. Skupština SBK je, naime, između ostalog, jedna od rijetkih institucija vlasti u BiH koja nema 
svoju web stranicu.  

 
ZASTUPNIČKE AKTIVNOSTI ALI I DIJELOVANJA PUTEM STRANAČKIH KLUBOVA IMALE SU 
POZITIVAN TREND TOKOM MANDATANOG PERIODA 
Posmatrajući sjednice Skupštine pojedinačno tokom ovog mandatnog perioda primjetan je rast 
poslaničkog aktivizma. Na prvom mjestu treba istaknuti povećanje amandmanskog djelovanja na razna 
zakonska rješenja ali i poslaničkog djelovanja u drugim sferama. U toku cijelog mandata poslanici su 
ponudili 195 amandmana, a kako je mandat odmicao rastao je broj pitanja i inicijativa, kojih je do kraja 
avgusta 2014. godine bilo zajedno 377 (277 pitanje i 100 inicijativa). Osim navedenog poslanici su 1429 
puta uzeli učešće u raspravama o različitim mjerama. Međutim, na kraju mandata i dalje je visok udio onih 
koji ne koriste ove oblike zastupničkoga djelovanja. CŠak 30% poslanika nije podnijelo niti jedan 
amandman, 13% poslanika nije koristilo instituciju poslaničkog pitanja ili inicijative, 3% poslanika nije se 
uključivalo u rasprave o mjerama niti na jedan način. 

 
REZULTATI RADA VLASTI BEZ BITNOG UTICAJA NA POVEĆANJE KVALITETA ŽIVOTA GRAĐANA. 
Iako postoje izvjesni pozitivni pomaci u radu kantonalnih institucija u Srednjobosanskom kantonu, zbog 
činjenice da se vlast bavila uglavnom dnevno operativnim poslovima i sistemskim uređenjem vlastitih 
odnosa te da je intenzitet rada bio na nedovoljnom nivou, pozitivni efekti rada vlasti još uvjek se ne 
primjećuju u ovom kantonu. Naprotiv, broj novih radnih mjesta sporo raste, periodično se usljed 
sezonskih poslova pojavi porast ali je to obično kratkog vijeka.  Broj nezaposlenih još uvjek nije smanjen 
na nivo iz 2011. godine i u kontinuiranom je porastu još od 2008. godine. Investicije u Srednjobosanskom 
kantonu također su u padu, a najdrastičniji pad bilježe investicije iz javnih budžeta. Broj uposlenih u 
javnom sektoru je ogroman. Budžetski prihodi opadaju. Korisnika socijaln
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Uvod 

Izvještaj o monitoringu rada Skupštine Srednjobosanskog kantona (SBK), daje pregled rezultata rada ove 
institucije, njenih poslanika, koji djeluju kao javni zvaničnici u ovoj instituciji i to za mandatni period 2010 
– 2014. godina, sa posebnim osvrtom na posljednju godinu mandata i komparacijom pokazatelja sa 
prethodnim sazivom ove institucije.  

Izvještajni period obuhvata vrijeme od posljednjih opštih izbora održanih 03.10.2010. godine do 
05.09.2014. godine, pri tome kao početak aktuelnog mandata vlasti u  SBK/KSB postavljamo 01.12.2010. 
godine. To je momenat kada su novoizabrani poslanici formalno preuzeli osvojene mandate, čime je 
formalno pravno prethodnom sazivu Skupštine prestao mandat. 

Pri kreiranju izvještaja, kao ulazni parametri uzeti su: raniji izvještaji o monitoringu rada Skupštine SBK, 
zapisnici i drugi materijali sa održanih sjednica Skupštine, godišnji programi rada Skupštine SBK, te ostali 
materijali dostavljeni od strane ove institucije (pri čemu na profesionalnosti i punoj kooperativnosti 
zahvaljujemo Sekretaru Skupštine SBK, gospođi Esmi Vajzović i osoblju Stručne službe Skupštine).  

Cilj izvještaja je da se kroz nekoliko logičkih cjelina sumiraju i na jednostavan način predstave podaci do 
kojih je CCI došao prateći rad Skupštine SBK tokom njenog cjelokupnog mandatnog perioda, pri tome je 
fokus postavljen istovremeno na učinku Skupštine i poslanika u Skupštini Srednjobosanskog kantona i 
opredjeljenosti ove institucije da se sistemski bavi problemima koji su od životnog značaja za građane 
SBK.  

KONSTITUISANJE VLASTI 
Na početku izvještaja objašnjen je način na koji je formirana zakonodavna vlast u Srednjobosanskom 
kantonu te promjene u stranačkoj strukturi vlasti tokom mandatnog perioda. 

OBIM I DINAMIKA RADA INSTITUCIJE 
Cjelina koja govori o obimu i dinamici rada pokazuje koliko je i šta ova institucija zapravo uradila u toku 
svog mandatnog perioda. Govori se o broju sjednica, zakonima i drugim mjerama koje su razmatrane, te 
vremenskoj komponenti rada Skupštine. 

POJEDINACŠNE AKTIVNOSTI POSLANIKA 
Kroz izvještaj i priloge dat je sumarni pregled svih zastupničkih aktivnosti, uključujući prisustva 
sjednicama, postavljena pitanja i pokrenute inicijative, kao i pregled primanja tokom mandata.  

EFEKTI RADA VLASTI 
Na kraju izvještaja kroz prizmu zaposlenosti i odnosa prema najugroženijim kategorijama ovog kantona 
predstavljeni su efekti rada vlasti u Srednjobosanskom kantonu. 

Mersad Avdić 
Konzultant za monitoring 
septembar, 2014 
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Politički kontekst 

Nakon potvrde rezultata općih izbora 2010. godine, od strane CIK-a (02.11.2010. godine), na 
konstituisanje vlasti u ovom kantonu čekalo se skoro mjesec dana. Proces je započeo 01.12.2010. godine 
početkom konstituirajuće sjednice koja je prekinuta zato što nije postajao politički dogovor oko 
formiranja vlasti odnosno parlamentarne većine. Sjednica je prekinuta bez formiranih klubova naroda i 
bez imenovanog rukovodstva, i to neposredno po preuzimanju mandata od strane novoizabranih 
predstavnika. Sjednica je nastavljena skoro mjesec dana kasnije (28.12.2010. godine) ali je ona je 
prekinuta bez konstituisanja rukovodstva uz imenovana dva povjerenstva/komisije i postignut dogovor o 
nastavku konstituirajuće sjednice, te potrebi održavanja vanredne sjednice zbog donošenja finansijskih 
dokumenta. Nakon toga proces je išao vrlo sporo - konstituirajuća sjednica je nastavljena u još tri 
nastavka, a na kraju je uspostavljena zakonodavna vlast sa privremenim radnim tijelima i bez saglasnosti 
kluba hrvatskog naroda, koji je pokrenuo pitanje vitalnog nacionalnog interesa. Ovako forirana 
zakonodavna vlast je imenovala Vladu koja također nije imala legitimitet kluba hrvatskog naroda.  

Zbog cjelokupne situacije oglasio se i ured visokog predstavnika, sa preporukom da se ponovo imenuje 
Vlada i da se uvaže stavovi kluba hrvatskog naroda. Vođeni tom preporukom izabrani predstavnici 
Srednjobosanskog kantona razriješili su 26.07.2011. godine novoimenovanu Vladu, popunili rukovodstvo 
skupštine predstavnicima hrvatskog naroda i mandat vratili vladi „u tehničkom mandatu“ (izabranoj od 
strane prethodnog saziva Skupštine).   

Nakon povratka mandata vladi u „tehničkom mandatu“, situacija u Skupštini se naizgled normalizovala. 
Predstavnici stranka HDZ BiH, HDZ 1990 i NHI su počeli da učestvuju u radu Skupštine SBK. Kompletirano 
je rukovodstvo i radna tijela Skupštine, ali su aktivnosti ove institucije svedene samo na ono što je nužno. 
CŠak su i pregovori o formiranju izvršne vlasti bili minimizirani, uz očigledno odustajanje od riješavanja 
ovog pitanja na kantonalnoj razini sve do dogovora ključnih političkih subjekata na višim nivoima. Agonija 
je prekinuta tek 13 mjeseci nakon parlamentarnih izbora. Srednjobosanski kanton je dobio Vladu priznatu 
od strane svih relevantnih političkih subjekata u kantonu 03.11.2011. godine. 

Prema tome nakon posljednjih općih izbora 2010. godine bilo je potrebno preko 8 mjeseci da se formira 
zakonodavna vlast i 13 mjeseci da Srednjobosanski kanton dobije izvršnu vlast. Ono što je puno važnije 
jeste, da su problemi oko formiranja vlasti potpuno ogolili činjenicu da funkcionisanje kantonalnih vlasti 
i rješenje problema koje građani ovog kantona imaju ne leži u rukama predstavnika koje su, neposredno, 
birali u svoje kantonalne institucije već u centralama političkih stranaka daleko izvan kantona i interesa 
građana Srednjobosanskog kantona.  

U komparaciji sa prethodnim sazivom koji je mandat dobio na izborima 2006. godine Vlast je 
konstituisana mnogo sporije. Naime, nakon predzadnjih opštih izbora Skupština je konstituisana za manje 
od mjesec dana nakon objave izbornih rezultata (16.11. 2006. godine). Isto kao i Skupštinu, ovaj kanton 
je i Vladu dobio nekoliko mjeseci ranije (10.07.2007. godine) nego je to bio slučaj nakon opštih izbora 
2010. godine.  

Nakon izbora 2010. godine, mandate u Skupštini SBK/KSB osvojilo je 8 političkih partija HDZ BiH (7 
poslanika), SDA (6 poslanika), SDP (6 poslanika), HDZ 1990 (2 poslanika), NSRZB (2 poslanika), SBB (3 
poslanika), SBiH (3 poslanika),  i NHI (1 zastupnik). Međutim tokom mandatnog perioda neki od poslanika 
su izašli iz političke stranke sa kojom su osvojili mandat i postali članovi neke druge stranke ili su postali 
samostalni poslanici ili su podnijeli ostavku na mjesto poslanika tako da je sastav Skupštine tokom svog 
mandatnog perioda pretrpio i personalne ali i političko strukturalne promjene .  
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• Prvo su zbog imenovanja u Vladu SBK ostavke podnijeli Senad Selimović i Nijaz Helez, a na njihovo 
mjesto su imenovani Ljubinka Atanasijević i Admir SŠkandro (svi članovi SDP-a).  

• Zatim je na sjednici održanoj 07.09.2011. godine, iz privatnih razloga, ostavku podnio i Memija Emir 
(također član SDP-a), a 03.11.2011. godine imenovan Lekić Andrija.  

• Posljednja personalna promjena desila se nakon lokalnih izbora, kada je, zbog pobjede na lokalnim 
izborima, zbog pozicije načelnika općine, gospodin Radoje Vidović podnio ostavku na zastupnički 
mandat a na njegovo mjesto početkom 2013 godine imenovan Nikica Petrović iz HDZ BiH.  

• Pored personalnih promjena desile su se i promjene u stranačkoj strukturi, unutar Skupštine 
SBK/KSB, jer su neki poslanici izašli iz svojih „matičnih“ stranaka i postali samostalni poslanici ili su 
prešli u druge stranke. Tako je zastupnik Anto Lozančić iz NHI prešao u HSS, a poslanici Suad Grizić i 
Muhamed CĆurić izašli iz SBiH i postali samostalni poslanici. 

 

 
Grafikon 1 – Stranački sastav Skupštine SBK/KSB 

 
Vladajuću većinu čine poslanici HDZ BiH, SDA, SDP, HDZ 1990 i NSRzB.  

 
Grafikon 2 – Pozicija i opozicija 

 
Tabela u nastavku daje pregled poslanika u Skupštini SBK/KSB koji trenutno imaju mandat aktivan.  
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SKUPŠTINA SBK/KSB 
RBR PREZIME IME STRANKA RANIJE UČEŠĆE U VLASTI 
1 Alihodža Nurudin SDA  
2 Batinić Mirko HDZ BiH Zastupnik u Skupštini SBK 
3 Bilić Anto HDZ 1990 Zastupnik u Skupštini SBK 
4 Bojčetić ZŠ eljko HDZ BiH  
5 Crnica Halima SDA Zastupnica u Skupštini SBK 
6 CŠepalo Husejn SBB  
7 CĆurić Muhamed SBiH  
8 Džambas Zdenka HDZ BiH  
9 Grizić Suvad SZ Zastupnik u Skupštini SBK 
10 Hadžiabdić Amel SZ  
11 SŠkandro Admir SDP  
12 Komšić Vlatka HDZ BiH Ministrica u Vladi SBK 
13 Kurt Edina SDP Zastupnica u Skupštini SBK 
14 Kvasina Josip HDZ BiH Zastupnik u Skupštini SBK 
15 Lozančić Anto HSS Ministar u Vladi SBK 
16 Lukić Blaženka NSRB  
17 Matišić Dražen HDZ 1990  
18 Lekić Andrija SDP  
19 Pavlović Karolina NSRB  
20 Poparić Refik SDA Zastupnik u Skupštini SBK 
21 Ribo Asim SDA  
22 Atanasijević Ljubinka SDP  
23 Selman Salko SDA Premijer Vlade SBK 
24 Simić Nikola SDP Zastupnik u Skupštini SBK 
25 SŠkaro Alan SDP  
26 SŠvago Almir SBB  
27 Tarakčija Salim SDA  
28 Tihak Edin SBB  
29 Tolo Ana HDZ BiH  
30 Petrović Nikica HDZ BiH  

Tabela 1: Sastav Skupštine Srednjobosankog kantona 
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Osnovne informacije o radu Skupštine SBK-a – Obim i 
dinamika rada 

U posmatranom cjelokupnom mandatu1 Skupština SBK održala je ukupno 46 sjednica2 i to u 54 nastavka 
na sjednicama je provela ukupno 219 sati i 13 minuta.  

 
Grafikon 3 – Sjednice skupštine SBK/KSB 

 
Na 219 sati skupštinskog zasjedanja (uključujući i pauze i usaglašavanje na klubovima) realizovano je 
ukupno 2213 mjera, što znači da je u prosjeku trošeno oko jedan sat skupštinskog zasjedanja za donošenje 
jedne mjere, te da su poslanici tokom mandatnog perioda od 4 godine na sjednicama proveli vremenski 
ekvivalent 27 i po standardnih osmosatnih radnih dana. 

 
Grafikon 4 – Sjednice Skupštine SBK/KSB 

Efikasnost, posmatrana kao međuodnos utrošenog vremena i broja donesenih mjera, je bila najviša u 
posljednjoj godini mandata, kada se za jedan sat skupštinskog zasjedanja donosilo u prosjeku 1.6 mjera a 

1 Podaci se odnose na period od posljednjih opštih izbora u oktobru 2010. godine do kraja avgusta 2014. godine. 
2 Obzirom da jekonstituitivna sjednica započeta u jednoj godini a završena u drugoj kao takva ubrojana je u obje. 
Stvaro je završeno 45 sjednica. 
3 Razmatrano je ukupno 221 realizovana mjera pojavila sa na sjednicama Skupštine u 240 navrata, neke mjere su 
razmatrane više puta a druge su odbijene pa se kao takve ne smatraju realizovanim. 
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najmanje produktivne su bile 2010. i 2011. koje su bile obilježene međustranačkim političkim igrama oko 
formiranja vlasti. 

SŠ to se tiče same produktivnosti, ne obaziremo li se na utrošeno vrijeme, Skupština SBK/KSB, čitav mandat 
radi prilično ujednačeno, realizujući, po godinama, oko 5 mjera mjesečno u prosjeku.  

 

 
Grafikon5 – Dinamika rada Skupštine SBK/KSB – Zasjedanja i razmatrane mjere 

 

Posmatrajući na mjesečnom nivou, dinamika rada aktuelnog saziva Skupštine bila je izrazito 
neravnomjerna. Vrlo često se dešavalo da Skupština jednostavno „preskoči“ po jedan ili dva mjeseca



SKUPŠTINA SREDNJOBOSANSKOG KANTONA - MANDATNI IZVJEŠTAJ 

 
Grafikon 6 – Komparacija rada aktuelnog saziva Skupštine sa prethodnim. 

 
S druge strane, iako je broj sjednica i sati zasjedanja, u aktuelnom mandatu povećan za cca 50% u odnosu 
na prethodni, rast broja mjera bio je znatno manji, oko 20%. 

Sa stanovišta strukture razmatranih mjera, odnosno vrste mjera koje su na Skupštini razmatrane i 
realizovane tokom aktuelnog mandatnog perioda, vidimo, kao što je i očekivano za zakonodavnu 
instituciju, da najveći broj mjera ima normativni karakter. Najviše je usvojenih zakona. Oni predstavljaju 
preko četvrtine svih realizovanih mjera tokom mandatnog perioda aktuelnog saziva Skupštine SBK/KSB 
i ukupno ih je u 4 godine mandata skupština razmatrala 594. Slijedeća dominantna kategorija su odluke 
kojih je bilo ukupno 43, odnosno oko 20%. 

Ono što je indikativno za ovaj saziv Skupštine i uopšte vlasti u ovom kantonu jeste činjenica da se na 
dnevnom redu Skupštine nije pred poslanicima našla niti jedna strategija. Od tematskih sjednica 
Skupštine, koje su samo pokazale koliko je bitno da vlasti kantona na strateški način pristupe i urede 
određene oblasti javnog života, u Srednjobosanskom kantonu nije se otišlo dalje.  

RAZMATRANE MJERE NA SKUPŠTINI SBK 
 2010 2011 2012 2013 2014 UKUPNO 
Zakon  14 16 14 15 59 
Budžet  4 3 2  9 
Izvještaj  7 6 9 5 27 
Informacija  2 7 7 5 21 
Odluka 1 18 9 9 6 43 
Program/Plan  9 11 6 3 29 
Ostalo  5 8 16 4 31 
Ukupno 1 59 56 63 38 221 

Tabela 2: Struktura realizovanih mjera na sjednicama Skupštine Srednjobosanskog kantona u periodu od 
03.10.2010 do 31.08.2014. godine 

 

4 Zakonodavna aktivnost Skupštine KSB/SBK tretirana je u zasebnom dijelu izvještaja. 
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SKUPŠTINA SREDNJOBOSANSKOG KANTONA - MANDATNI IZVJEŠTAJ 

Ključni dokumenti za stvaranje preduslova za efikasan 
rad 

PROGRAMIRANJE RADA 
U cjelokupnom mandatu aktuelnog ali i prethodnog saziva Skupštine SBK, ova institucija nije uspjela da 
blagovremeno donese nijedan vlastiti godišnji program rada, kršeći na taj način odredbe svog Poslovnika 
o radu.  

U pravilu je (izuzmemo li 2007. godinu, kada program rada uopšte nije usvojen) Skupština svoje programe 
donosila sa 3 mjeseca zakašnjenja. Najveće kašnjenje dogodilo se 2014. godine, kada je program rada 
Skupštine za ovu godinu usvojen tek 09.06.2014.  

PROGRAMI RADA SKUPŠTINE SBK 
PROGRAM ZA 
GODINU 

DATUM 
USVAJANJA 

BROJ MJERA U 
PROGRAMU 

BROJ ZAKONA U 
PROGRAMU  

2007. Nije usvojen - - 

2008. 31.03.2008 90 37 

2009. 17.03.2009 90 45 

2010. 03.02.2010 68 35 

    

2011. 16.03.2011 73 36 

2012. 29.02.2012 72 35 

2013. 12.03.2013 63 32 

2014. 09.06.2014 55 26 
Tabela 3: Dinamika i obim usvajanja programa rada u Skupštini SBK/KSB 

Drugi važan pokazatelj jeste kontinuirano smanjenje obima programskih obaveza. Ovaj negativan trend 
doveo je do toga da je program, sa 90 mjera koliko je sadržavao 2008 i 2009. godine, smanjen na svega 55 
mjera koliko sadrži Program za 2014. godinu. Ovo predstavlja umanjenje za skoro 40%, pri tome su se 
zakoni tokom cijelog tog perioda držali na približno ujednačenom nivou, da bi i oni u programu za 2014. 
godinu bili značajno smanjenju (oko 20% u odnosu na prethodnu godinu ili za preko 40% u odnosu na 
2009. godinu kada je zabilježen najobimniji plan zakonodavnih aktivnosti). 

Kada je programiranje rada Skupštine SBK/KSB u pitanju, kontinuitet također predstavlja i činjenica da je 
svaki skupštinski program sadržavao znatan udio zakona. Radi se u stvari o zakonima koji su uglavnom 
zbog zanemarivanja programskih obaveza, taktiziranja izvršne vlasti ili političkih neslaganja prenošeni iz 
jedne godine u naredni period, kao nerealizovani. Ovakva praksa je dovela do akumuliranja 
nerealizovanih zakona, a takvo odugovlačenje procesa je rezultiralo time da se oblast koju su neki zakoni 
trebali da regulišu toliko promijenila da je prestala potreba za njihovim donošenjem u onom obliku u 
kome su prvobitno predviđeni, odnosno, stvorila se potreba za sasvim novim zakonskim rješenjima. 
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REALIZACIJA PROGRAMA RADA 
Uporedno sa negativnom trendom u obimu planiranja, odnosno smanjivanjem broja planiranih mjera iz 
godine u godinu, monitoringom rada ove institucije zabilježili smo lagani porast broja mjera koje su na 
Skupštini razmatrane, a koje su iz njenog programa rada. Ova dva suprotna trenda dovela su toga da je, 
vremenom, procenat realizacije programskih obaveza lagano rastao. U prosjeku je prethodni saziv 
Skupštine realizovao nešto manje od 20%, godišnjeg programa, dok je aktuelni saziv u prosjeku realizovao 
oko 30% vlastitih godišnjih obaveza.  

 

 
Grafikon 6 – Realizacija programa rada u Skupštini SBK/KSB u periodu 2010-2014 i 2006-2010. 

 

Već je istaknuto da je, do  2014. godine, udio planiranih zakona bio uglavnom na ujednačenom nivou, te 
da je u posljednjoj godini mandata on znatno umanjen. Posmatrajući realizaciju zakonodavnog dijela 
programa rada vidljivo je da je on također imao lagani porast ali nije rastao istim intenzitetom kako 
procenat realizacije ostatka programa rada. Zbog akumuliranja zakona i prenosa obaveza iz jedne u drugu 
godinu, s jedne strane i neadekvatnog odnosa prema realizaciji vlastitih obaveze s druge strane, procenat 
realizacije zakonodavnog djela programa rada je manji nego procenat realizacije cjelokupnih programskih 
obaveza.   

Monitoring je pokazao da niti jednu godinu (uključujući oba posljednja saziva) Skupština SBK/KSB nije 
realizovala niti četvrtinu svojih godišnjih zakonodavnih obaveza, odnosno zakona planiranih programom 
rada (jedino u 2014. godini, s obzirom da je preostalo još malo vremena – podsjećamo da naši podaci za 
2014. idu do 31.08. - možda prekorači ovu granicu).  

Sumiramo li broj realizovanih programskih mjera dolazimo do informacije da je aktuelni saziv, za 
cjelokupan svoj mandat, realizovao neznatno više mjera nego je bilo planirano u prvoj godini njegova 
mandata, dok su pokazatelji za prethodni saziv još porazniji.  

Situacija sa zakonima je još i gora. U cjelokupnom mandatu aktuelni saziv je realizovao ukupno 25 
planiranih zakona, a samo u prvoj godini njegovog mandata planirano je bilo 36.  

S druge strane, prethodni saziv je, u cijelom svom mandatu, realizovao tek 11 zakona iz programa rada, 
što u brojčanom smislu predstavlja između 20 i 30% jednog godišnjeg plana, u tom mandatu. 
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Prema tome, iako Skupština ovog kantona nije pokazala adekvatan odnos prema programiranju vlastitog 
rada, važno je skrenuti pažnju i na činjenicu da je aktuelni saziv ovom pitanju pristupio odgovornije od 
prethodnog saziva. Uz usvojen program za svaku godinu svog mandata, oni su podigli stepen realizacije 
kako ukupnog tako i zakonodavnog dijela, u odnosu na realizaciju koju je imao saziv Skupštine prije njih. 
No, istini za volju, ipak je to još uvijek tek poređenje lošeg sa gorim. 

 

 
Grafikon 7 – Realizacija zakona iz programa rada u Skupštini SBK/KSB u periodu 2010-2014 i 2006-2010. 

 

BUDŽETIRANJE 
Za razliku od Programa rada, vlasti Srednjobosanskog kantona su Budžet donosile uglavnom 
blagovremeno. Aktuelni saziv vlasti je samo u prvoj godini mandata (2011.) značajno kasnio sa 
donošenjem ovog važnog akta i finansijsku godinu započeo sa Odlukom o privremenom finansiranju, dok 
je u ostalim godinama budžet donošen na vrijeme.  

Pozitivno je to što polako postaje praksa da se Budžet Srednjobosanskog kantona za narednu godinu 
donese prije isteka tekuće godine, odnosno što se izbjegavaju odluke o privremenom finansiranju. S druge 
strane, Budžet je akt koji se redovno donosi, čija je procedura donošenja propisana zakonom, od kojeg 
zavisi ogroman broj korisnika i upravo zbog toga on ne bi trebao biti donošen naprečac, niti po skraćenoj 
proceduri, bez javne rasprave i učešća zainteresovanih građana i interesnih skupina u njegovom kreiranju, 
što je raširena praksa na ovim prostorima, pa i u ovom kantonu.  

Da uključivanje javnosti u proces izrade Budžeta nije u vrhu liste prioriteta vlastima SBK/KSB najbolje 
govori dinamika usvajanja budžeta. Tako je: 

• Budžet Srednjobosanskog kantona za 2011. godinu je započeo proces kao nacrt 30.09.2010. ali je 
usvojen, uz ogromno kašnjenje, političke opstrukcije i kršenje zakona, tek 28.04.2011. godine. 

• Budžet SBK za 2012. godinu, pojavio se na Vladi kao nacrt 27.10.2011. godine ali je odgođena 
rasprava pa je usvojen u nacrtu tek  05.12.2011. godine. Procedura je tada toliko ubrzana da je za 25 
dana završen kompletan postupak. Usvojen je 30.12.2011. godine. 

• Budžet za 2013. godinu donešen po skraćenom postupku, od prednacrta 28.10.2012 do usvajanja 
27.12.2012. prošlo manje od dva mjeseca, dokument uopšte nije razmatran u nacrtu. 
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• Budžet za 2014. godinu, kao i njegovi prethodnici nije imao dugu proceduru donošenja, sve je trajalo 
oko mjesec dana. Vlada je utvrdila nacrt 28.11.2013. a parlament usvojio prijedlog 30.12.2014. 
godine.  

 

BUDŽETI SBK 

GODINA USVOJEN IZNOS U KM I. 
REBALANS 

II. 
REBALANS 

BR. UPOSLENIH KOJI 
PRIMAJU PLAĆE IZ 

BUDŽETA SBK 
2007. 28.12.2006 132.530.500 143.200.000 144.150.000  
2008. 17.01.2008 165.029.198 160.799.198 161.835.942 4.858 
2009. 22.12.2008 173.538.933 148.537.733  4.817 
2010. 30.12.2009 159.432.000 159.932.000  4.949 
      
2011. 28.04.2011 172.810.000 155.917.800  5.043 
2012. 30.12.2011 167.329.843 162.364.843 162.364.843 5.128 
2013. 27.12.2012 153.500.284 158.600.284  5.095 
2014. 30.12.2013 159.656.700   5.093 

Tabela 4: Budžeti Srednjobosankog kantona, po godinama 

 

Ono što dodatno zabrinjava jesu kontinuirana upozorenja Ured za reviziju institucija u FBiH, koji iz godine 
u godinu ukazuje na zanemarivanje pa i kršenje Zakona o budžetima Federacije a tiču se propusta vezanih 
za realno i blagovremeno planiranje budžeta. Ova institucija već godinama upozorava i na nužnu 
uspostavu efikasnog sistema internih kontrola donošenjem i provođenjem propisanih akata u skladu sa 
Zakonom o budžetima u FBiH. Preporučuje i izradu Smjernicama za uspostavu i jačanje internih kontrola 
kod budžetskih korisnika.  

Zbog nedostatka internih kontrola i nepoštivanja Zakona o budžetima F BiH, vrlo često se dešava da se 
rebalansom budžeta samo zakonski pokrivaju prekoračenja budžetskih stavki i/ili neodobrene 
preraspodjela unutar pojedinih budžetskih stavki, a na šta su također upozoravali iz Ureda za reviziju 
institucija u FBiH. Ovo je svoju kulminaciju doživjelo kod budžeta za 2011. godinu kada je rebalans 
objavljen nakon izvještaja o izvršenju budžeta i tom prilikom je Ured za reviziju konstatovao slijedeće: 

„Budžet kantona za 2011. godinu u iznosu od 172.810.000 KM usvojen je 28.04.2011. godine, a 
rebalans istog Skupština je usvojila na sjednici održanoj 30.12.2011. godine, a Odlukom od 
04.01.2012. godine, dakle nakon isteka finansijske godine i istim su prihodi i rashodi smanjeni na 
155.917.800 KM. U Izvještaju o izvršenju Budžeta za određene budžetske korisnike objavljene su 
planske veličine u visini izvršenja, a ne u visini odobrenih sredstava od strane zakonodavnog tijela, 
kako bi se pokrila njihova prekoračenja stvorenih izdataka. Rebalans budžeta objavljen je 
05.04.2012. godine, dakle nakon sačinjavanja finansijskih izvještaja. Navedeno je suprotno 
odredbama Zakona o budžetima u FBiH, kojima je propisana procedura usvajanja Izmjena i dopuna 
Budžeta.“ 
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SKUPŠTINA SREDNJOBOSANSKOG KANTONA - MANDATNI IZVJEŠTAJ 

BUDŽETI SBK 

Tabela 5: Budžeti Srednjobosankog kantona, po strukturi rashoda 

 
Strukturalno gledano, tokom cijelog mandatnog perioda najveći udio u budžetu imaju plate i naknade 
zaposlenih koje zauzimaju oko 70% ukupne planirane budžetske potrošnje i nominalno gledano porasle 
su za skoro 10 miliona KM u odnosu na budžet iz 2011. godine (sa početka mandata).  

Iznenadni skok u kategoriji plata i naknada, desio se na početku 2012. godine, nakon usvajanja Zakona o 
plaćama i naknadama u organima vlasti u Srednjobosanskom kantonu, koji je trebao da uvede red u 
dotadašnji način obračuna plata i isplate naknada uposlenih u javnom sektoru. Donošenjem ovog zakona 
pozicija bruto plata i naknada je u toku jedne godine sa oko 98,6 miliona  KM povećana na oko 108,6 
miliona KM, o ostala na tom nivou do kraja mandata.  

Također, u odnosu na budžet sa početka mandata, mada ne tako drastično, povećani su i materijalni 
troškovi.  

Ova planirana povećanja čine nevjerodostojnim prošle godine usvojene mjere štednje, kao i usvojene 
mjere za zaustavljanje deficita u proračunu Kantona.  

Prema korisnicima, struktura budžeta je, također, bila ujednačena tokom cijelog mandatnog perioda. 
Najveći korisnici su institucije obrazovanja. Integralno posmatrano, na obrazovanje se izdvajalo između 
40 i 45 procenata cjelokupnih kantonalnih prihoda.  

Nakon obrazovanja slijede tijela uprave u koja ne ulaze zdravstvene institucije jer se finansiraju iz 
vlastitog vanbudžetskog fonda. Za tijela uprave se izdvajalo između 25 i 30 procenata budžeta, njih slijedi 
Ministarstvo unutrašnjih poslova, odnosno policijske strukture, koje participiraju sa oko 20% itd.  

 

 

 

 
IZVRŠENJE ZA 2011. IZVRŠENJE ZA 2012. PRORAČUN ZA 2013. PRORAČUN ZA 2014. 

Iznos 
% 

Učeš. 
Iznos 

% 
Učeš. 

Iznos 
% 

Učeš. 
Iznos 

% 
Učeš. 

Bruto plaće 84.788.508 57,02 95.874.553 62,06 92.209.800 58,14 94.600.300 59,25 
Naknade zaposlenih 13.815.595 9,29 12.747.626 8,25 15.233.700 9,61 13.709.900 8,59 
Materijalni troškovi 16.801.265 11,3 16.842.934 10,9 15.812.400 9,97 17.027.800 10,67 

Kamate 125.866 0,08 77.059 0,05 85.000 0,05 150.000 0,09 
Grantovi 28.393.951 19,1 26.173.880 16,94 28.859.384 18,2 28.312.000 17,73 

Kapitalni transferi      0 800.000 0,5 

Kapitalni izdaci 4.766.846 3,21 2.776.849 1,8 5.400.000 3,4 3.534.500 2,25 

Tekuća zaliha     1.000.000 0,63 1.000.000 0,63 

Izvanbilančna evide-
ncija uvjetne obv.       462.200 0,29 

Ukupno 148.692.030 100 154.492.901 100 158.600.284 100 159.656.700 100 
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SKUPŠTINA SREDNJOBOSANSKOG KANTONA - MANDATNI IZVJEŠTAJ 

BUDŽETI SBK 

Tabela 6: Budžeti Srednjobosanskog kantona, po korisnicima  

 
Ono što je karakteristično za kraj mandata ovog saziva, odnosno za Budžeta za 2014. godinu jeste 
unaprijed planirano kreditno zaduženje, u iznosu od 10.000.000 KM, kako bi se osigurala budžetska 
ravnoteža. Drugim riječima vlasti ovog kantona znaju da će im prihodi u 2014. godini biti nedostatni za 
planiranu potrošnju i odlučuju da građane ovog kantona, na kraju svog mandata, zaduže kod 
komercijalnih banaka za 10 miliona KM, pri kamatnoj stopi do 4,95% na godišnjem nivo, sa rokom otplate 
preko 7 godina, grace-periodom preko 1 godina i to uz naknada za obradu zahtjeva do 0,75% jednokratno. 
SŠ to znači da će neka banka na ime obrade zahtjeva ovog kredita može odmah od Srednjobosanskog 
kantona odnosno od njegovih građana uzeti i do 75.000 KM. Pod ovim uslovima, već od slijedeće godine, 
vlasti ovog kantona će trebati osigurati skoro 1,7 miliona KM (odnosno oko 1,2% budžetskih prihoda 
planiranih za 2014. godinu), na ime otplate kredita kojeg će potrošiti u ovoj godini. 

 
Ono što zabrinjava jeste činjenica da Srednjobosanski kanton već drugi put u posljednjih 5 godina uzima 
kredit da bi sanirao „budžetske rupe“. Naime, 2009. godine kao potporu proračunu od MMF (III Stand-b 
aranžman) vlasti SBK/KSB uzele su kredit od 6.000.000 KM koje slijedeće 2015. godine dolazi na naplatu 
i trebaće osigurati 666.667 KM u 2015. godini, a ostatak od 5.333.333 KM u naredne dvije godine. Ako 
otplatu ovih obaveza i obaveza po kreditu koji se planira uzeti u toku tekuće godine posmatramo zajedno 
onda dolazimo do podatka da će tokom 2015. godine vlasti morati osigurati oko 2,4 miliona KM (oko 1,6% 
budžetskih prihoda i primitaka planiranih za 2014. godinu), te da će 2016 i 2017. godine morati izdvojiti 
preko 4,3 miliona KM na ime otplate dugova (što je skoro 3% budžetskih prihoda prema nekim 
ambiciozno planiranih za 2014. godinu). Obzirom da su ove godine izbori i da će u 2015. godinu ući neka 
druga garnitura vlasti, jasno je da im se ne ostavlja zavidno stanje i da će oni na početku svog mandata 
odmah da se susretnu sa ogromnim, prije svih, finansijskim problemima.  

Istina, u Dokumentu okvirnog budžeta Srednjobosanskog kantona za razdoblje 2014 – 2016. godina, 
stručnjaci predviđaju porast prihoda nekada tokom 2015 i 2016. godine ali pri tome jasno ističući rizike5. 

5 S obzirom na osnovne postavke projekcija neizravnih poreza i ukupne ekonomske uvjete u BiH i u svijetu 
ostvarenje projektirane razine prihoda od neizravnih poreza u razdoblju 2013-2016. je podložno sljedećim 
rizicima: 

 
IZVRŠENJE ZA 2011. IZVRŠENJE ZA 2012. PRORAČUN ZA 2013. PRORAČUN ZA 2014. 

Iznos 
% 

Učeš. 
Iznos 

% 
Učeš. 

Iznos 
% 

Učeš. 
Iznos 

% 
Učeš. 

Zakonodavna vlast 1.892.579 1,27 2.111.885 1,37 2.164.400 1,36 2.254.400 1,41 
MUP 29.825.608 20,06 32.179.673 20,83 30.509.000 19,24 31.774.800 19,9 

Pravosuđe 11.765.502 7,91 11.979.696 7,75 11.896.700 7,5 12.186.700 7,63 
Tijela uprave 39.093.717 26,29 37.603.474 24,34 46.764.984 29,49 46.100.100 28,87 

Osnovno školstvo 44.238.520 29,75 46.205.595 29,91 43.418.400 27,38 42.538.735 26,64 
Srednje školstvo 21.876.104 14,71 24.412.579 15,8 23.846.800 15,04 24.339.765 15,25 

Izvanbilančna evide-
ncija uvjetne obv.       462.200,00 0,29 

Ukupno 148.692.030 100 154.492.901 100 158.600.284 100 159.656.700 100 

17 
 

                                                                    



SKUPŠTINA SREDNJOBOSANSKOG KANTONA - MANDATNI IZVJEŠTAJ 

Upravo ove procjene su poslužile Vladi kao opravdanje za kreditno zaduženje. Međutim, kako s jedne 
strane imamo procjenu porasta prihoda a sa druge strane sigurne anuitete, odnosno otplate kredita, vlasti 
ovog kantona moraju agresivnije pristupiti funkcionalnim reformama javnog sektora i nužnim rezovima 
javne potrošnje. 

Dio tih mjera je ponuđen od Vlade i prihvaćen na Skupštini u martu 2014. godine, u Prijedlogu mjera za 
zaustavljanje deficita u proračunu (Prilog broj 2), ali on treba biti daleko agresivniji i konkretniji.  

 
 
 

- Projekcije prihoda od neizravnih poreza usko su vezane za projekcije makroekonomskih pokazatelja koje je 
izradila Direkcija za ekonomsko planiranje. Svako odstupanje ovih parametara od projektiranih vrijednosti 
predstavlja rizik za projekcije prihoda; 

- Usporavanje ekonomskog oporavka glavnih izvoznih partnera BiH (EU, zemlje CEFTA) povećava razinu rizika za 
ostvarenje makroekonomskih projekcija, a time i projekcija prihoda od neizravnih poreza u cjelini; 

- Kontinuirano povećanje stope posebne trošarine na cigarete u cilju dostizanja minimalnih standarda EU postaje 
kontraproduktivno bez efikasnih političkih i operativnih mjera usmjerenih na zatvaranje jaza u poreznom 
opterećenju cigareta i rezanog duhana42 i suzbijanje porezne evazije, nelegalnog uvoza duhana i nelegalne 
proizvodnje cigareta. Slične distorzije prihoda i tržišta u narednim godinama može izazvati i najavljeno uvođenje 
diferencirane trošarine na pivo; 

- Eventualne izmjene politika u području neizravnih poreza, npr. u smislu diferenciranih stopa PDV-a, značajnog 
povećanja standardne stope, dodatnog diferenciranja kod trošarina na derivate nafte („plavi dizel" i si.), pored 
fiskalnih gubitaka i makroekonomskih implikacija, mogu destabilizirati postojeći sustav PDV-a i naplatu prihoda, 
umanjiti efikasnost rada UNO, opteretiti poslovne subjekte i značajno povećati rizik od prijevara. 

- Rast cijena nafte na svjetskom tržištu, budući da po automatizmu dovode do rasta cijena inputa, a time i prodajnih 
cijena većine dobara i usluga, u normalnim okolnostima doveo bi do rasta prihoda od poreza na potrošnju. 
Međutim, u vrijeme recesije kada raste nezaposlenost, a dohoci su ograničeni ili se smanjuju, rast cijena nafte 
može dodatno ugroziti poslovanje gospodarskih subjekata i standard građana, dajući poticaje za rast šverca, sive 
ekonomije i stvarajući prostor za poreznu evaziju i gubitak prihoda od neizravnih poreza. 
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SKUPŠTINA SREDNJOBOSANSKOG KANTONA - MANDATNI IZVJEŠTAJ 

Zakonodavna aktivnost Skupštine SBK 

Kada je zakonodavna aktivnost Skupštine ovog kantona u pitanju onda se odmah na početku može reći da 
je ukupno gledano ona na vrlo niskom nivou. Kako je već rečeno, u toku cijelog mandata Skupština ovog 
kantona razmatrala je ukupno 59 zakona. Međutim nisu svi razmatrani zakoni i realizovani, neki su 
povučeni nakon rasprave, ili odbijeni dok su drugi usvojeni tek u formi nacrta odnosno tokom godine 
uvedeni u parlamentarnu proceduru, a razmatrani u nekoj od narednih godina6. 

 

Grafikon 8 – Realizacija zakona u Skupštini SBK/KSB u mandatnom periodu 2010-2014. 

 

Od početka mandata, pa do kraja avgusta 2014. aktuelni saziv Skupštine okončao je proceduru za 45 
zakonskih rješenja, što u prosjeku znači da je skupština finalizirala manje od jednog zakona mjesečno, što 
je pokazatelj koji se ne može smatrati respektabilnim. 

S druge strane, iako vrlo skromni, rezultati koje je postigao aktuelni saziv Skupštine, u realizaciji zakona, 
u prethodne 4 godine, skoro su duplo bolji od rezultata prethodnog saziva Skupštine, u periodu 2006-
2010. (45 aktuelni saziv naspram 23 prethodni saziv Skupštine SBK/KSB).   

6 Kao što je Zakon o dopunskim pravima branitelja čija je procedura započela 2007. godine a okončana preko 
sedam godina kasnije (2014. godine) 
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Grafikon 9 – Komparacija zakonodavnih aktivnosti aktuelnog saziva Skupštine sa prethodnim. 

 

Strukturalno gledano od 45 realizovanih zakona tokom mandatnog perioda čak 42% zakona predstavljaju 
izmjene i dopune nekog već postojećeg zakonskog rješenja (19 zakona).  

 

Grafikon 10 – Odnos temeljenih zakona i zakona koji su mijenjali i dopunjavali  neko postojeće zakonsko 
riješenje u mandatanom periodu. 

 

Cjelokupna lista realizovanih zakona Skupštine Srednjobosanskog kantona, tokom njenog mandatnog 
perioda 2010-2014 data je u Prilogu broj 1. 
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Koordinacija rada vlade i skupštine  

Ranija dešavanja izvan kantona (promjena koalicionih partnera i politička previranja na višim nivoima 
vlasti) odrazili su se  na rad Vlade i Skupštine i njihov međusobni odnos. Obje institucije imale su na 
početku mandata pad intenziteta rada, a pitanja od životne važnosti za građane kantona su potisnuta u 
drugi plan. 

Nakon početnih problema oko formiranje vlasti, imenovanja pa razrješenja privremene Vlade, formirana 
je široka parlamentarna većina koje je imenovala vladu u kojoj su participirale skoro sve parlamentarne 
stranke. Novoformirana vlada na taj način imala je odlične predispozicije da napravi značajne pozitivne 
pomake u kantonu, jer praktično nije imala smetnje i opstrukcije u parlamentu, kao neke druge institucije.  

Skupština je (kao i skupštinska radna tijela), sve mjere koje su dostavljene iz Vlade, usvojila uz široku 
podršku. O tome dovoljno govori podatak da u cjelokupno mandatnom periodu () samo jedan zakon 
dostavljeno od Vlade nije dobio podršku skupštine radi se o Zakonu o novčanim poticajima u poljoprivredi 
na području Srednjobosanskog kantona. Međutim, niskom dinamikom rada (rijetkim zasjedanjima) 
Skupština nepotrebno usporava zakonodavne i druge legislativne procese. S druge strane niskim nivoom 
zakonodavnih aktivnosti i dominantnim bavljenjem dnevnooperativnim poslovima Vlada je pružala alibi 
Skupštini za skroman rad, ali istovremeno stvarala percepciju vlastite nemoći i bezidejnosti kako da riješi 
nagomilane probleme u kantonu. 

Nasuprot tome Vlada se dosta strožije odnosila prema onome što predstavlja najčišći rezultat 
zastupničkoga djelovanja, a to su amandmani na zakonska rješenja. Skoro polovinu amandmana koji su 
dolazili od poslanika su odbijeni od strane Vlade. Odgovori na zastupnička pitanja također su često 
zanemarivani od strane Vlade i institucija za koje je vlada nadležna. 

Odnosom prema vlastitim programima rada (kašnjenje, niska stopa realizacije,...) obje institucije jasno 
stavljaju do znanja da nemaju potpuno jasnu viziju šta treba da se uradi u ovom kantonu. CŠ ekati program 
rada jedne institucije da bi se donio program rada druge predstavlja traženje alibija za vlastiti nizak nivo 
aktivnosti. Isto tako je očigledno da nije dalo željene efekte fokusiranje vlasti samo na aktivnosti koje, 
zahvaljujući ranije donesenim propisima, svoj oslonac imaju na budžetu, bez poduzimanja konkretnijih i 
agresivnijih mjera kojima bi se javna potrošnja dovela u realne okvire, ali takve da zadovoljavaju i druge 
interese građana osim njihove potrebe da imaju vlast. Naime, akumulirani deficit na kraju 2011. godine, 
bio je preko 19 miliona KM, on se na kraju 2012. godine popeo na 33 miliona, procjenjuje se da će deficit 
u 2013 biti oko 10 miliona KM a u 2014. godinu se već unaprijed ulazi sa planiranim kreditom od 10 
miliona KM. 

Prvo su tematske sjednice Skupštine iz prošle godine a zatim građanski protesti sa početka ove godine, 
neoborivo dokazali da bi bolji međusobni odnosi Vlade i Skupštine, prvenstveno oslobođeni uticaja 
partikularnih stranačkih interesa i temeljeni na uzajamnom povjerenju i uvažavanju olakšali 
prevazilaženje teške finansijske, privredne i socijalne situacije u koju Srednjobosanski kanton ulazi i koja 
će, prema procjenama finansijskih institucija, kako vrijeme odmiče biti sve teža. 

Obje institucije su o ovom mandatnom periodu razmatrale nedovoljno mjera koje sistemski utiču na 
kvalitetniji život građana, što govori da je većina važnih, započetih procesa privremeno usporena. 
Razočaravajuća je činjenica upravo to što je ovaj saziv Vlade, imao kontinuitet od izbora i široku 
parlamentarnu podršku (preko 2/3), zbog čaga je imao sve preduslove da stvari u ovom kantonu pomjeri 
sa mrtve tačke, ali se ipak reforme i nužni reformski procesi nisu desili.  
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Transparentnost rada Skupštine SBK/KSB  

Transparentnost rada Skupštine SBK je tokom mandatnog perioda uglavnom bila na prihvatljivom nivou 
sa izraženom potrebom dodatnog poboljšanja stanja u sferi informaciono-elektronskog komuniciranja sa 
javnošću. Ovdje prije svega mislimo na uspostavljanje funkcionalne web stranice koja bi trebala da 
omogući uvid u rad skupštine i materijale koji se na skupštini pojavljuju, a nakon toga na uvođenje 
elektronskog sistema glasanja. 
 

ELEMENT TRANSPARENTNOSTI 
R. BR. PREDMET POSMATRANJA STANJE  
1 Sloboda prisustva sjednicama Skupštine DA   
2 Prenos sjednica NE  
3 Postojanje web stranice NE  
4 Funkcionalnost web stranice -  
5 Dostupnost materijala Dobra  

6 Brzina odgovaranja na zahtjeve za 
dostavljanjem materijala Dobra  

7 Sadržajnost zapisnika sa sjednica Skupštine Prihvatljiva  
8 Dostupnost stenograma sa sjednica Skupštine DA, na zahtjev  
9 Dostupnost odgovora na poslanička pitanja Djelimično  

10 Dostupnost podataka o prisustvu sjednicama I 
razlozima odsustva Djelimično  

11 Dostupnost podataka o pojedinačnom glasanju 
poslanika NE  

12 Postojanje sistema elektronskog glasanja NE  
13 Postojanje zapisnika sa sjednica komisija DA  
14 Sadržajnost zapisnika sa sjednica komisija Prihvatljiva  
15 Dostupnost dokumenata u elektronskom obliku DA, na zahtjev  
16 Profesionalnost I kooperativnost stručnih službi Dobra  

Tabela 8: Transparentnost rada Skupštine SBK  
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Aktivnosti  poslanika  

PRISUSTVO SJEDNICAMA SKUPŠTINE 
U mandatnom periodu, održana su 54 zasjedanja Skupštine SBK/KSB, od kojih su na svega 6 zasjedanja 
bili prisutni svi poslanici. 

• 7 od 30 poslanika Skupštine SBK prisustvovalo je svim zasjedanjima Skupštine na kojima je imalo 
aktivan mandat.  

• 3 poslanika nisu prisustvovala jednom od zasjedanja. 
• 3 poslanika u toku mandatnog perioda napravila su po dva izostanka. 
• 8 poslanika nije prisustvovali na 3 do 5 zasjedanja u toku mandata. 
• 9 poslanika nije prisustvovalo na više od 5 zasjedanja. 
 

 
Grafikon 11 – Izostanci poslanika sa Skupštinskih zasjedanja 

Najviše izostanaka sa sjednica napravili su Karolina Pavlović (27 izostanaka) iz Narodne stranke radom 
za boljitak, SŠkaro Alan (19 izostanaka) iz SDP-a, Blaženka Lukić (16 izostanka) iz Narodne stranke 
radom za boljitak te Anto Bilić HDZ 1990 i Anto Lozančić iz HSS-a (po 14 izostanaka). 

Svim zasjedanjima skupštine prisustvovali su Josip Kvasina (HDZ BIH), Edina Kurt i Nikola Simić (SDP), 
Refik Poprać i Nurudin Alihodća (SDA), SŠvago Almir (SBB). Poslanik Andrija Lekić također nije napravio 
niti jedan izostanak ali je on imenovan kasnije i nije prisustvoao svim zasjedanjima skupštine u ovom 
mandatu. 

Svi poslanici, osim gospodina Radoja Vidovića, kojima je mandat prestao u toku ovog perioda nisu imali 
izostanke sa sjednica (Memija Emir  13 sjednica, Nijaz Helez 10 sjednica, Selimović Senad 10 sjednica). 
Poslanik Radoje Vidović napravio je 7 izsotanaka prisustvovao je na 38 zasjedanja od 45 na kojima je 
imao aktivan mandat. 

Bez izostanaka; 
7; 23%

1 izostanak; 3; 
10%

2 izostanka; 3; 
10%

3-5 izostanaka; 
8; 27%

Preko 5 
izostanaka; 9; 

30%

PRISUSTVO SJEDNICAMA SKUPŠTINE POSLANIKA KOJI IMAJU 
AKTIVAN MANDAT
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PRISUSTVO SJEDNICAMA KOMISIJA 
Skupština Srednjobosanskog kantona ima 11 stalnih i 3 povremena radna tijela, odnosno komisije u 
čijem radu učestvuje 27 poslanika (neki od njih su članovi više njih). U mandatnom periodu 
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Grafikon 13 – Pitanja i inicijative koje su u skupštini postavili ili pokrenuli poslanici koji imaju aktivan 

mandat 
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Grafikon 14 – Aktivnosti poslanika u toku rasprave na sjednicama Skupštine SBK/KSB 

 

Uključujući i amandmane najveći broj aktivnosti imali su Halima Crnica (SDA) 233, zatim slijedi Anto 
Lozančić (HSS) 134, Jojip Kvasina (HDZ BiH) sa 129,  Edina Kurt (SDP) 104, Almir SŠvago (SBB) 100 itd. 

Poslanica Ana Tolo (HDZ BiH) nije imala niti jednu diskusiju ili amandman u ovom mandatnom periodu 
ali je djelovala kroz pitanja i inicijative. 

 

ZAKONODAVNA AKTIVNOST POSLANIKA 
U cjelokupnom mandatnom periodu na dnevnom redu Skupštine našao se samo jedan zakon čiji je 
predlagač i obrađivač bio poslanik. Radi se o Zakonu o dopunskim pravima boraca i njihovih porodica koji 
je pripremio i u parlamentarnu proceduru uputio poslanik Admir SŠkandro (SDP).  O zakonu je Skupština 
raspravljala 09.06.2014. godine. 

Obzirom da je u skupštinskoj proceduri bio identičan zakon, za koji je bila završena parlamentarna 
rasprava još 2007. godine, i o kojem je još samo trebala Skupština da se izjasni. Poslanik Admir SŠkandro 
povukao je „svoj“ Zakon ali tek nakon što je skupština usvojila zaključak da se do 10.07.2014. godine 
razmatra prijedlog Zakona o dopunskim pravim boraca iz 2007. godine, koji je ranije završio svu 
proceduru i zbog kojeg je prekinuta sjednica 09.05.2007. godine. Ovaj zaključak Skupština je ispoštovala 
na sjednici održanoj 14.07.2014. godine. 

AMANDMANI POSLANIKA 
Na 46 sjednica Skupštine Srednjobosanskog kantona, u posmatranom periodu, podneseno je od strane 
poslanika ukupno 195 amandmana na različite zakonske akte.  

• 9 poslanika Skupštine SBK nisu, u dosadašnjem mandatnom periodu, podnijeli ni jedan amandman. 
• 3 poslanika Skupštine podnijelo je po 1 amandman. 
• 3 poslanika Skupštine podnijelo je po 2 amandman. 
• 6 poslanika Skupštine podnijelo je po 3-5 amandman. 
• 9 poslanika Skupštine ponudilo je više od 5 amandmana na neko zakonsko riješenje. 

3% 3%
7%

14%

73%

DISKUSIJE POSLANIKA U SKUPŠTINI SBK

Poslanici koji nisu uzeli učešća u
diskusijama ni po 1 tačci dnevnog reda

Učestvovali u diskusiji po jednoj tačci
dnevnog reda

Učestvovali u diskusijama po 2-4 tačke
dnevnog reda

Učestvovali u diskusijama po 5-10 tačaka
dnevnog reda

Učestvovali u diskusijama po više od 10
tačaka dnevnog reda
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AKTIVNOSTI POSLANIKA U SKUPŠTINI SBK KOJI IMAJU AKTIVAN MANDAT 

PREDSTAVNIK 
PRISUSTVO 

SJEDNICAMA 
SKUPŠTINE 

ČLANSTVO 
U KOMI-
SIJAMA 

PRISUSTVO 
SJEDNICAMA 

KOMISIJA 

POSTA-
VLJENO 
PITANJA 

POKRE-
NUTO 
INICIJ. 

BR. TACAKA 
O KOJIMA JE 
DISKUTOVAO 

AMAND-
MANI 

UKUPNO DISKUSIJA 
SA AMANDMANIMA 

Alihodža Nurudin 54 od 54 3 11 od 19 14 1 21 8 24 

Atanasijević Ljubinka 42 od 44 3 35 od 44 13 3 18 0 20 

Batinić Mirko 49 od 53 4 25 od 33 2 1 23 0 36 

Bilić Anto 40 od 54 3 11 od 16 2 0 20 5 26 

Bojčetić Željko 48 od 54 2 37 od 47 3 2 48 3 64 

Čepalo Husejn 52 od 54 4 4 od 6 32 4 7 0 7 

Crnica Halima 53 od 54 4 30 od 34 25 22 112 34 233 

Ćurić Muhamed 53 od 54 6 52 od 58 11 10 43 7 54 

Džambas Zdenka 48 od 54 2 9 od 13 17 3 33 10 66 

Grizić Suvad 50 od 54 4 10 od 13 8 3 30 3 33 

Hadžiabdić Amel 47 od 54 5 8 od 10 1 1 8 0 12 

Komšić Vlatka 49 od 54 2 15 od 18 7 3 6 1 6 

Kurt Edina 54 od 54 3 7 od 11 6 5 59 8 104 

Kvasina Josip 50 od 54 2 14 od 16 5 2 81 2 129 

Lekić Andrija 39 od 39 0 0 od 0 8 1 41 3 47 

Lozančić Anto 40 od 54 4 21 od 33 33 18 66 26 134 

Lukić Blaženka 38 od 54 5 14 od 21 0 0 3 0 3 

Matišić Dražen 50 od 54 4 39 od 43 10 1 8 2 8 

Pavlović Karolina 27 od 54 6 5 od 14 9 1 11 2 16 

Petrović Nikica 7 od 7 0 0 od 0 0 0 1 0 1 

Poparić Refik 54 od 54 3 18 od 24 0 0 57 3 77 

Ribo Asim 52 od 54 4 32 od 37 3 6 30 11 44 

Selman Salko 51 od 54 0 0 od 0 0 0 29 1 37 

Simić Nikola 54 od 54 2 10 od 11 1 0 31 0 44 

Škandro Admir 39 od 43 2 11 od 15 29 7 30 25 62 

Škaro Alan 35 od 54 5 1 od 4 1 0 3 1 3 

Švago Almir 54 od 54 4 41 od 45 20 4 59 36 100 

Tarakčija Salim 53 od 54 6 18 od 20 1 0 24 0 28 

Tihak Edin 50 od 54 4 4 od 5 11 1 10 4 11 

Tolo Ana 48 od 54 2 14 od 20 5 1 0 0 0 

Ukupno    277 100 912 195 1429 

Tabela 9: Sumarni pregled svih poslaničkih aktivnosti u periodu 2010-2014 za zastupnike koji imaju 
aktivan mandat 

Najviše amandmana podnijeli su poslanici SŠkandro Admir, Ribo Asim i SŠvago Almir 36, Crnica Halima 34, 
Lozančić Anto 26 i SŠakndro Admir 25. 
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U nastavku slijede informacije o poslanicima kojima je mandat prestao. 

AKTIVNOSTI POSLANIKA U SKUPŠTINI SBK KOJIMA JE MANDAT PRESTAO 

PREDSTAVNIK 
PRISUSTVO 

SJEDNICAMA 
SKUPŠTINE 

ČLANSTVO U 
KOMI-SIJAMA 

PRISUSTVO 
SJEDNICAMA 

KOMISIJA 

POSTA-
VLJENO 
PITANJA 

POKRE-
NUTO 
INICIJ. 

BR. TACAKA O 
KOJIMA JE 

DISKUTOVAO 

AMAND-
MANI 

UKUPNO 
DISKUSIJA SA 

AMANDMANIMA 

Memija Emir 13 od 13 1 11 od 19 1  1  1 
Helez Nijaz 10 od10 2 35 od 44   7  7 
Selimović Senad 10 od 10 1 25 od 33   10 1 26 
Radoje Vidović 38 od 45 3 11 od 16 2  18 3 32 

Ukupno    3 0 36 4 66 

Tabela 9: Sumarni pregled svih poslaničkih aktivnosti u periodu 2010-2014 za zastupnike koji nemaju 
aktivan mandat 
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Primanja  poslanika  

 
Prava i dužnosti poslanika u Skupštini su različita i zavise od funkcije koju obavljaju i načina na koji im je 
riješen radno-pravni status. Broj profesionalno angažovanih poslanika, poslanika koji su zasnovali radni 
odnos u Skupštini SBK i za svoj rad dobivaju mjesečnu platu i topli obrok ranijim propisima je bio 
ograničen na 13.  

Sredinom novembra 2011. godine Skupština je usvo
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 naknada za prisustvo sjednicama Kolegija, kluba poslanika i komisija, u kojima su članovi, u iznosu 
od 50 KM za svako zasjedanje komisije, kluba ili kolegija poslanicima koji nisu profesionalno 
angažovani u Skupštini SBK.   

 ukoliko su profesionalno angažovani onda za svoj rad, primaju mjesečnu platu i ostale zakonom 
definisane naknade (topli obrok, prijevoz,...). 

 
Analiza poslaničkih primanja tokom mandatnog perioda pokazuje da su mjesečna neto primanja 
profesionalnih poslanika u prosjeku bila oko 2.260 KM, Primanja poslanika koji nisu profesionalizirali svoj 
mandat bila su u prosjeku oko 400 KM mjesečno. To znači će poslanici koji su od početka profesionalizrali 
svoj status naplatiti oko 100.000 KM u neto iznosu, dok će  poslanici koji su odlučili da svoj mandat ne 
profesionaliziraju na ime naknada naplatiti oko 19.000 KM. 

 

Grafikon 16 – Prosječna mjesečna neto primanja poslanika u Skupštini SBK/KSB 
 

Sumarno gledano zakonodavna vlast građane Srednjobosanskog kantona, uključujući poreze i doprinose,  
te materijalne troškove, za ovaj mandatni period će koštati oko 8,4 miliona KM, odnosno oko 175.000 KM 
mjesečno. 

Kompletan pregled prikupljenih informacija o primanjima poslanika Skupštine SBK/KSB razvrstan po 
godinama i instituciji u kojoj ta primanja poslanici/delegati ostvaruju, dat je u Prilogu broj 3.  
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Radna tijela skupštine   

Poslovnikom o radu Skupštine Srednjobosanskog kantona, a s ciljem olakšavanja i unapređenja 
uspješnosti i učinkovitost rada Skupštine SBK, Skupštini je omogućeno da formira stalna i povremena 
radna tijela. U skladu s tim, Skupština Srednjobosanskog kantona ima 11 stalnih i 3 povremena radna 
tijela, odnosno komisije7. U radu skupštinskih komisija učestvuje 27 poslanika pri čemu je većina od njih 
uključena u rad više od jednog radnog tijela. 

Stalna radna tijela Skupštine SBK su: 
1. Zakonodavno-pravna komisija 
2. Komisija za boračka pitanja 
3. Komisija za poljoprivredu, šumarstvo i zaštitu okoliša 
4. Komisija za obrazovanje, kulturu, sport i mlade 
5. Komisija za privredu i ekonomsku i finansijsku politiku 
6. Komisija za kontrolu rada policije 
7. Komisija za borbu protiv korupcije 
8. Komisija za pravdu, ljudska prava i građanske slobode 
9. Komisija za rad, zdravstvo i socijalnu politiku 
10. Mandatno-imunitetska komisija i 
11. Komisija za ravnopravnost spolova. 

Privremena radna tijela su: 
12.  Komisija za ustavna pitanja 
13.  Komisija za izbor i imenovanje 
14.  Administrativna komisija 

 

 
Grafikon 17 – Sjednice radnih tijela i razmatrane tačke dnevnog reda u mandatnom periodu 

U toku cjelokupnog mandatnog perioda Skupštine, njena radna tijela su imala ukupno 144 sjednice, pri 
čemu su razmatrale ukupno 411 tačku dnevnog reda.  

7 Pored navedenih komisija u sastavu skupštine kao radno tijelo djeluju Kolegi Skupštine i klubovi naroda ali 
podatke o njihovom radu nismo uspjeli osigurati pa zbog toga nisu uključeni u ovu analizu. 
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Dinamika u ovom periodu nije bila ista pa je  stanovišta komisijskog rada najproduktivnija je bila 2011. 
godina, a najmanje produktivna je posljednja godina mandata. Primjetan je inače lagani trend smanjenja 
komisijskih aktivnosti.  

RAZMATRANE MJERE NA KOMISIJAMA 
KOMISIJA 2011 2012 2013 2014 UKUPNO 
Komisija za privredu i ekonomsku i finansijsku politiku 39 45 39 16 139 
Zakonodavno-pravna komisija 36 44 38 20 138 
Administrativna komisija 24 5 6  35 
Komisija za poljoprivredu, šumarstvo i zaštitu okoline 10 1 8 3 22 
Komisija za rad, zdravstvo i socijalnu politiku 6 7 3 3 19 
Komisija za obrazovanje, kulturu, sport i mlade 9 1 4 3 17 
Komisija za izbor i imenovanja 4 8 2  14 
Komisija za pravdu, ljudska prava i građanske slobode 2 5 3  10 
Komisija za boračka pitanja 3   3 1 7 
Komisija za borbu protiv korupcije 2 1 2  5 
Komisija za kontrolu rada policije 0 3 1  4 
Komisija za ravnopravnost spolova 0  1  1 
Ukupno 135 120 110 46 411 

Tabela 10: Rad komisija Skupštine SBK u mandatnom periodu – Razmatrane mjere 

 

SJEDNICE SKUPŠTINSKIH KOMISIJA 
KOMISIJA 2001 2012 2013 2014 UKUPNO 
Komisija za privredu i ekonomsku i finansijsku politiku 10 10 10 3 33 
Zakonodavno-pravna komisija 10 10 10 3 33 
Komisija za poljoprivredu, šumarstvo i zaštitu okoline 6 1 5 2 14 
Komisija za rad, zdravstvo i socijalnu politiku 3 5 3 2 13 
Administrativna komisija 6 3 2 0 11 
Komisija za obrazovanje, kulturu, sport i mlade 5 1 3 2 11 
Komisija za izbor i imenovanja 2 6 2  10 
Komisija za pravdu, ljudska prava i građanske slobode 2 3 2  7 
Komisija za boračka pitanja 2  2 1 5 
Komisija za borbu protiv korupcije 2 1 1  4 
Komisija za kontrolu rada policije  1 1  2 
Komisija za ravnopravnost spolova   1  1 
Ukupno 48 41 42 13 144 

Tabela 11: Rad komisija Skupštine SBK u mandatnom periodu – Održane sjednice 

U posmatranom periodu, ubjedljivo najaktivnije i najproduktivnije, bile su Komisija za privredu i 
ekonomsku i finansijsku politiku, čiji su članovi Biljana Rudić (vanskupštinska članica - predsjednica 
Komisije), Asim Ribo (zamjenik predsjedavajuće), Dražen Matišić (član), ZŠ eljko Bojčetić (član), Muhamed 
CŠurić (član), a koja je održala 33 sjednice i realizovala 139 mjera na njima, te Zaknodavno-pravna komisija 
koja je razmatrala 138 mjera na isto toliko sjednica (33), a čiji članovi su Halima Crnica (predsjednica 
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Komisije), Mirko Batinić (zamjenik predsjedavajućeg Komisije), Almir SŠvago (član), Anto Lozančić (član)  
i Ljubinka Atanasijević (član). 

Nasuprot njima Mandatno-imunitetska komisija i Komisija za ustavna pitanja tokom cijelog mandata 
Skupštine nisu zasjedale. Skupštinski članovi Mandatno-imunitetske komisije su Suvad Grizić, Dražen 
Matišić, Edin Tihak, Anto Lozančić i Mirko Batinić, a u Komisija za ustavna pitanja ispred Skupštine su 
imenovani Edina Kurt, Amel Hadžiabdić, Anto Bilić i Mirko Batinić. 
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Zaključci i preporuke  

 
PROBLEMI U FORMIRANJU VLASTI NAKON IZBORA, POKAZALI SU OVISNOST PARLAMENTARNIH 
STRANAKA, O ODLUKAMA STRANAČKIH CENTRALA I NEGATIVNO UTICALI NA UKUPNE REZULTATE 
RADA VLASTI U AKTUELNOM MANDATU. 
Formiranju vlasti nakon izbora, parlamentarne stranke trebaju pristupiti krajnje odgovorno i sa većim 
stepenom političke samostalnosti i međustranačkog uvažavanja, tolerancije i političke kulture. Političke 
dogovore poželjno je završiti prije preuzimanja mandata od strane poslanika, a konstituirajuća sjednica 
treba da ima karakter sjednice u kontinuitetu, kako bi se sve strukture zakonodavne i izvršne vlasti 
formirale prije početka naredne godine. I kako bi umjesto sama sobom, vlast što prije počela da se bavi 
rješavanjm problema građana.  

 
SKUPŠTINA SBK, KONTINUIRANO JE IMALA NIZAK NIVO AKTIVNOSTI I OSTVARILA SKROMNE 
REZULTATE U AKTUELNOM MANDATU. 
Skupština ovog kantona treba češće zasjedati, a broj mjera pogotovo zakona treba značajno podići. 
Proaktivnijim pristupom potrebno je „prisiliti“ Vladu da osigura materijale za redovan i produktivniji rad 
Skupštine. Posebnu pažnju Skupština treba da posveti sistemskom uređivanju pitanja iz vlastite 
nadležnosti, odnosno zakonima.  
 
U AKTUELNOM MANDATU IZOSTAO STRATEŠKI PRISTUP U RJEŠAVANJU NAJZNAČAJNIJIH 
PROBLEMA.  
Vlasti ovog kantona moraju hitno pristupiti izradi neophodnih strateških dokumenta. Srednjobosanskom 
kantonu hitno je potrebna Strategija zapošljavanja, Strategija razvoja i Strategiju razvoja poljoprivrede, ali 
i drugi važni strateško dokumenti iz oblasti obrazovanja, zdravstva, socijalne politike, borbe protiv 
korupcije itd.  

 
SKUPŠTINA KONTINUIRANO KASNI SA DONOŠENJEM GODIŠNJIH PROGRAMA RADA, KRŠEĆI 
DOKUMENTE KOJI REGULIŠU NJENE OBAVEZE, I PRITOM IMA NEPRIHVATLJIVO NISKU REALIZACIJU 
IONAKO KRAJNJE SKROMNOG PLANA. 
Neophodno je da Skupština, kao i Vlada, u potpunosti promjene odnos prema programiranju rada. 
Programi rada se trebaju donijeti prije isteka godine za narednu. Potrebno je razviti sistem praćenja 
realizacije programa, i definisati mehanizme za prevazilaženje problema, povećanje stepena realizacije. U 
tom pravcu potrebno je izmjeniti i poslovnike o radu, i drugu potrebnu legislativu, te uz preciziranje 
rokova, predvidjeti i načine utvrđivanja i pokretanja odgovornosti.  

 
ZA RAZLIKU OD PROGRAMA RADA, BUDŽETIRANJE JE BILO UGLAVNOM BLAGOVREMENO, ALI BEZ 
UČEŠĆA JAVNOSTI I SA UPITNIM NAČINOM NJEGOVA IZVRŠAVANJA.  
U procesu donošenja budžeta nužno je dosljedno se pridržavati odredbi Zakona o budžetima Federacije 
BiH. Budžet mora proći javnu raspravu, tokom koje će interesnim grupama, sindikatima, nvo, građanima 
uopšte, biti omogućen uticaj na njegov konačni sadržaj. A pored toga vlast hitno treba implementirati i 
preporuke ureda za reviziju budžeta, pogotovo u dijelu uspostavljanja internih kontrola u trošenju javnog 
novca. 
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PRIMANJA I PRIVILEGIJE POSLANIKA U NESRAZMJERI SU SA EKONOMSKO-SOCIJALNIM STANJEM U 
KANTONU.  
Primanja i privilegije poslanika potrebno je uskladiti sa ekonomsko-socijalnim stanjem u kantonu i 
dovesti u realne okvire. U tom pravcu potrebno je prvo ukinuti naknade za rad u komisijama, ali i raditi u 
pravcu smanjenja prava koja javni zvaničnici uživaju nakon prestanka mandata. 

 
JAVNA POTROŠNJA I DALJE RASTE, BEZ OBZIRA NA OBEĆANJA O ŠTEDNJI  
U cilju rasterećenja budžeta nužno je pristupiti sveobuhvatnoj reformi javnog sektora. 

 
TRANSPARENTNOST RADA SKUPŠTINE JE NA PRIHVATLJIVOM NIVOU, ALI SU NUŽNA DALJNJA 
POBOLJŠANJA 
Izražena je potreba dodatnog poboljšanja stanja u sferi informaciono-elektronskog komuniciranja sa 
javnošću. Skupština SBK je, naime, između ostalog, jedna od rijetkih institucija vlasti u BiH koja nema 
svoju web stranicu.  

 
REZULTATI RADA VLASTI BEZ BITNOG UTICAJA NA POVEĆANJE KVALITETA ŽIVOTA GRAĐANA. 
Urgentno treba pristupiti rješavanju pitanja koja tretiraju privredni rast, zaposlenost, smanjenje 
nezaposlenosti, socijalnu politiku, zdravstvo, obrazovanje itd, a mjerama iz ove oblasti treba osigurati 
visok prioritet i adekvatnu budžetsku podršku. 
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Prilog 1 – Realizovani zakoni u Skupštini SBK tokom 
mandatanog perioda (2010-2014) 

 

2011 
 NAZIV ZAKONA 
1. Zakon o izvršavanju Budžeta SBK za 2011. godinu 

2. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o izvršenju budžeta SBK za 2010. - po skraćenom post. 

3. Zakon o državnoj službi Zakon je preuzet sa federalnog nivoa 

4. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o šumama 

5. Zakon o plaćama policijskih službenika Srednjobosanskog kantona 

6. Zakon o osnivanju fonda za zaštitu okoliša 

7. Zakon o sprječavanju nasilja i nedoličnog ponašanja na sportskim priredbama 

8. Zakon o dopuni i izmjenama Zakona o porezu na promet nekretnina -skraćeni postupak 

9. Zakon o izvršavanju Budžeta Srednjobosanskog kantona za 2012. godinu 

 

 

2012 
 NAZIV ZAKONA 
1. Zakon o plaćama i naknadama u organima vlasti u Srednjobosanskom kantonu 

2. Zakon o komunalnim taksama 

3. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o mjerodavnosti kantonalnih tijela SBK u oblasti zaštite i 
spašavanja ljudi i materijalnih dobara od prirodnih i drugih nesreća 

4. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o kantonalnim administrativnim taksama 

5. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o rudarstvu 

6. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o Agenciji za privatizaciju 

7. Zakon o izmjenama Zakona o zdravstvenom osiguranju (2012) 

8. Zakon o organizaciji i djelokrugu kantonalnih ministarstava i drugih tijela kantonalne uprave 
Kantona Središnja Bosna 

9. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o srednjem školstvu 

10. Zakon o zaštiti od požara 

11. Zakon o izvršenju Budžeta SBK za 2013. godinu 

12. Zakon o izmjeni i dopunama Zakona o izvršenju Budžeta SBK za 2012. godinu 
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2013 
 NAZIV ZAKONA 
1. Zakon o visokom obrazovanju 

2. Zakon o prestanku važenja Zakona o nadziđivanju zgrada, izgradnji potkrovih stanova i dogradnji 
stanova 

3. Zakon o komunalnim djelatnostima 
4. Zakon  o javno-privatnom partnerstvu Srednjobosanskog kantona 
5. Zakon o zakupu/najmu stana 
6. Zakon o koncesijama (izmjene i dopune) 
7. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o službenim novinama Kantona Središnja Bosna 
8. Zakon o cestovnom prijevozu na području SBK 

9 Zakon o izmjenama Zakona o pravima izabranih dužnosnika, nositelja izvršnih dužnosti i 
savjetnika u institucijama vlasti u Kantona Središnja Bosna 

10 Zakon o izvršavanju Budžeta Srednjobosanskog kantona za 2014. godinu  

11. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o izvršenju Budžeta Srednjobosanskog kantona za 2013. 
godinu 

 

 

2014 
 NAZIV ZAKONA 
1. Zakon o šumama Srednjobosanskog kantona 

2. Zakon o održavanju zajedničkih dijelova zgrada i upravljanju zgradama 

3. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o komunalnim taksama 

4. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o plaćama i naknadama u organima vlasti 
Srednjobosanskog kantona 

5. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o plaćama i naknadama policijskih službenika 
Srednjobosanskog kantona 

6. Zakon o izmjeni Zakona o zaštiti okoliša 

7. Zakon o zdravstvenoj ispravnosti i zdravstvenom nadzoru živežnih namirnica i predmeta opće 
upotrebe 

8. Zakon o nabavljanju, držanju i nošenju oružja i municije 

9. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o osnovnom školstvu 

10. Zakon o upotrebi znakovnog jezika u Srednjobosankom kantonu 

11. Zakon o dopunskim pravima branitelja 

12. Zakon o prostornom uređenju Kantona Središnja Bosna 

13. Zakon o građenju 
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Prilog 2 – Mjere za zaustavljanje deficita u budžetu kantona 

Na nastavku 33. Redovne sjednice Skupština je razmatrala i usvojila i Prijedlog mjera za zaustavljanje deficita u proračunu kantona. Mjere su 
date u nastavku 

CILJ 1 - POVEĆANJE PRIHODA 
 
 
Mjera 1 – Kreditno zaduženje 

Aktivnost Očekivani rezultat aktivnosti Institucija (nositelj 
aktivnosti) Rok Razdoblje 

implementacije 
Donošenje odluke o kreditnom zaduženju Kantona. Smanjen deficit Kantona Vlada-Sabor Kantona do 1.3.2014. 2014 

 
 
Mjera 2 - Poboljšati poresku politiku 

Aktivnost Očekivani rezultat aktivnosti Institucija (nositelj 
aktivnosti) Rok Razdoblje 

implementacije 
Zauzeti aktivniju ulogu u izmjeni Zakona o raspodjeli prihoda sa 
jedinstvenog računa u Federaciji Bosne i Hercegovine 

Povećano učešće KSB u raspodjeli 
prihoda od neizravnih poreza 

Vlada u suradnji sa 
višim razinama vlasti do 30.6.2014. 2014.-2017. 

U što kraćem roku donijeti Zakon o šumama Kantona Središnja Bosna Povećana naplata prihoda Vlada-Sabor Kantona do 1.3.2014. trajno 
U što kraćem roku donijeti Zakon o lovstvu Kantona Središnja Bosna. Povećana naplata prihoda Vlada-Sabor Kantona do 30.6.2014. trajno 
Hitno usvojiti zakone prosljeđene u saborsku proceduru Doneseni zakoni Sabor Kantona do 31.3.2014. trajno 
Sagledati i izvršiti izmjene i dopune svih propisa koji reguliraju 
poresku politiku, u cilju vršenja kompletnog nadzora nad ubiranjem 
prihoda u Kantonu. 

Kvalitetan nadzor i naplata prihoda 
u Kantonu 

Sva ministarstva u 
okviru svoje 
nadležnosti 

do 30.6.2014. trajno 

Uraditi jedinstven pregled svih koncesijskih ugovora zaključenih u 
Kantonu, i stupanj realizacije istih u posljednje tri godine. 

Bolji uvid u stanje koncesijskih 
naknada 

Ministarstvo privrede 
i Ministarstvo poljop. do 31.3.2014. trajno 

Hitno rješavanje pitanja kontrole i praćenja uplata naknada za 
koncesije, poduzimanje mjera za prinudnu naplatu dospjelih a 
neizmirenih potraživanja po ovom osnovu (ponovno upućivanje 

Povećana naplata koncesijskih 
naknada 

Ministarstvo 
gospodarstva i do 31.3.2014. trajno 
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opomena pred tužbu, odnosno aktiviranje mjenica ili drugih sredstava 
za plaćanje koncesijskih naknada). 

Ministarstvo 
poljoprivrede, 

Hitno izvršenje geodetskih premjera, odnosno geodetskih snimaka 
kamenoloma radi snimanja i utvrđivanja stvarnih eksploatiranih 
količina mineralnih sirovina po ugovorima. 

Bolji uvid u stanje eksploatacije 
mineralnih sirovina 

Ministarstvo 
gospodarstva do 31.3.2014. 2014. 

Sudjelovanje Vlade odnosno njenih predstavnika u stečajnim 
postupcima u svrhu naplate svojih potraživanja Naplata potraživanja 

Ministarstvo 
gospodarstva i 
Ministarstvo poljop. 

do 30.6.2014. trajno 

Naplata sredstava od SŠumskog gospodarskog društva po osnovu 
nakanda za općekorisne funkcije šuma za 2012. i 2013. godinu Naplata potraživanja 

Ministarstvo 
poljoprivrede, 
šumarstva i v. 

do 1.3.2014. trajno 

Preporuka kantonalnom poreznom uredu za pojačani angažman u 
naplati naknada za općekorisne funkcije šuma Naplata potraživanja 

Ministarstvo 
poljoprivrede, 
šumarstva i v. 

do 1.3.2014. trajno 

 
 
Mjera 3  Poboljšati inspekcijski nadzor 

Aktivnost Očekivani rezultat aktivnosti Institucija (nositelj 
aktivnosti) Rok Razdoblje 

implementacije 
Jačati kapacitete inspekcije u cilju bolje naplate prihoda (fiskalizacije, 
izdavanja računa, itd.), a posebice u oblasti doprinosa i kontrole 
poslodavaca u oblasti rada i upošljavanja. 

Efikasnija naplata poreza i 
doprinosa 

Ministarstvo privrede 
i Ministarstvo poljop.  trajno 

 
 
Mjera 4  Povećati sredstva donacija i vlastitih prihoda 

Aktivnost Očekivani rezultat aktivnosti Institucija (nositelj 
aktivnosti) Rok Razdoblje 

implementacije 
Uspostaviti koordinaciju svih ravnatelja ustanova i agencija, zavoda i 
direktora društava čiji je osnivač Kanton, u cilju koordiniranog rada na 
zajedničkim projektima od interesa za Kanton. 

PoVećan kvalitet i broj projekata na 
području Kantona Vlada Kantona do 1.5.2014. 2014.-2017. 

Uspostaviti koordinaciju pomoćnika i tajnika ministarstava u cilju 
angažmana na realizaciji projekata, koji se financiraju sa viših razina 
vlasti, iz donacija i iz sredstava pretpirstupnih fondova EU. 

Povećanje donacija i sredstava iz 
EU fondova Vlada Kantona do 1.4.2014. 2014. -2017. 
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Sva ministarstva, uprave i niže potrošačke jedinice trebaju pripremiti 
plan vlastitih prihoda i donacija . 

Bolji uvid i efikasnije prikupljanje 
vlastitih prihoda i donacija 

Svi proračunski 
korisnici do 15.3.2014. 2014.-2017. 

 

CILJ 2 SMANJENJE RASHODA 
 
Mjera 1 Izvršiti reorganizaciju u organima Kantona 

Aktivnost Očekivani rezultat aktivnosti Institucija (nositelj 
aktivnosti) Rok Razdoblje 

implementacije 
Osnivanja Ureda za javne nabavke. Efikasno provođenje javnih nabavki Vlada Kantona 31.3.2014. trajno 
Razrješenje svih postojećih povjerenstava za javne nabave.   Vlada Kantona 31.3.2014. trajno 
Izrada planova javnih nabavki za 2014. godinu svih proračunskih 
korisnika. Racionalno planiranje nabavki Svi proračunski 

korisnici 31.3.2014. 2014.-2017. 

Formiranje Kantonalne uprave za inspekcijske poslove Koordiniraniji i efikasniji rad 
inspekcija Vlada Kantona 30.6.2014. trajno 

Smanjiti broj javnih ustanova (škola) koje su izgubile status Smanjenje izdvajanja u školstvu Ministarstvo 
prosvjete, zanosti do 1.7.2014. 2014. -2017. 

Ustrojavanje odjeljenja u obrazovanju po pedagoškim standardima - 
rok 1.7.2014. godine. Smanjenje izdvajanja u školstvu Ministarstvo 

prosvjete, zanosti do 1.7.2014. 2014. -2017. 

Preispitati opravdanost postojanja pojedinih škola sa malim brojem 
učenika, kao i mogućnost smanjenja broja odjela u zavisnosti od broja 
učenika. 

Smanjenje izdvajanja u školstvu Ministarstvo 
prosvjete, zanosti do 1.7.2014. 2014. -2017. 

Preispitati organizaciju svih organa uprave Reorganizacija i smanjenje 
troškova uprave Vlada Kantona do 1.6.2014. 2014. -2017. 

Izvršiti racionalizaciju i reorganizaciju u Ministarstvu unutarnjih 
poslova Smanjenje izdvajanja u MUP-u Vlada Kantona i MUP  do 31.3.2014. 2014. -2017. 

Zaustaviti svako novo upošljavanje i ugovore o djelu, iznimno 
odlukom Vlade može se odobriti novo upošljavanje ili ugovor o djelu. 

Zaustavljenje dodatnog izdvajanja 
za  plaće i naknade 

Svi proračunski 
korisnici   2014.-2017. 

ZŠ urno donijeti rješenja o umirovljenu za sve koji su stekli uvjete. Smanjenje izdvajanja za plaće i 
naknade 

Svi proračunski 
korisnici   2014.-2017. 
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Mjera 2 Racionalizirati isplate plaće i naknada 

Aktivnost Očekivani rezultat aktivnosti Institucija (nositelj 
aktivnosti) Rok Razdoblje 

implementacije 
Hitno pokrenuti pregovore s predstavnicima Sindikata korisnika 
Proračuna Kantona o izmjenama i dopunama zakona i uredbi o 
plaćama, naknadama i kolektivnim ugovorima i 

Smanjenje izdvajanja sredstava Vlada i Sindikat 
Kantona odmah 2014.-2017. 

 

Mjera 3 Smanjiti izdvajanja za transfere 

Aktivnost Očekivani rezultat aktivnosti Institucija (nositelj 
aktivnosti) Rok Razdoblje 

implementacije 
Ministarstva koja tekuće transfere usmjeravaju prema korisnicima 
prava iz oblasti koje pokrivaju, a regulirani su odgovarajućim 
zakonima, moraju hitno krenuti u izmjene i dopune tih zakona i svesti 
ih u realne okvire. 

Transferi koji su zakonski 
regulirani uklopljeni u realne 
okvire, sukladno raspoloživim 
sredstvima 

Navedena 
ministarstva do 31.3.2014. 2014. -2017 

Uraditi programe utroška sredstava za sva ministarstva Racionalno i transparentno 
trošenje sredstava 

Vlada i ministarstva 
Kantona do 15.3.2014. 2014. 

 

Mjera 4 Reducirati materijalne izdatke 

Aktivnost Očekivani rezultat aktivnosti Institucija (nositelj 
aktivnosti) Rok Razdoblje 

implementacije 

Restrikciju materijalnih izdataka svih korisnika proračuna po svim 
mogućim pozicijama. 

Smanjenje izdataka za materijal i 
usluge 10 % u odnosu na 2013. 
godinu 

Svi proračunski 
korisnici odmah 2014. 
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Prilog 3 – Primanja poslanika za period (2010-2014) 

PRIMANJA U SKUPŠTINI SBK/KSB 

2011 
RB
R PREDSTAVNIK 

PUŠALI, 
KOMISIJE,... 

MJESEČNA 
NETO PLATA 

PLATA 
(NETO) 

TOPLI 
OBROK  

UKUPNA NETO 
PRIMANJA 

1 Batinić  Mirko*  4.379,89 2.574,77 12.895,29  17.275,18 
2 Bojčetić  Željko  7.408,20   0  7.408,20 
3 Džambas  Zdenka  7.568,72   0  7.568,72 
4 Komšić  Vlatka  7.201,16   0  7.201,16 
5 Kvasina  Josip  9.062,14 2.182,00 19.375,92 1556 29.994,06 
6 Tolo  Ana  7.384,00   0  7.384,00 
7 Vidović  Radoje  4.595,74   0  4.595,74 
8 Helez  Nijaz ** 3.594,36   0  3.594,36 
9 Kurt  Edina  8.619,96   0  8.619,96 
10 Memija  Emir  5.800,22   0  5.800,22 
11 Selimović  Senad ** 4.653,16 1.232,86 5.314,34 688 10.655,50 
12 Simić  Nikola*  8.891,64 617,77 2.529,94  11.421,58 
13 Škaro  Alan  7.257,00 1.210,79 7.270,36 1028 15.555,36 
14 Alihodža  Nurudin  8.461,80 1.305,29 14.370,67 1228,44 24.060,91 
15 Crnica  Halima  8.945,73   0 0 8.945,73 
16 Poparić  Refik  9.030,33 2.247,57 24.740,39 1458,4 35.229,12 
17 Ribo  Asim  7.719,24 1.241,90 7.451,40 900 16.070,64 
18 Selman  Salko * 1.053,22  0 616 1.669,22 
19 Tarakčija  Salim  7.834,48   0  7.834,48 
20 Čepalo  Husejn  7.886,04   0  7.886,04 
21 Hadžiabdić  Amel * 3.299,44   0  3.299,44 
22 Švago  Almir  9.041,16 1.288,38 7.724,66 892 17.657,82 
23 Tihak  Edin  7.925,38   0 0 7.925,38 
24 Lukić  Blaženka  7.301,66 1165,41 6.992,46 900 15.194,12 
25 Pavlović  Karolina * 3.141,80   0 0 3.141,80 
26 Ćurić  Muhamed  8.030,28   0 0 8.030,28 
27 Grizić  Suvad  7.488,37   0 0 7.488,37 
28 Bilić  Anto  7.469,29   0 0 7.469,29 
29 Matišić  Dražen  7.981,38 1165,41 6.998,08 908 15.887,46 
30 Lozančić  Anto  6.746,21 1305,24 6.543,06 732 14.021,27 
31 Atanasijević Ljubinka 4.111,92   0 0 4.111,92 
32 Škandro Admir 3.933,08 1272,62 6.374,34 844 11.151,42 
33 Lekić Andrija 1.420,46  0  1.420,46 
 Ukupno 215.237,46 18.810,01 128.580,91 11.750,84 355.569,21 

** Poslanici imenovani u Vladu SBK/KSB  *Poslanici imenovani u Dom naroda F BIH 

  

42 
 



SKUPŠTINA SREDNJOBOSANSKOG KANTONA - MANDATNI IZVJEŠTAJ 

 

2012 

RBR PREDSTAVNIK PUŠALI, 
KOMISIJE,.. 

MJESEČNA 
NETO PLATA 

PLATA  
 (NETO) 

TOPLI 
OBROK PREVOZ  

UKUPNA 
NETO 

PRIMANJA  

1 Batinić  Mirko* 2.550,00  0,00 0,00 0,00 2.550,00 
2 Bojčetić  Željko 8.600,00  0,00 0,00 0,00 8.600,00 
3 Džambas  Zdenka 8.600,00  0,00 0,00 0,00 8.600,00 
4 Komšić  Vlatka 6.000,00 1.796,85 20.999,58 1.898,00 2.573,98 31.471,56 
5 Kvasina  Josip 6.000,00 2.532,68 30.773,79 1.806,29 0,00 38.580,08 
6 Tolo  Ana 6.800,00 1.590,60 16.672,09 1.782,00 2.716,80 27.970,89 
7 Vidović  Radoje* 2.250,00  0,00 0,00 0,00 2.250,00 
8 Kurt  Edina 6.900,00 1.699,50 15.334,90 1.463,70 2.327,50 26.026,10 
9 Simić  Nikola* 2.700,00  0,00 0,00 0,00 2.700,00 

10 Škaro  Alan 5.850,00 1.626,30 20.760,56 1.906,20 1.986,32 30.503,08 
11 Alihodža  Nurudin 6.000,00 1.785,00 22.734,36 1.898,30 765,52 31.398,18 
12 Crnica  Halima 8.950,00  0,00 0,00 0,00 8.950,00 
13 Poparić  Refik 6.000,00 2.451,38 30.005,12 1.828,00 0,00 37.833,12 
14 Ribo  Asim 6.000,00 1.659,90 21.249,31 1.922,90 775,24 29.947,45 
15 Selman  Salko* 1.850,00  0,00 0,00 0,00 1.850,00 
16 Tarakčija  Salim 8.450,00  0,00 0,00 0,00 8.450,00 
17 Čepalo  Husejn 7.700,00  0,00 0,00 0,00 7.700,00 
18 Hadžiabdić  Amel* 1.050,00  0,00 0,00 0,00 1.050,00 
19 Švago  Almir 6.000,00 1.761,75 22.600,51 1.906,50 1.636,60 32.143,61 
20 Tihak  Edin 6.000,00 1.666,50 11.665,50 1.115,10 1.117,20 19.897,80 
21 Lukić  Blaženka 5.900,00 1.620,75 20.885,93 1.906,20 3.343,90 32.036,03 
22 Pavlović  Karolina* 450,00  0,00 0,00 0,00 450,00 
23 Ćurić  Muhamed 7.800,00  0,00 0,00 0,00 7.800,00 
24 Grizić  Suvad 7.350,00  0,00 0,00 0,00 7.350,00 
25 Bilić  Anto 6.850,00 1.767,00 16.781,58 1.529,00 0,00 25.160,58 
26 Matišić  Dražen 6.200,00 1.628,63 20.932,05 2.071,96 2.353,96 32.358,77 
27 Lozančić  Anto 5.950,00 1.745,10 22.274,51 1.857,90 752,50 30.834,91 
28 Atanasijević Ljubinka 6.850,00 1.880,62 16.957,12 1.480,60 0,00 25.287,72 
29 Škandro Admir 6.000,00 1.710,45 21.844,97 1.774,40 1.887,20 31.506,57 
30 Lekić Andrija 6.000,00 1.743,60 21.377,73 1.947,20 4.127,90 33.452,83 

  Ukupno (KM) 173.600,00 30.666,61 353.849,61 30.094,25 26.364,62 583.908,48 

*Poslanici imenovani u Dom naroda F BIH 
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2013 

RBR PREZIME I IME PLATA NETO TOPLI 
OBROK PREVOZ NAKNADA 

UKUPNO PAUŠAL TELEFON 
UKUPNA 

NETO 
PRIMANJA 

1 Alihodža Nurudin 19.745,05 1.683,25 707,00 0,00 5.500,00 0,00 27.635,30 
2 Tolo Ana 17.611,35 1.734,07 2.912,00 0,00 5.500,00 0,00 27.757,42 
3 Komšić Vlatka 19.841,85 1.700,47 2.284,80 0,00 5.500,00 0,00 29.327,12 
4 Kvasina Josip 28.002,76 1.668,93 0,00 0,00 5.500,00 1.429,80 36.601,49 
5 Lekić Andrija 19.256,10 1.691,84 3.495,66 0,00 5.500,00 0,00 29.943,60 
6 Lozančić Anto 19.303,20 1.708,64 717,50 0,00 5.450,00 0,00 27.179,34 
7 Lukić Blaženka 17.985,75 1.750,64 3.087,00 0,00 5.400,00 0,00 28.223,39 
8 Matišić Dražen 18.009,38 1.750,64 2.058,00 0,00 5.500,00 0,00 27.318,02 
9 Poparić Refik 26.967,54 1.709,78 0,00 0,00 5.500,00 1.285,13 35.462,45 

10 Ribo Asim 18.411,90 1.708,45 717,50 0,00 5.500,00 0,00 26.337,85 
11 SŠkandro Admir 18.914,40 1.683,25 1.696,80 0,00 5.500,00 0,00 27.794,45 
12 SŠkaro Alan 17.981,10 1.717,04 1.730,40 0,00 5.250,00 0,00 26.678,54 
13 SŠvago Almir 19.505,27 1.691,65 1.365,00 0,00 5.500,00 0,00 28.061,92 
14 Tihak Edin 18.377,40 1.683,48 1.705,44 0,00 5.500,00 0,00 27.266,32 
15  Atanasijević Ljubinka 20.797,14 1.700,48 0,00 0,00 5.500,00 0,00 27.997,62 
16 Tarakčija Salim 0,00 0,00 0,00 1.850,00 5.500,00 0,00 7.350,00 
17 Kurt Edina 18.812,66 1.691,88 2.615,90 0,00 5.500,00 0,00 28.620,44 
18 Džambas Zdenka 0,00 0,00 0,00 2.200,00 5.500,00 0,00 7.700,00 
19 Grizić Suvad 0,00 0,00 0,00 1.000,00 5.500,00 0,00 6.500,00 
20 CŠurić Muhamed 0,00 0,00 0,00 1.900,00 5.500,00 0,00 7.400,00 
21 CŠepalo Husein 0,00 0,00 0,00 1.600,00 5.500,00 0,00 7.100,00 
22 Crnica Halima 13.982,61 1.214,23 1.430,80 600,00 5.500,00 0,00 22.727,64 
23 Bojčetić ZŠ eljko 0,00 0,00 0,00 2.350,00 5.500,00 0,00 7.850,00 
24 Bilić Anto 19.555,14 1.708,64 0,00 0,00 5.500,00 0,00 26.763,78 
25  Batinić Mirko* 0,00 0,00 0,00 1.950,00 0,00 0,00 1.950,00 
26 Selman Salko* 0,00 0,00 0,00 1.350,00 0,00 0,00 1.350,00 
27 Hadžiabdić Amel* 0,00 0,00 0,00 500,00 50,00 0,00 550,00 
28 Pavlović Karolina* 0,00 0,00 0,00 350,00 0,00 0,00 350,00 
29 Simić Nikola * 0,00 0,00 0,00 1.650,00 0,00 1.340,34 2.990,34 
30 Vidović Radoje* 0,00 0,00 0,00 1.400,00 0,00 0,00 1.400,00 

 Ukupno 353.061 30.197 26.524 18.700 131.650 4.055 564.187 
*Poslanici imenovani u Dom naroda F BIH 
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2014 – DO 31.03.2014. GODINE 

RBR PREZIME I IME PLATA NETO TOPLI 
OBROK PREVOZ NAKNADA 

UKUPNO PAUŠAL TELEFON 
UKUPNA 

NETO 
PRIMANJA 

1 Alihodža Nurudin 5.406,00 426,36 178,50 0,00 1.500,00 0,00 7.510,86 
2 Tolo Ana 4.817,70 468,16 784,00 0,00 1.500,00 0,00 7.569,86 
3 Komšić Vlatka 5.428,80 409,64 548,80 0,00 1.500,00 0,00 7.887,24 
4 Kvasina Josip 7.664,19 501,60 0,00 0,00 1.500,00 317,29 9.983,08 
5 Lekić Andrija 5.269,05 409,64 843,78 0,00 1.500,00 0,00 8.022,47 
6 Lozančić Anto 5.281,20 418,00 175,00 0,00 1.500,00 0,00 7.374,20 
7 Lukić Blaženka 4.909,50 468,16 823,20 0,00 1.500,00 0,00 7.700,86 
8 Matišić Dražen 4.933,13 468,16 548,80 0,00 1.500,00 0,00 7.450,09 
9 Poparić Refik 7.371,90 509,96 0,00 0,00 1.500,00 337,43 9.719,29 
10 Ribo Asim 5.033,25 451,44 189,00 0,00 1.500,00 0,00 7.173,69 
11 SŠkandro Admir 5.177,25 426,36 428,40 0,00 1.500,00 0,00 7.532,01 
12 SŠkaro Alan 4.924,80 468,16 470,40 0,00 1.500,00 0,00 7.363,36 
13 SŠvago Almir 5.332,50 434,72 291,20 0,00 1.500,00 0,00 7.558,42 
14 Tihak Edin 5.022,45 434,72 436,80 0,00 1.500,00 0,00 7.393,97 
15  Atanasijević Ljubinka 5.689,14 418,00 0,00 0,00 1.500,00 0,00 7.607,14 
16 Tarakčija Salim 0,00 0,00 0,00 0,00 1.500,00 0,00 1.500,00 
17 Kurt Edina 5.145,75 443,08 593,60 0,00 1.500,00 0,00 7.682,43 
18 Džambas Zdenka 0,00 0,00 0,00 50,00 1.500,00 0,00 1.550,00 
19 Grizić Suvad 0,00 0,00 0,00 50,00 1.500,00 0,00 1.550,00 
20 CŠurić Muhamed 0,00 0,00 0,00 100,00 1.500,00 0,00 1.600,00 
21 CŠepalo Husein 0,00 0,00 0,00 0,00 1.500,00 0,00 1.500,00 
22 Crnica Halima 5.405,64 409,64 480,20 0,00 1.500,00 0,00 7.795,48 
23 Bojčetić ZŠ eljko 0,00 0,00 0,00 100,00 1.500,00 0,00 1.600,00 
24 Bilić Anto 5.348,25 426,36 0,00 0,00 1.500,00 0,00 7.274,61 
25  Batinić Mirko* 0,00 0,00 0,00 50,00 0,00 0,00 50,00 
26 Selman Salko* 0,00 0,00 0,00 0,00 0,00 0,00 0,00 
27 Hadžiabdić Amel* 0,00 0,00 0,00 0,00 0,00 0,00 0,00 
28 Pavlović Karolina* 0,00 0,00 0,00 0,00 0,00 0,00 0,00 
29 Simić Nikola * 0,00 0,00 0,00 50,00 0,00 335,49 385,49 

 Ukupno 98.160,50 7.992,16 6.791,68 400,00 36.000,00 990,21 150.334,55 
*Poslanici imenovani u Dom naroda F BIH 
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PRIMANJA DELEGATA IZ SBK/KSB U DOMU NARODA FBIH 

2012 

DELEGATI IZ SBK  PLAĆE TOPLI 
OBROK 

ODVOJENI 
ŽIVOT I 

SMJEŠTAJ 

4 
VIKEN

DA 
PAU-ŠALI 

KORI-
ŠTENJE 
AUTA 

DNE-
VNICE 

PO-
MOĆ 

RE-
GRES UKUPNO 

Batinić  Mirko 34.968 1.875 3.300 1.276 7.308    418 49.144 
Vidović  Radoje 35.540 1.908 0  7.560 216 448  418 46.089 
Simić  Nikola 31.761 1.841 3.300 1.778 7.306 198 100 1.667 418 48.368 
Selman  Salko 34.330 1.891 4.400 1.276 7.434    418 49.749 
Hadžiabdić  Amel 30.555 1.850 3.300 1.276 7.119    418 44.519 
Pavlović  Karolina 32.978 1.725 3.300 540 7.182 112 1.850 1.653 418 49.758 

Ukupno (KM) 200.131 11.089 17.600 6.146 43.909 526 2.398 3.320 2.508 287.627 
 

2013 

DELEGATI IZ SBK  PLAĆE TOPLI 
OBROK 

ODVOJENI 
ŽIVOT I 

SMJEŠTAJ 

4 
VIKEN

DA 

PAU-
ŠALI 

KORI-
ŠTENJE 
AUTA 

DNE-
VNICE 

PO-
MOĆ 

RE-
GRES UKUPNO 

Batinić  Mirko 35.113 1.888 3.300 1276 7.245    418 49.240 
Vidović  Radoje 37.984 1.846 0 0 7.371  433  418 48.052 
Simić  Nikola 31.900 1.879 3.300 1.778 7.371 195 31 3.327 418 50.199 
Selman  Salko 34.034 1.913 4.400 1276 7.434    418 49.475 
Hadžiabdić  Amel 30.695 1.855 3.300 1276 6.993    418 44.537 
Pavlović  Karolina 29.357 1.896 4.400 1188 7.308    418 44.567 
Ukupno: 199.083 11.277 18.700 6.794 43.722 195 464 3.327 2.508 286.070 
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Dodatak 4 – Radna tijela Skupštine SBK/KSB  

Komisija Poslanici - članovi 

Administrativna komisija Josip Kvasina 
 Refik Poparić 
 Anto Bilić 
 Nikola Simić 
 Almir SŠvago 
Komisija za boračka pitanja Josip Kvasina 
 Anto Bilić 
 Vlatka Komšić 
 Nurudin Alihodža 
 Edin Tihak 
Komisija za borbu protiv korupcije Alan SŠkaro 
 Husejn CŠepalo 
 Radoje Vidović 
 Asim Ribo 
Komisija za izbor i imenovanja Salim Tarakčija 
 Dražen Matišić 
 Emir Memija 
 Amel Hadžiabdić 
 Radoje Vidović 
Komisija za kontrolu rada policije Karolina Pavlović 
 Husejn CŠepalo 
 Zdenka Džambas 
 Salim Tarakčija 
Komisija za obrazovanje, kulturu, sport i mlade Zdenka Džambas 
 Ljubinka Atanasijević 
 Karolina Pavlović 
 Edina Kurt 
 Muhamed CĆurić 
Komisija za poljoprivredu, šumarstvo i zaštitu okoline Admir SŠkandro 
 ZŠ eljko Bojčetić 
 Blaženka Lukić 
 Muhamed CĆurić 
 Nurudin Alihodža 
Komisija za pravdu, ljudska prava i građanske slobode Blaženka Lukić 
 Ana Tolo 
 Salim Tarakčija 
Komisija za privredu i ekonomsku i finansijsku politiku Asim Ribo 
 Dražen Matišić 
 ZŠ eljko Bojčetić 
 Muhamed CĆurić 
Komisija za rad, zdravstvo i socijalnu politiku Vlatka Komšić 
 Suvad Grizić 
 Refik Poparić 
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 Ana Tolo 
Komisija za ravnopravnost spolova Halima Crnica 
 Almir SŠvago 
 Admir SŠkandro 
 Salim Tarakčija 
Komisija za ustavna pitanja Edina Kurt 
 Amel Hadžiabdić 
 Amel Hadžiabdić 
 Anto Bilić 
 Mirko Batinić 
Mandatno-imunitetska komisija Suvad Grizić 
 Dražen Matišić 
 Edin Tihak 
 Anto Lozančić 
 Mirko Batinić 
Zakonodavno-pravna komisija Halima Crnica 
 Mirko Batinić 
 Anto Lozančić 
 Almir SŠvago 
 Ljubinka Atanasijević 
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Prilog 6 – Poslanička pitanja i inicijative 

 POSLANIČKA PITANJA 
POSLANIČKA PITANJA U PERIODU 2010-2014 

PREDSTAVNIK PITANJE POSTA-
VLJENO UPITANIK ODGOVO-

RENO 

Almir Švago Da li Vlada planira i kada dostaviti u skupštinsku proceduru Zakon o platama i 
naknadama policijskih službenika 01.07.2011 Vlada Kantona Središnja Bosna 07.09.2011 

Almir Švago Zašto ministar poljoprivrede nije uvažio mišljenja opštinskih službi za 
poljoprivredu a vezano za podsticaje? 01.07.2011 Ministarstvo šumarstva, 

poljoprivrede i vodoprivrede   

Emir Memija Koji su kriteriji bili pri dododjeli stipendija djeci boračke populacije a vezano za 
neravnomjeran raspored stipendija po opštinama? 01.07.2011 Kantonalna uprava za pitanja 

branitelja i invalida   

Almir Švago Koji upravni odboriu pkolama su važeći, i kako su izabrani? 07.09.2011 Ministarstvo prosvjete, znanosti, 
kulture i športa   

Edina Kurt 
Vlada je imala sjednicu i prihvatila riješenja o imenovanju upravnih odbora u 
školama, ali škole nisu dobile riješenja. Zašto se čeka i zašto škole nisu dobile 
riješenja? 

07.09.2011 Ministarstvo prosvjete, znanosti, 
kulture i športa 29.09.2011 

Edin Tihak Koliko je novca iz budžeta sbk utrošeno do sada za plaćanje rada u komisijama 
upuslenim u upravi? 07.09.2011 Ministarstvo financija 16.09.2011 

Anto Lozančić Kako doći do ogreva u školama kada se po uplati čeka na isporuku po godinu 
dana, šta se poduzima po tom pitanju? 07.09.2011 Ministarstvo šumarstva, 

poljoprivrede i vodoprivrede   

Husejn Čepalo U kojoj su fazi aktivnosti na osnivanju Fonda za školstvo/predškolskog zavoda? 29.09.2011 Ministarstvo prosvjete, znanosti, 
kulture i športa 24.10.2011 

Husejn Čepalo Na 91. sjednici Vlade SBK donesena je odluka o raspodjelii sredstava za sport, 
nauku i kulturu. Na osnovu kojih kriterija je Vlada donijela te odluke? 29.09.2011 Vlada Kantona Središnja Bosna 24.10.2011 

Edina Kurt 
Zašto nisu poslana Rješenja u škole o članovima školskih odbora? Uočene su 
razlike da u nekim školama novi školski odbori već rade dok u drugim nisu dobili 
ni rješenja. 

29.09.2011 Ministarstvo prosvjete, znanosti, 
kulture i športa 24.10.2011 

Anto Lozančić Zašto ministarstvo nije poštovalo zaključak Sabora da se ne primaju novi 
uposlenici? 17.11.2011 Ministarstvo unutrašnjih poslova 22.11.2011 

Admir Škandro Po kojim kriterijima su birane lokacije za centre za fizikalnu rehabilitaciju? 17.11.2011 Ministarstvo zdravstva i socijalne 
politike 08.12.2011 

Admir Škandro Ko je odobrio asistenciju policije u rušenju ćumurana u Novom Travniku? 17.11.2011 Ministarstvo unutrašnjih poslova 02.12.2011 
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Admir Škandro 
Zašto je aneksom ugovora o rekonstrukciji zgrade policijske uprave iznos sa 
728.000 KM povećan dvostruko? Koji su razlozi za lošu procjenu i koliko se 
aneksom može mijenjati cijena navedena u ugovoru? 

17.11.2011 Ministarstvo unutrašnjih poslova 02.12.2011 

Suvad Grizić Šta je sa zahtjevom za uplatu osoguranja radnika TNT Kovačnica? 17.11.2011 Ministarstvo gospodarstva   

Halima Crnica Tažim da mi ministarstvo finansija obrazloži na osnovu čega je vršen obračun 
plata savjetnicima ako sredstva nisu planirana budžetom: 17.11.2011 Ministarstvo financija 30.11.2011 

Halima Crnica Tažim da mi ministarstvo finansija obrazloži na osnovu čega je vršen obračun 
plata savjetnicima ako sredstva nisu planirana budžetom: 30.11.2011 Ministarstvo prosvjete, znanosti, 

kulture i športa   

Ljubinka 
Atanasijević 

Zašto je upražnjeno mjesto kantonalnog medicnskog inspektora već dugi niz 
godina? 30.11.2011 Ministarstvo zdravstva i socijalne 

politike 06.12.2011 

Nurudin 
Alihodža 

Zašto se penzionerima u Travniku kod uplate drveta limitira količina na 8 metara 
ogrenog drveta? 30.11.2011 Ministarstvo šumarstva, 

poljoprivrede i vodoprivrede 26.12.2011 

Andrija Lekić Ko je i na temelju koeg zakona izdao riješenje da je 18. novembar neradni dan u 
SBK, u školama sa hrvatskim planom i programom? 30.11.2011 Ministarstvo prosvjete, znanosti, 

kulture i športa 12.12.2011 

Admir Škandro Za koji period su ostale neisplaćene naknade demobilisanim borcima i o koliko 
iznose nesiplaćena sredstva? 30.11.2011 Vlada Kantona Središnja Bosna 06.12.2011 

Almir Švago Da li vlada ima plan kako sanirati višak prihoda nad rashodima od 31.12.2011. 
godine? 30.11.2011 Premijer Sradnjobosanskog kantona   

Almir Švago Koliko novca dobija kanton a koliko općina Foncija od firme Intrade za korištenje 
dobara? 30.11.2011 Ministarstvo financija 07.12.2011 

Edin Tihak Koliko novca se troši za zakup kantonalnih institucija? 30.11.2011 Ministarstvo financija 07.12.2011 

Halima Crnica 

Tražim od resornoga ministarstva da mi dostavi cjelovitu informaciju, 
kronološkim redoslijedom, od raspisivanja natječaja do imenovanja članova 
školskih odbora u svim školama na području Kantona Središnja Bosna, o 
sljedećim pitanjima: prema kojem pravilniku su imenovani školski odbori (Zašto 
je poništen pravilnik iz razdoblja Vlade imenovane 10. svibnja 2011. godine?) te 
kada su raspisani natječaji za imenovanje, tko su članovi školskih odbora i datum 
imenovanja članova školskih odbora? 

30.11.2011 Ministarstvo prosvjete, znanosti, 
kulture i športa 12.12.2011 

Husejn Čepalo Zašto je obustavljena procedura imenovanje direktora osnovnih škola? 30.11.2011 Ministarstvo prosvjete, znanosti, 
kulture i športa 12.12.2011 

Husejn Čepalo Šta se uradilo sa projektom besplatnih udžbenika? 30.11.2011 Ministarstvo prosvjete, znanosti, 
kulture i športa 12.12.2011 

Amel 
Hadžiabdić 

Tražim da nas Ministarstvo privrede informiše o razgovoru sa Sindikatom TK 
Borac. 30.11.2011 Ministarstvo gospodarstva   

Zdenka 
Džambas 

Svaki praznik koji ne radimo moramo da naknadno naradimo. Po kojem zakonu 
moramo da nadoknadimo praznik 25.11, i do kada cemo naradjivati praznike? 30.11.2011 Ministarstvo prosvjete, znanosti, 

kulture i športa 12.12.2011 
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Dražen Matišić Tražim da mi se dostave procedure za nostrifikaciju diploma i objašnjenje zašto 
su cijene nostrifikacije razlicite u SBK od ostalih kantona 13.12.2011 Ministarstvo prosvjete, znanosti, 

kulture i športa 09.01.2012 

Husejn Čepalo Dokle se došlo sa izgradnjom brze ceste? 13.12.2011 Ministarstvo prostornog uređenja, 
obnove i povratka 18.12.2011 

Husejn Čepalo Koje su firme dobile sredstva za podsticaje i u kojem iznosu? 13.12.2011 Ministarstvo gospodarstva 20.12.2011 
Almir Švago Koliko iznose dugovanja SBK po pravosnažnim sudskim presudama 13.12.2011 Ministarstvo financija   

Almir Švago Kada ce biti dostavljen Zakon o bespravno izgrađenim objektima u SBK? 13.12.2011 Ministarstvo prostornog uređenja, 
obnove i povratka 18.12.2011 

Halima Crnica Traži izvještaj o utrošenim sredstvima sa pozicije ugovorene usluge, a posebno 
za reprezentaciju za sve budžetske korisnike 13.12.2011 Ministarstvo financija 16.01.2012 

Halima Crnica 
Trazi da joj se dostavi izvjestaj o broju ucenika u svim osnovnim i srednjim 
skolama po odjeljenjima za 2010/2011 i 2011/2012, kao i broj studenata u 
visokoškolskim ustanovama i domovima 

13.12.2011 Ministarstvo prosvjete, znanosti, 
kulture i športa 09.01.2012 

Edin Tihak Da li je Pravilnikom regulisano da osobe koje koriste sluzbena vozila mogu ta 
vozila koristiti i nakon radnog vremena 13.12.2011 Vlada Kantona Središnja Bosna 16.01.2012 

Edin Tihak Da li je Pravilnikom regulisano da osobe koje koriste sluzbena vozila mogu ta 
vozila koristiti i nakon radnog vremena 30.12.2011 Vlada Kantona Središnja Bosna   

Halima Crnica Tražim kopiju tabelarnog pregleda programa rada za sve škole. Da se vidi broj 
pojedinačnih sati i raspored troškova. 30.12.2011 Ministarstvo prosvjete, znanosti, 

kulture i športa   

Halima Crnica Tražim od Viskog sudskog i tužilačkog vijeća da ocjeni proporcijalnu 
zastupljenost bošnjaka u kntonalnim i opštinskim sudovima. 30.12.2011 Visoko sudsko i tuzilacko vijece BiH 16.11.2012 

Andrija Lekić Zašto u Domu zdravlja Busovača nije moguće izvaditi bilo koji ozbiljan nalaz? 
Pacijenti se upućuju u privatnu polikliniku. 30.12.2011 Ministarstvo zdravstva i socijalne 

politike   

Anto Lozančić Tražim popis svih privatnih ordinacija i da se vidi da li te ordinacije plaćaju porez 
odnosno rade po zakonu. 30.12.2011 Ministarstvo zdravstva i socijalne 

politike   

Anto Lozančić 

Tražim od Ministarstva prosvjete, znanosti, kulture i športa da dostavi popis, u 
pisanoj formi, institucija visokog obrazovanja koje su dobile od Vlade Kantona 
financijska sredstva za 2011. godinu, s preciznim iznosom sredstava i nazivom 
institucije koja je dobila sredstva. Također tražim da se dostavi informacija, u 
pisanoj formi, o ukupnom broju institucija visokog obrazovanja na području 
Kantona Središnja Bosna, s podacima o točnim adresama, sjedištu, tj. konkretnim 
lokacijama na kojima se te institucije nalaze. 

30.12.2011 Ministarstvo prosvjete, znanosti, 
kulture i športa 30.03.2012 

Radoje Vidović Koliko je sredstava prikupila a koliko implementirala turistička zajednica 
kantona na prostoru općine Kreševo? 30.12.2011 Turistička zajednica SBK   

Karolina 
Pavlović 

Molim da mi se dostavi popis svih škola koje su u 2011. godini dobili sredstva za 
sanaciju i pregled kada su prije toga dobili sredstva za sanaciju. 30.12.2011 Ministarstvo prosvjete, znanosti, 

kulture i športa   
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Halima Crnica 

Tražim od resornoga ministarstva da mi dostavi cjelovitu informaciju, 
kronološkim redoslijedom, od raspisivanja natječaja do imenovanja članova 
školskih odbora u svim školama na području Kantona Središnja Bosna, o 
sljedećim pitanjima: prema kojem pravilniku su imenovani školski odbori (Zašto 
je poništen pravilnik iz razdoblja Vlade imenovane 10. svibnja 2011. godine?) te 
kada su raspisani natječaji za imenovanje, tko su članovi školskih odbora i datum 
imenovanja članova školskih odbora? 

31.01.2012 Ministarstvo prosvjete, znanosti, 
kulture i športa   

Ljubinka 
Atanasijević 

Tk osu najveći dužnici poreza prema Zavodu za zdravstvno osiguranje i koje su 
mjere poduzete da se dugovanja podmire ili barem smanje. 31.01.2012 Vlada Kantona Središnja Bosna 29.02.2012 

Husejn Čepalo 
Planira li Vlada Kantona otvorenje narodnih dućana u Kantonu Središnja Bosna, 
gdje bi mogli kupovati građani koji imaju najniža primanja, a uz predočenje 
članske karte? 

31.01.2012 Vlada Kantona Središnja Bosna 16.02.2012 

Husejn Čepalo Kome su sve, i u kojem iznosu, dana sredstva za rješavanje stambenih problema 
braniteljskih populacija u 2011. godini? 31.01.2012 Kantonalna uprava za pitanja 

branitelja i invalida   

Zdenka 
Džambas 

Kakav stav Vlada kantona zauzima u svezi s volonterima? Koliko je (broj) mladih 
osoba planirano da ove godine obave svoje pripravničko stažiranje u službama 
Vlade kantona i ministarstvima? 

31.01.2012 Vlada Kantona Središnja Bosna 16.02.2012 

Halima Crnica 

Tražim od Ministarstva financija Kantona Središnja Bosna da mi dostavi 
podanalitičko izvješće o uslugama reprezentacije za 2011. godinu, ekonomski 
kod 613914, po proračunskim korisnicima, s navedenom namjerom utrošenih 
sredstava, kao i s imenom i prezimenom potpisnika računa. 

31.01.2012 Ministarstvo financija   

Almir Švago 

Sto je uradilo Ministarstvo gospodarstva u pitanju poništenja dozvole za rad 
društva "Bešić", d. o. o., Donji Vakuf? Naime, Ministarstvo prostornog uređenja, 
obnove i povratka, svojim aktom, broj 04-23-97/2011 od 10. 6. 2011. godine, 
poništilo je Rješenje Službe za prostorno uređenje, katastar i imovinskopravne 
odnose Općine Donji Vakuf, broj 05-23-0581/2010, kojim je izdana privremena 
urbanistička suglasnost, a koja je bila osnova za izdavanje rješenja za rad 
spomenutoj firmi na predmetnoj lokaciji? 

31.01.2012 Ministarstvo gospodarstva 16.02.2012 

Almir Švago Tko je privatizirao "Sport form", iz Fojnice? Kada i pod kojim uvjetima? Poštuju li 
se ugovorene obveze od strane kupca? 31.01.2012 Agencija za privatizaciju u Kantonu 

Središnja Bosna 12.03.2012 

Edin Tihak 
Kada će resorno Ministarstvo isplatiti poljoprivrednicima sredstva za 
sufinanciranje nabave poljoprivrednih strojeva i ostalih sredstava prema 
Programu za 2011. godinu? 

31.01.2012 Ministarstvo šumarstva, 
poljoprivrede i vodoprivrede   

Edin Tihak 
Kojim je sve tvrtkama, i u kojem iznosu, odobren poticaj u posljednje tri godine 
(2009., 2010. i 2011. godine)? Dostaviti popis, sa sjedištem tvrtke, te novčani 
iznos koji je Ministarstvo dodijelilo tim tvrtkama. 

31.01.2012 Ministarstvo gospodarstva 16.02.2012 

Almir Švago Planira li Vlada Kantona, i kada, dostaviti u saborsku proceduru zakon o 
dopunskim pravima branitelja Kantona Središnja Bosna? 29.02.2012 Vlada Kantona Središnja Bosna   
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Zdenka 
Džambas 

Tražim da mi se iz ministarstava dostave podaci: koliko su za 2011. godinu 
zaradili državni službenici radeći u povjerenstvima u okviru radnog vremena 
odnosno koliko su zaradili na ime naknada za rad u povjerenstvima? 

29.02.2012 Vlada Kantona Središnja Bosna 22.03.2012 

Anto Lozančić 
Kada ćemo djecu moći poslati u školu? Sve se svodi na 'rekla - kazala'. Moramo 
pratiti sredstva javnog informiranja, ne znamo uopće kada koja škola radi. Može 
li nam Vlada Kantona odgovoriti na to pitanje ili resorni ministar? 

29.02.2012 Ministarstvo prosvjete, znanosti, 
kulture i športa 29.02.2012 

Andrija Lekić 
Jesu li ispoštovane preporuke interne i exsterne revizije koje se odnose na rad 
Kantonalnog suda u Novom Travniku i rad općinskih sudova na području 
Kantona Središnja Bosna? 

29.02.2012 Kantonalni sud 19.03.2012 

Andrija Lekić 
Jesu li ispoštovane preporuke interne i exsterne revizije koje se odnose na rad 
Kantonalnog suda u Novom Travniku i rad općinskih sudova na području 
Kantona Središnja Bosna? 

29.02.2012 Općinski sud u Travniku 21.03.2012 

Husejn Čepalo Koliko se tvrtki ugasilo, a koliko je radnika izgubilo posao u 2011. godini? Koliko 
je otvoreno novih tvrtki, a koliko se zaposlilo radnika u Kantona Središnja Bosna? 29.02.2012 Ministarstvo gospodarstva 11.04.2012 

Husejn Čepalo Koliko javnih kuhinja postoji na području Kantona Središnja Bosna i koji je broj 
korisnika? 29.02.2012 Vlada Kantona Središnja Bosna   

Zdenka 
Džambas 

Kakav stav Vlada kantona zauzima u svezi s volonterima? Koliko je (broj) mladih 
osoba planirano da ove godine obave svoje pripravničko stažiranje u službama 
Vlade kantona i ministarstvima? 

29.02.2012 Vlada Kantona Središnja Bosna   

Ljubinka 
Atanasijević 

Tk osu najveći dužnici poreza prema Zavodu za zdravstvno osiguranje i koje su 
mjere poduzete da se dugovanja podmire ili barem smanje. 29.02.2012 Vlada Kantona Središnja Bosna   

Anto Lozančić 

Tražim od Ministarstva prosvjete, znanosti, kulture i športa da dostavi popis, u 
pisanoj formi, institucija visokog obrazovanja koje su dobile od Vlade Kantona 
financijska sredstva za 2011. godinu, s preciznim iznosom sredstava i nazivom 
institucije koja je dobila sredstva. Također tražim da se dostavi informacija, u 
pisanoj formi, o ukupnom broju institucija visokog obrazovanja na području 
Kantona Središnja Bosna, s podacima o točnim adresama, sjedištu, tj. konkretnim 
lokacijama na kojima se te institucije nalaze. 

29.02.2012 Ministarstvo prosvjete, znanosti, 
kulture i športa   

Nurudin 
Alihodža 

Imajući u vidu učestalu pojavu krađa (prvenstveno stoke te krupne, sitne i druge 
imovine) te razbojništva nad građanima općine Travnik, postavljam pitanje: Koje 
su konkretne mjere koje je poduzeo MUP Kantona Središnja Bosna na 
razotkrivanju počinitelja tih djela i sprječavanju nastajanja novih? 

11.04.2012 Ministarstvo unutrašnjih poslova 07.05.2012 

Almir Švago 

Koliko je koštala izgradnja lokalne ceste Stari Pločari, u mjesnoj zajednici Pločari 
Polje, općina Fojnica, u 2010. godini? Je li bio raspisan javni tender? Ako jest, u 
kojem službenom listu je objavljen i tko su ponudi te lj i? Je li rađeno etapno: 
proširenje, priprema podloge, asfaltiranje puta? Ako jest, je li išao odabir 
sustavom tri ponude ili se išlo javnim tenderom? Je li bilo udjela od strane 

11.04.2012 Kantonalno ravnateljstvo za ceste   
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mjesne zajednice, općine ili Kantonalnoga ravnateljstva za ceste? A ako jest, u 
kojem je to procentu bilo? 

Radoje Vidović 

Zašto Vlada Kantona Središnja Bosna nije postupila prema zahtjevu Općinskog 
vijeća Kreševo o prijenosu mjerodavnosti iz oblasti turizma na Općinu Kreševo, 
što je u skladu sa Ustavom Federacije Bosne i Hercegovine i člankom 23. Ustava 
Kantona Središnja Bosna? 

11.04.2012 Vlada Kantona Središnja Bosna   

Suvad Grizić Stoje sa stipendiranjem posebno nadarenih studenata (prosjek iznad 9,00)? 11.04.2012 Ministarstvo prosvjete, znanosti, 
kulture i športa 11.06.2012 

Husejn Čepalo 

Ima li Ministarstvo prosvjete, znanosti, kulture i športa strategijsku studiju 
razvoja obrazovanja i, u okviru te politike obrazovanja, ima li izgrađenu studiju 
potrebnih kadrova za tržište rada? Zadovoljava li školstvo Kantona potrebu 
modernog i fleksibilnog tržišta rada, spremnog na brze promjene ili naše škole i 
fakulteti proizvode kadrove samo za burzu rada? 

11.04.2012 Ministarstvo prosvjete, znanosti, 
kulture i športa 06.06.2012 

Husejn Čepalo 

Sto je resorno ministarstvo poduzelo u 2012. godini da se zasiju neobrađene 
poljoprivredne površine na našem Kantonu? Koliko radi na popularizaciji 
ruralnoga razvoja i razvija svijest o 'Kultu zemlje'. Jer, kako kaže prvi predsjednik 
SAD-a Džordž Vašington, "ni jedna nacija ne može ostvariti svoj procvat dok ne 
spozna daje orati polje jednako dostojno zanimanje kao i pisati poeziju". 

11.04.2012 Ministarstvo šumarstva, 
poljoprivrede i vodoprivrede   

Josip Kvasina Koje mjere Vlada Kantona poduzima odnosno namjerava poduzeti da se naplati 
dug na osnovi naknada od koncesija? 11.04.2012 Vlada Kantona Središnja Bosna 03.05.2012 

Zdenka 
Džambas 

Kakav stav Vlada kantona zauzima u svezi s volonterima? Koliko je (broj) mladih 
osoba planirano da ove godine obave svoje pripravničko stažiranje u službama 
Vlade kantona i ministarstvima? 

11.04.2012 Vlada Kantona Središnja Bosna   

Dražen Matišić Koliko sredstava je planirano a koliko urrošeno na sanaciju makadamskih puteva 
u N. Travniku i kontrolu i nadzor? 21.05.2012 Kantonalno ravnateljstvo za ceste 10.09.2012 

Anto Lozančić Da li je po zakonu da se zaustavljaju vozači i da vas policajci sa brda uočavaju i 
procjenjuju prekršaje? 21.05.2012 Ministarstvo unutrašnjih poslova   

Anto Lozančić Koji su bili uvjeti za privatizaciju Novog Hotela u N. Travniku i da li su uvjeti 
privatizacije ispoštovani? 21.05.2012 Agencija za privatizaciju u Kantonu 

Središnja Bosna 25.06.2012 

Admir Škandro 
Molim da mi se dostavi lista studenata koji su aplicirali za stipendije po 
opštinama, lista studenata koji su dobili stipendije sa bodovima i lista studenata 
koji su odbijeni sa razlozima i bodovima? 

21.05.2012 Kantonalna uprava za pitanja 
branitelja i invalida   

Admir Škandro Šta je Vlada učinila po pitanju ušteda za rad u komisijama i odborima? 21.05.2012 Vlada Kantona Središnja Bosna   

Muhamed Ćurić Zašto se ne poduzimaju aktinvosti na rekonstrukciji magistralnog puta M-5 
Travnik-Lašva? 21.05.2012 Vlada Kantona Središnja Bosna   

Muhamed Ćurić Kada će Vlada napraviti plan za rekonstrukciju regionalnih puteva? 21.05.2012 Vlada Kantona Središnja Bosna   
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Nurudin 
Alihodža 

Molim da mi se dostave planovi rada za 2010, 2011 i 2012 svih kantonalnih 
boračkih organizacija na osnovu kojih su dobijena sredstva, iznose dobijenih 
sredstava za 2010, 2011 i 2012. godinu i Izvještaje o radu za 2010 i 2011. godinu. 

21.05.2012 Kantonalna uprava za pitanja 
branitelja i invalida   

Nurudin 
Alihodža 

Molim da mi se dostave planovi rada za 2010, 2011 i 2012 svih kantonalnih 
udruženja na osnovu kojih su dobijena sredstva, iznose dobijenih sredstava za 
2010, 2011 i 2012. godinu i Izvještaje o radu za 2010 i 2011. godinu. 

21.05.2012 Ministarstvo šumarstva, 
poljoprivrede i vodoprivrede   

Husejn Čepalo Koliko nevladinih organizacija je na našem kantonu, koliko su sredstava dobili iz 
budžeta i koji su im učinci? 21.05.2012 Vlada Kantona Središnja Bosna 29.05.2012 

Husejn Čepalo Da li Vlada ima okvirni plan borbe protiv korupcije i ima li informacija koliko ima 
korupcije uopšte? 21.05.2012 Vlada Kantona Središnja Bosna   

Husejn Čepalo 25.06.2012 NULL NULL 
Zdenka 
Džambas Uplaceni prihodi od koncesija 25.06.2012 Vlada Kantona Središnja Bosna 09.07.2012 

Dražen Matišić Trazim pregled nacionalne strukture uposlenih u policijskoj upravi Donji Fakuf 
Uskoplje. 30.10.2012 Ministarstvo unutrašnjih poslova 06.11.2012 

Dražen Matišić Po kojim kruterijima se vrši dodjela jednokratnih pomoći za stambeno 
zbrinjavanje? Tražim spisak dobitnika ovog vida pomoći? 30.10.2012 Kantonalna uprava za pitanja 

branitelja i invalida   

Vlatka Komšić Kada će Ministarstvo početi riješavati na primjeren način pitanje pasa lutalica? 30.10.2012 Ministarstvo šumarstva, 
poljoprivrede i vodoprivrede   

Vlatka Komšić Kada će Ministarstvo početi riješavati na primjeren način pitanje zgaženih 
životanja na cestama u kantonu. 30.10.2012 Ministarstvo šumarstva, 

poljoprivrede i vodoprivrede   

Ljubinka 
Atanasijević 

Ko daje sglasnost za imenovanje upravnih odbora u javnim ustanovama - 
bolnicama? 30.10.2012 Ministarstvo zdravstva i socijalne 

politike 09.11.2012 

Ljubinka 
Atanasijević 

Kako je završena privatizacija imovine preduzeća Ugar u Tučepima i da li je 
ugovorna strana izvršila svoje obaveze? 30.10.2012 Agencija za privatizaciju u Kantonu 

Središnja Bosna 14.11.2012 

Admir Škandro 
Molim da mi se dostavi lista studenata koji su aplicirali za stipendije po 
opštinama, lista studenata koji su dobili stipendije sa bodovima i lista studenata 
koji su odbijeni sa razlozima i bodovima? 

30.10.2012 Kantonalna uprava za pitanja 
branitelja i invalida 21.12.2012 

Anto Lozančić Po kojim kriterijima se dijeli pomoć iz sredstava namjenjenih kulturi i sportu? 30.10.2012 Ministarstvo prosvjete, znanosti, 
kulture i športa 20.12.2012 

Ana Tolo Da li vaše ministarstvi ima bazu podataka o broju raseljenih lica, koliko je 
raseljenih osoba i koja je njihova nacionalan struktura? 30.10.2012 Ministarstvo prostornog uređenja, 

obnove i povratka 05.11.2012 

Almir Švago MOlim da mi se dostave inforamcije o trenutnom broju i stanju objekata za klanje 
stoke i preradu mesa na našem kantonu. 30.10.2012 Ministarstvo šumarstva, 

poljoprivrede i vodoprivrede   

Halima Crnica 
Klub bošnjaka traži od Ministarstva pravosuđa informaciju o broju i nacionlanoj 
strukturi zaposlenih po opštinskim sudovima, kantonalnim sudovima i tužilaštvu 
razvrstanu po nacionalnosti i pozicijama koje imaju. 

30.10.2012 Ministarstvo pravosuđa i uprave   
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Halima Crnica Da li su poduzete neke aktivnosti po mojoj inicijativi za štampanjeu knjiga za 
tehničke škole? 30.10.2012 Ministarstvo prosvjete, znanosti, 

kulture i športa 20.12.2012 

Halima Crnica Šta se poduzelo po mojoj inicijativi vezanoj za porodilje? 30.10.2012 Ministarstvo zdravstva i socijalne 
politike 09.11.2012 

Edina Kurt 

Zašto se u školama po Hrvatskom planu i programu traži od onih koi se javljaju 
na konkurs da imaju završen VII stepen ili po bolonji završen drugi ciklus 
odnosno ekvivalent od  300 bodova i zašto žurimo ovo još nigdje nije donešeneo 
a osim toga ova inicijativa nije usvojena u školama koje rade po Bosanskom 
planu i programu? 

30.10.2012 Ministarstvo prosvjete, znanosti, 
kulture i športa   

Edina Kurt Tražim analizu zdravstvenog stanja naših građana koju smo tražili na tematskoj 
sjednici o zdravstvu 30.10.2012 Ministarstvo zdravstva i socijalne 

politike   

Salim Tarakčija Za 15 minuta počinju protesti stuedanta tražim da mi se usmeno odgovori koa je 
obaveza kantona prema Univerzitetima nisu ispunjene? 30.10.2012 Vlada Kantona Središnja Bosna 30.10.2012 

Anto Bilić Tražim pregled nacionlane strukture svih uposlenih u javnim ustanovama i 
preduzećima koe kanton finasira. 30.10.2012 Vlada Kantona Središnja Bosna 07.12.2012 

Nurudin 
Alihodža 

Molim da mi se dostave planovi rada za 2010, 2011 i 2012 svih kantonalnih 
boračkih organizacija na osnovu kojih su dobijena sredstva, iznose dobijenih 
sredstava za 2010, 2011 i 2012. godinu i Izvještaje o radu za 2010 i 2011. godinu. 

29.01.2013 Kantonalna uprava za pitanja 
branitelja i invalida   

Nurudin 
Alihodža 

Molim da mi se dostave planovi rada za 2010, 2011 i 2012 svih kantonalnih 
udruženja na osnovu kojih su dobijena sredstva, iznose dobijenih sredstava za 
2010, 2011 i 2012. godinu i Izvještaje o radu za 2010 i 2011. godinu. 

29.01.2013 Ministarstvo šumarstva, 
poljoprivrede i vodoprivrede   

Muhamed Ćurić Kada će početi realizacija zaključaka sa tematske sjednice Skupštine o zdravstvu? 29.01.2013 Skupština Srednjobosanskog 
kantona 12.02.2013 

Muhamed Ćurić Kada će biti tematske sjednice o privredi i poljoprivredi? 29.01.2013 Skupština Srednjobosanskog 
kantona   

Edina Kurt 
Da li je započela procedura donošenja izmjena i dopuna nastavnog plana i 
programa za osnovne škole po bosanskom planu i programo kao što su donešene 
za škole po hrvatskom planu i programu. 

29.01.2013 Ministarstvo prosvjete, znanosti, 
kulture i športa   

Željko Bojčetić Da li se može u okviru sustava zdravstva oformiti služba ua sanitaciju. Smatram 
da se može oformiti ova služba tako da novac ostaje u našem kantonu. 29.01.2013 Ministarstvo zdravstva i socijalne 

politike 12.02.2013 

Admir Škandro Koja su boračka udruženja koja finansiramo i kojim iznosom se finansiraju? 29.01.2013 Kantonalna uprava za pitanja 
branitelja i invalida   

Asim Ribo Molim Minitarstvo da mi dostavi nacinolnu strukturu uposlenih u Policijskoj 
stanici Vitez po stručnoj spremi. 29.01.2013 Ministarstvo unutrašnjih poslova 05.02.2013 

Asim Ribo Koja prava imaju osiguranici po osnovnu osnovnog pakete zdravstvene zaštite a 
koa po osnovu dopunskog osiguranja? 29.01.2013 Ministarstvo zdravstva i socijalne 

politike 16.05.2013 

Asim Ribo Koja prava imaju osiguranici po osnovnu osnovnog pakete zdravstvene zaštite a 
koa po osnovu dopunskog osiguranja? 29.01.2013 Zavod za zdravstveno osiguranje 

Kantona Središnja Bosna 09.05.2013 
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Husejn Čepalo Da li Vlada planira izvršiti reviziju viskoškolskih ustanova i diploma? 29.01.2013 Vlada Kantona Središnja Bosna   
Husejn Čepalo Da li Vlada ima namjeru izraditi strategiju visokog školstva? 29.01.2013 Vlada Kantona Središnja Bosna   

Anto Lozančić Molim da mi se dostavi popis uposlenih u Policijskoj stanici Gornji Vakuf 
Uskoplje po nacionalnoj strukturi i stručnoj spremi. 29.01.2013 Ministarstvo unutrašnjih poslova 05.02.2013 

Nurudin 
Alihodža 

Molim da mi se dostave planovi rada za 2010, 2011 i 2012 svih kantonalnih 
boračkih organizacija na osnovu kojih su dobijena sredstva, iznose dobijenih 
sredstava za 2010, 2011 i 2012. godinu i Izvještaje o radu za 2010 i 2011. godinu. 

27.11.2012 Kantonalna uprava za pitanja 
branitelja i invalida   

Nurudin 
Alihodža 

Molim da mi se dostave planovi rada za 2010, 2011 i 2012 svih kantonalnih 
udruženja na osnovu kojih su dobijena sredstva, iznose dobijenih sredstava za 
2010, 2011 i 2012. godinu i Izvještaje o radu za 2010 i 2011. godinu. 

27.11.2012 Ministarstvo šumarstva, 
poljoprivrede i vodoprivrede   

Anto Lozančić Tko je odgovoran za prevaru građana koji su kupili karte za koncert Željka 
Joksimovića a koncert nije održan? Da li je MUP izvršio istragu? 27.11.2012 Ministarstvo unutrašnjih poslova 11.04.2013 

Anto Lozančić Tko je odgovoran za blokadu puta Novi Travnik - Travnik (šumski put) preko 
Vilenice? 27.11.2012 Šumskoprivredno društvo 

"Srednjobosanske šume   

Anto Lozančić Tko je odgovoran za blokadu puta Novi Travnik - Travnik (šumski put) preko 
Vilenice? 27.11.2012 Ministarstvo unutrašnjih poslova   

Husejn Čepalo Tražim od Vlade SBK spisak lica koji imaju sklopljen ugovor o dijelu s 
institucijama Sredenjobosanskog kantona za 2012. godinu. 27.11.2012 Vlada Kantona Središnja Bosna 24.12.2012 

Halima Crnica 

Tražim od Ministarstva obrazovanja, nauuke, kulture i sporta da mi dostavi 
informaciju o broju učenika u školama na području Srednjobosanskog kantona i 
to razvrstanih po odjeljenjima u osnovnim školama, a po odjeljenjima i strukama 
u srednjim školama za školske godine 2011/2012 i 2012/2013.godine.Također 
tražim i broj zaposlenih u svim školama za navedene školske godine. 

27.11.2012 Ministarstvo prosvjete, znanosti, 
kulture i športa 20.12.2012 

Zdenka 
Džambas 

Ja bi podsjetila da smo u prvom mjesecu ove godine kada smo imali Izvješće o 
radu Kantonalnog suda  Novi Travnik kada su ovdje bili gosti iz Visokog sudskog i 
tužilačkog vijeća da smo doniejli zaključak i obvezali da ćemo u narednih 60 dana 
pristupiti  rješavanju pitanja kupovine Kantonalnog suda u Novom 
Travniku.Dakle prošlo je 10 mjeseci a evo vidim i kroz rebalans nije ništa 
urađeno  dokle se došlo hoćemo li imati to pitanje rješeno u ovoj kalendarskoj 
godini ako ne onda  ćemo imati  i problem sa Nacrtom proračuna za 2013.g. i 
dokle ćemo rastezati to pitanje kupovine zgrade Kantonalnog suda u Novom 
Travniku.Pa molim premijera ili ministra pravosuđa da mi sada odgovore ili do 
slijedeće sjednice   ja se nadam da će to biti i riješeno ja mislim da je bila dobra 
volja prema tome nije do volje pa me strah nacrta proračuna za slijedeću godinu. 

27.11.2012 Ministarstvo pravosuđa i uprave 27.11.2012 

Husejn Čepalo Ko je izdao dozvolu z arad navodnoj klinici „ Rimachuk“ u Bugojnu protiv čijeg je 
poslanika tužilaštvo Srednjobosanskog kantona podiglo optužnicu za krivično 27.11.2012 Ministarstvo zdravstva i socijalne 

politike 27.11.2012 
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djelo nadriljekarstva, a u štampi su bile šokantne priče koje će dobiti sudski 
epilog. 

Halima Crnica 
Molim Ministarstvo obrazovanja da mi do slijdeće sjednice Skupštine dostavi 
podatke o broju odjeljena i učenika osnovnih i srednjih skola u tekućoj školskoj 
godini na podrucju SBK. 

27.12.2012 Ministarstvo prosvjete, znanosti, 
kulture i športa   

Almir Švago Ko vrši funkciju Nadzornog odbora u doo Pilane D. Vakuf, i ko je isti imenovao. 27.12.2012 Ministarstvo gospodarstva   

Andrija Lekić Molim ministra da mi odgovori da li je u našem kantonu bilo pojave 
falsifikovanih fiskalnih računa? 27.12.2012 Ministarstvo financija   

Andrija Lekić 
Ko je omogućio i ko i dalje omogućava prostornu gradnju na Prokoškom jezeru? 
Može li Ministarstvo spriječiti daljnju gradnju i ukloiti bespravno izgrađene 
objekte na ovom zaštićenom dragulju parka prirode? 

27.12.2012 Ministarstvo prostornog uređenja, 
obnove i povratka   

Admir Škandro Dokle se došlo sa privatizacijom, odnosno prodajom državnog kapitala u 
veterinarskim stanicama u opštinama SBK? 27.12.2012 Agencija za privatizaciju u Kantonu 

Središnja Bosna   

Admir Škandro Zbog čega je Zavod zdravstvenog osiguranja donio odluku da se uplata za 
markice vrši jednokratno a ne u dvije rate kao do sada? 27.12.2012 Zavod za zdravstveno osiguranje 

Kantona Središnja Bosna   

Admir Škandro 
Jesu li realizirane mjere koje su definirane Zaključkom Skupštine Kantona 
donesenim povodom razmatranja Informacije o stanju u oblasti obrazovanja, a 
kojima je rok za realiziranje do početka školske 2013. / 2014. godine? 

22.10.2013 Ministarstvo prosvjete, znanosti, 
kulture i športa   

Ljubinka 
Atanasijević 

Koliko je učenika Bošnjaka a koliko učenika Hrvata bilo u prošloj školskoj godini? 
Koliko je autobusnih tvrtki bilo angažirano za bošnjačku a koliko za hrvatsku 
djecu? Koje su tvrtke autobusnih prijevoznika bile angažirane? 

22.10.2013 Ministarstvo prosvjete, znanosti, 
kulture i športa   

Ljubinka 
Atanasijević 

Kakva je vlasnička struktura Unis-energetike (i tko je u vlasničkoj strukturi)? Tko 
je zadužen za reviziju ugovora između Unis-energetike i Općine Travnik? Tko 
daje suglasnost na opći pravilnik Unis-energetike kojim se regulira naplata mreže 
kroz privatne prostore? Koliko je potrošača bilo na početku ove vruće priče a 
koliko ih je sada? 

22.10.2013 Vlada Kantona Središnja Bosna   

Anto Bilić Prema kojim kriterijima su raspoređena sredstva za kulturu u našem Kantonu u 
vremenskom razdoblju 2013. godine? 22.10.2013 Ministarstvo prosvjete, znanosti, 

kulture i športa   

Almir Švago Zašto nisu isplaćeni svi poticaji za poljoprivredu iz 2012. godine? 22.10.2013 Ministarstvo šumarstva, 
poljoprivrede i vodoprivrede   

Almir Švago Kada će početi s radom Kantonalna uprava za inspekcijske poslove? 22.10.2013 Vlada Kantona Središnja Bosna   
Karolina 
Pavlović U kojoj fazi je realiziranje projekta „Plava voda"? 22.10.2013 Vlada Kantona Središnja Bosna   

Karolina 
Pavlović 

Zašto se kasni s obradom podataka, tj. s aplikacijama za poticaje koji s 
kantonalne razine trebaju biti proslijeđeni Federalnom ministarstvu 
poljoprivrede, vodoprivrede i šumarstva? 

22.10.2013 Ministarstvo šumarstva, 
poljoprivrede i vodoprivrede   
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Edin Tihak Kada će biti isplaćeni poticaji gospodarstvu iz 2012. godine i hoće li biti i kada 
poticaji gospodarstvu za 2013. godinu? 22.10.2013 Ministarstvo gospodarstva 26.11.2013 

Halima Crnica 

Molim Ministarstvo obrazovanja, znanosti, kulture i športa da mi odgovori je li 
riješen problem grijanja u školama na području Kantona Središnja Bosna koje su 
bile primorane održavati nastavu u hladnim prostorijama zbog neispravnih 
kotlova za grijanje. 

22.10.2013 Ministarstvo prosvjete, znanosti, 
kulture i športa   

Admir Škandro Tražim od Vlade Kantona da nam da Informaciju kakvo je financijsko stanje 
Proračuna Kantona Središnja Bosna. 22.10.2013 Vlada Kantona Središnja Bosna 07.11.2013 

Admir Škandro Kolika su ukupna dugovanja prema studentskim domovima za studente iz 
Kantona Središnja Bosna? 22.10.2013 Ministarstvo prosvjete, znanosti, 

kulture i športa 31.01.2014 

Zdenka 
Džambas 

Tražim, uime poslanika Sabora Kantona, da nam se dostave službeni brojevi 
mobitela članova Vlade Kantona odnosno rukovodstva Sabora Kantona. 22.10.2013 Skupština Srednjobosanskog 

kantona   

Zdenka 
Džambas 

Koliko je prijavljeno slučajeva zlostavljanja djece prema bilo kojoj osnovi, u 
Ministarstvu unutarnjih poslova i centrima za socijalni rad, a koliko je 
zlostavljača procesuirano? 

24.09.2013 Ministarstvo unutrašnjih poslova   

Anto Lozančić 

Nisam zadovoljan odgovorom Ministarstva obrazovanja, nauke, kulture i sporta. 
Pokrenuo sam inicijativu za preispitivanje opravdanosti prijevoza učenika koji su 
udaljeni od škole više od 2 km. Konkretno, radi se o selima Nević Polje i Bučići. 
Usvojena je privremena odluka do 12 mjeseci, tražim pojašnjenje za daljnju 
primjenu Odluke. Zanima me da li se krenulo u preispitivanje te odluke, jer 
prosvjetni radnici koji su udaljeni više od 2 km imaju pravo na prijevoz, a učenici 
to pravo ne ostvaruju. Također tražim odgovor od Vlade Kantona u vezi s 
izmjenama zakona kojim će se omogućiti prijevoz učenicima pod istim uvjetima 
kao i prosvjetnim radnicima (za udaljenost veću od 2 km, a ne za udaljenost od 4 
km) 

24.09.2013 Ministarstvo prosvjete, znanosti, 
kulture i športa 22.11.2013 

Admir Škandro 
Jesu li realizirane mjere koje su definirane Zaključkom Skupštine Kantona 
donesenim povodom razmatranja Informacije o stanju u oblasti obrazovanja, a 
kojima je rok za realiziranje do početka školske 2013. / 2014. godine? 

24.09.2013 Ministarstvo prosvjete, znanosti, 
kulture i športa 22.11.2013 

Vlatka Komšić 

Postoji li neki način da se iz našega MUP-a upozori ljude na opasnu lokaciju za 
parkiranje vozila (KCS - Bolnica Koševo u Sarajevu) ili da im se preporuči neko 
drugo mjesto za parkiranje, s obzirom na veliki broj ukradenih vozila na tome 
području. 

24.09.2013 Ministarstvo unutrašnjih poslova   

Dražen Matišić 

Planira li Kantonalna direkcija za puteve do kraja 2013. godine izraditi strategiju 
razvoja i rekonstrukcije putne infrastrukture te utvrditi listu prioriteta za 
rekonstrukciju i izgradnju regionalnih putnih pravaca u skladu sa Zaključkom 
Skupštine Kantona sa XIV. sjednice održane 21. maja 2012. godine? 

24.09.2013 Kantonalno ravnateljstvo za ceste   

Halima Crnica Dokle se došlo sa aktivnostima u vezi s osnivanjem pedagoškog zavoda? 24.09.2013 Ministarstvo prosvjete, znanosti, 
kulture i športa 22.11.2013 
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Halima Crnica Kada će se konačno raspisati konkurs za direktore i izvršne direktore 
Šumskoprivrednog društva? 24.09.2013 Ministarstvo šumarstva, 

poljoprivrede i vodoprivrede   

Nurudin 
Alihodža 

ašto jedan dio poljoprivrednih proizvođača iz općine Travnik (biljanska regija), 
zatim iz općina Donji Vakuf, Vitez, Kiseljak i Kreševo nije dobilo sredstva 
Federalnog ministarstva poljoprivrede, vodoprivrede i šumarstva - poticaja za 
mlijeko za novembar i decembar 2012. godine, te poticaja za junice i tovnu junad 
za 2012. godinu? 

24.09.2013 Ministarstvo šumarstva, 
poljoprivrede i vodoprivrede   

Nurudin 
Alihodža 

Zašto se prilikom produženja registriranja vozila ili novog registriranja vozila u 
općinama Srednjobosanskog kantona na izradu saobraćajne dozvole i tablica 
čeka od sedam do deset dana? 

24.09.2013 Ministarstvo unutrašnjih poslova   

Asim Ribo Kada će konačno ugledati svjetlo dana Zakon o bolnicama? 24.09.2013 Ministarstvo zdravstva i socijalne 
politike   

Anto Lozančić Šta se uradilo u vezi s pitanjem videonadzora raskrižja u gradovima u 
Srednjobosanskom kantonu? 24.09.2013 Ministarstvo unutrašnjih poslova   

Anto Lozančić 

Tražim od Vlade Kantona da mi se u pisanoj formi dostave podaci o broju 
novozaposlenih radnika u organima uprave Srednjobosanskog kantona tokom 
2011, 2012. i 2013. godine. Konkretno, tražim podatke o zaposlenicima u 
ministarstvima i drugim tijelima uprave, bez podataka o uposlenjima u školama i 
policijskim upravama. 

24.09.2013 Vlada Kantona Središnja Bosna 01.10.2013 

Almir Švago Koje je aktivnosti poduzela Agencija kada je u pitanju privatizacija komunalnih 
preduzeća u Srednjobosanskom kantonu? 24.09.2013 Agencija za privatizaciju u Kantonu 

Središnja Bosna   

Almir Švago Šta je poduzela Vlada Kantona na formiranju Fonda za zaštitu okoliša 
Srednjobosanskog kantona? 24.09.2013 Vlada Kantona Središnja Bosna   

Edin Tihak 

Je li se počelo s realiziranjem zaključaka s tematskih sjednica Skupštine 
Srednjobosanskog kantona u vezi sa zdravstvom, privredom, obrazovanjem, 
poljoprivredom, vodoprivredom i šumarstvom u Srednjobosanskom kantonu te, 
ako jeste, koji zaključci su realizirani u potpunosti, a koji djelomično, a koji nisu i 
zbog čega? 

24.09.2013 Ministarstvo gospodarstva 21.10.2013 

Edin Tihak 

Je li se počelo s realiziranjem zaključaka s tematskih sjednica Skupštine 
Srednjobosanskog kantona u vezi sa zdravstvom, privredom, obrazovanjem, 
poljoprivredom, vodoprivredom i šumarstvom u Srednjobosanskom kantonu te, 
ako jeste, koji zaključci su realizirani u potpunosti, a koji djelomično, a koji nisu i 
zbog čega? 

24.09.2013 Ministarstvo prosvjete, znanosti, 
kulture i športa   

Edin Tihak 

Je li se počelo s realiziranjem zaključaka s tematskih sjednica Skupštine 
Srednjobosanskog kantona u vezi sa zdravstvom, privredom, obrazovanjem, 
poljoprivredom, vodoprivredom i šumarstvom u Srednjobosanskom kantonu te, 
ako jeste, koji zaključci su realizirani u potpunosti, a koji djelomično, a koji nisu i 
zbog čega? 

24.09.2013 Ministarstvo zdravstva i socijalne 
politike   
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Edin Tihak 

Je li se počelo s realiziranjem zaključaka s tematskih sjednica Skupštine 
Srednjobosanskog kantona u vezi sa zdravstvom, privredom, obrazovanjem, 
poljoprivredom, vodoprivredom i šumarstvom u Srednjobosanskom kantonu te, 
ako jeste, koji zaključci su realizirani u potpunosti, a koji djelomično, a koji nisu i 
zbog čega? 

24.09.2013 Ministarstvo šumarstva, 
poljoprivrede i vodoprivrede   

Muhamed Ćurić Kada će biti renovirana zgrada Policijske uprave Travnik? 12.03.2013 Ministarstvo unutrašnjih poslova 16.04.2013 

Muhamed Ćurić Kada će biti završena zgrada Srednje škole u Travniku? 12.03.2013 Ministarstvo prosvjete, znanosti, 
kulture i športa 07.05.2013 

Vlatka Komšić 
Špekulira se da će se kod izdavanja novih dokumenata (osobne karte i pasoša) 
morati prilagati neka nova dokumenta. Koliko će koštati izadavanje tih novih 
osobnih dokumenata? 

12.03.2013 Ministarstvo unutrašnjih poslova 16.04.2013 

Vlatka Komšić 
Šta ministarstvo može uraditi po pitanju stručne pomoći poljoprivrednicima u 
kontroli otrovnih supstanci u mlijeku. Da li su u planu neka predavanja kako da 
se priozvđači zaštite? 

12.03.2013 Ministarstvo šumarstva, 
poljoprivrede i vodoprivrede 12.03.2013 

Husejn Čepalo Koliko je naplaćeno na ime koncesija u 2012. godini, a kolika su još dugovanja 
koncesionara u 2012. godini? 12.03.2013 Ministarstvo financija   

Husejn Čepalo 
Kada će privatne ordinacije sklopiti ugovre sa Zavodom zdravstvenog osiguranja 
tako da građani sa knjižicom umjesto sa novcem mogu ići u ove privatne 
ordinacije? 

12.03.2013 Ministarstvo zdravstva i socijalne 
politike 20.05.2013 

Nurudin 
Alihodža 

Molim da mi uprava dostavi informaciju o efektima revizije boračkih populacija 
do 31.12.2012. godine 12.03.2013 Kantonalna uprava za pitanja 

branitelja i invalida   

Dražen Matišić 
Zašto Ministarstvo unutrašnjih poslova već duže vrijeme nije raspisalo natječaj 
za pohađanje temeljne policijske obuke za čin mlađeg inspektora? Da li u 2013. 
godini resorno ministarstvo ima namjeru raspisati natječaj? 

12.03.2013 Ministarstvo unutrašnjih poslova 11.04.2013 

Anto Lozančić Da li se učinilo nešto po pitanju prevare za naplaćene karte za koncert Željka 
Joksimovića (povrat novca kupcima karata)? 12.03.2013 Ministarstvo unutrašnjih poslova 11.04.2013 

Suvad Grizić Zašto Pravilnik o registraciji pacijenata, koji je spraman, nije ugledao svijetlo 
dana? 12.03.2013 Ministarstvo zdravstva i socijalne 

politike   

Josip Kvasina Šta se podrazumjeva uraditi po pitanju zatvaranja ugostiteljskih objekata i 
njihovog ponovnog otvaranja ali kao udruge građana? 12.03.2013 Ministarstvo gospodarstva 12.03.2013 

Vlatka Komšić 
Zašto je kantonalni građevinski inspektor Agić Akif poništio Odluku općinskog 
inspektora i Općine Kiseljak u vezi sa Darkopom. Ova odluka kantonalnog 
inspektora diže tenzije građana. 

22.04.2013 Ministarstvo prostornog uređenja, 
obnove i povratka 14.05.2013 

Suvad Grizić 
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Suvad Grizić Kako apoteke koe izdaju lijekove sa esencijalne liste fakturišu igle za dijabetes? 22.04.2013 Ministarstvo zdravstva i socijalne 
politike 10.06.2013 

Suvad Grizić Kako apoteke koe izdaju lijekove sa esencijalne liste fakturišu igle za dijabetes? 22.04.2013 Zavod za zdravstveno osiguranje 
Kantona Središnja Bosna 06.06.2013 

Zdenka 
Džambas 

Kako će se obračunati staž sudionicima rata? Na koji način ćemo obračunavati 
staž i da li su dijelatnici koji nisu upisali staž obavezni to učiniti? 22.04.2013 Vlada Kantona Središnja Bosna 07.05.2013 

Zdenka 
Džambas 

Koliki je minus (u budžetskim prihodima) u prva tri mjeseca ove godine u 
odnosu na predhodnu godinu? 22.04.2013 Ministarstvo financija 22.04.2013 

Anto Lozančić Kod privatizacije Hotela u Novom Travniku, kakve obaveze ima vlasnik, jer je 
direktor agencije za privatizaciju privatizirao hotel? 22.04.2013 Vlada Kantona Središnja Bosna 07.05.2013 

Halima Crnica 
Na koji način se provodi procedura određivanja različitih struka u srednjim 
školama? Da li postoji elaborat ili to derktori rade sami uz saglasnost 
ministarstva? Da li su kombinacije struka dozvoljene? 

22.04.2013 Ministarstvo prosvjete, znanosti, 
kulture i športa 22.04.2013 

Halima Crnica Niko ne prati realizaciju ugovora i zato tražim od nadležne službe da mi dostavi 
primjeke svih faktura nabavke materijala sa ugovorom. 22.04.2013 Vlada Kantona Središnja Bosna 07.05.2013 

Josip Kvasina 
Da li ministarstvo odnosno Vlada namjerava da promjeni određene nelogičnosti 
u općinama npr Kiseljak i Fojnica gdje su izdvajanja za prijevoz učenika u 
nesrazmjeru sa brojem učenika? 

22.04.2013 Ministarstvo prosvjete, znanosti, 
kulture i športa 22.04.2013 

Josip Kvasina 
Da li je opravdana aktivnost policije u PS Kiseljak koja je prošle sedmice pozivala 
na razgovor predstavnike ekološke udruge jer su mirno protestvovali ispred 
asfaltne baze za koju je federalna inspekcija izdala rješenje o obustavi rada. 

22.04.2013 Ministarstvo unutrašnjih poslova 20.05.2013 

Nurudin 
Alihodža 

Molim da mi se dostave planovi rada za 2010, 2011 i 2012 svih kantonalnih 
boračkih organizacija na osnovu kojih su dobijena sredstva, iznose dobijenih 
sredstava za 2010, 2011 i 2012. godinu i Izvještaje o radu za 2010 i 2011. godinu. 

05.06.2013 Kantonalna uprava za pitanja 
branitelja i invalida   

Nurudin 
Alihodža 

Molim da mi se dostave planovi rada za 2010, 2011 i 2012 svih kantonalnih 
udruženja na osnovu kojih su dobijena sredstva, iznose dobijenih sredstava za 
2010, 2011 i 2012. godinu i Izvještaje o radu za 2010 i 2011. godinu. 

05.06.2013 Ministarstvo šumarstva, 
poljoprivrede i vodoprivrede   

Almir Švago 
U kojoj fazi je rješenje spora oko duga studentskom domu u Sarajevu? Prema 
određenim saznanjima, zbog velikog dugovanja našeg Kantona, studenti iz 
Kantona Središnja Bosna neće se moći prijaviti u dom za iduću godinu. 

05.06.2013 Ministarstvo prosvjete, znanosti, 
kulture i športa   

Almir Švago 
Koje mjere poduzima Vlada Kantona s ciljem očuvanja proračunske ravnoteže 
odnosno prijetećeg enormnog deficita u situaciji kada imamo evidentan pad 
prihoda u prvim mjesecima 2013. godine? 

05.06.2013 Vlada Kantona Središnja Bosna   

Admir Škandro 

Zbog čega se već drugi mjesec zaredom u zdravstvenim ustanovama (konkretno 
u JU Dom zdravlja Bugojno) recepti za lijekove s liste lijekova za koje Zavod 
sudjeluje 100\% u nabavci lijeka na recept (tj. lijekova s esencijalne liste) 
pacijentima izdaju u polovičnom iznosu od potrebnog? 

05.06.2013 Zavod za zdravstveno osiguranje 
Kantona Središnja Bosna   
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Nurudin 
Alihodža 

Tražim da mi se u pisanom obliku dostavi, razvrstano po općinama, koliko 
imamo registriranih poljoprivrednih proizvođača u svim oblastima, evidentirano 
u općinskim službama u Kantonu Središnja Bosna, i broj onih koji imaju 
registriranu dopunsku djelatnost u poljoprivredi, tj. poljoprivredni obrt. 

05.06.2013 Ministarstvo šumarstva, 
poljoprivrede i vodoprivrede   

Zdenka 
Džambas 

Koliko je prijavljeno slučajeva zlostavljanja djece prema bilo kojoj osnovi, u 
Ministarstvu unutarnjih poslova i centrima za socijalni rad, a koliko je 
zlostavljača procesuirano? 

05.06.2013 Vlada Kantona Središnja Bosna   

Admir Škandro Molim hitno očitovanje Vlade po pitanju postupka vođenja privatizacije i 
korištenja zgrade odmarališta u Tučepima. 05.06.2013 Vlada Kantona Središnja Bosna 27.06.2013 

Dražen Matišić Po kojim kruterijima se vrši dodjela jednokratnih pomoći za stambeno 
zbrinjavanje? Tražim spisak dobitnika ovog vida pomoći? 05.06.2013 Kantonalna uprava za pitanja 

branitelja i invalida   

Admir Škandro Koja su boračka udruženja koja finansiramo i kojim iznosom se finansiraju? 05.06.2013 Kantonalna uprava za pitanja 
branitelja i invalida   

Anto Lozančić Kod privatizacije Hotela u Novom Travniku, kakve obaveze ima vlasnik, jer je 
direktor agencije za privatizaciju privatizirao hotel? 14.05.2013 Vlada Kantona Središnja Bosna 28.05.2013 

Zdenka 
Džambas 

Kako će se obračunati staž sudionicima rata? Na koji način ćemo obračunavati 
staž i da li su dijelatnici koji nisu upisali staž obavezni to učiniti? 14.05.2013 Vlada Kantona Središnja Bosna   

Mirko Batinić Kada će prestati eksploatacija uglja na zatvorenom kopu Grahovćići? 14.05.2013 Ministarstvo gospodarstva 14.05.2013 

Mirko Batinić 

Tražim kompletnu informaciju o dodjeljenim malim koncesijama sa osvrtom na 
koncesionara i uslove pod kojim je Vlada promjenila koncesionara. Što je sa 
malim i mini elektranama te zašto i pod kojim uvjetima je Vlada neke koncesije 
prenijala na nekoga drugog. 

14.05.2013 
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Anto Lozančić 

Kakve učinke ima Vlada Kantona i cjelokupno društvo Kantona Središnja Bosna 
od Gospodarske komore Kantona Središnja Bosna, Ekonomsko-socijalnog vijeća 
Kantona Središnja Bosna. Udruženja poslodavaca obrtnika Donji Vakuf, koji su 
dobili sredstva u iznosima od 15.000.00 KM. 13.000,00 KM i 15.000,00 KM. koje 
je Vlada Kantona dala ovim udruženjima? Tko čini ova društva i koja je njihova 
funkcija? U što je potrošeno 30 tisuća maraka? 

14.05.2013 Ministarstvo gospodarstva 05.07.2013 

Anto Lozančić 
Prošle godine smo dali 60.000 KM Agenciji za privatizaciju pa ih otpisali. Ove 
godine smo dali ponovo 100.000 KM. Zašto cijelo vrijeme dajemo Agenciji za 
privatizaciju posudbe i otpisujemo ih? 

14.05.2013 Vlada Kantona Središnja Bosna   

Anto Lozančić 

U Novom Travniku covjeku je 3 puta oduzimana značajna količina oružje i 
eksploziva. Zadnji put je pucao po krovovima i uperio oružje u djecu. Policija ga je 
privela i poslije nekoliko sati pustila. Napravlje nje samo prekršajni nalog. 
Zanima me da li se takva vrsta teškog oružja može legalizirati i da li je to krivično 
ili prekršajno dijelo? 

14.05.2013 Ministarstvo unutrašnjih poslova   

Admir Škandro 
Molim da mi se dostavi spisak privatiziranih firmi i firmi koje čekaju prvatizaciju 
sa podacima da li je počela privatizacija i rokovima do kada će biti završena ako 
je privatizacija započela. 

14.05.2013 Agencija za privatizaciju u Kantonu 
Središnja Bosna 28.05.2013 

Suvad Grizić Šta je sa preregionalizacijom puta Uskoplje Novi Travnik? Dokle se stiglo? 14.05.2013 Ministarstvo gospodarstva 04.06.2013 

Zdenka 
Džambas 

Posljednja plaća proračunskom korisnicima je isplaćivana parcijalno. Prvo je 
dobila policija, pa državni službenici pa prosvjeta. Ovo nije uredu i izazvalo je 
buru reakcija u zbornicama, jer ako nema novca nema nikome i kada ima onda 
svi trebaju zajedno dobiti platu. Molim da mi se odgovori zašto je došlo do 
ovakvog načina isplate plata? 

14.05.2013 Ministarstvo financija 17.05.2013 

Muhamed Ćurić Kada će početi izgradnja brze ceste? 14.05.2013 Premijer Sradnjobosanskog kantona 17.05.2013 
Muhamed Ćurić Sada će rebalans budžeta, pitam da li će biti završena Srednja škola u Travniku 14.05.2013 Premijer Sradnjobosanskog kantona   

Anto Lozančić 

Nisam zadovoljan odgovorom Ministarstva obrazovanja, nauke, kulture i sporta. 
Pokrenuo sam inicijativu za preispitivanje opravdanosti prijevoza učenika koji su 
udaljeni od škole više od 2 km. Konkretno, radi se o selima Nević Polje i Bučići. 
Usvojena je privremena odluka do 12 mjeseci, tražim pojašnjenje za daljnju 
primjenu Odluke. Zanima me da li se krenulo u preispitivanje te odluke, jer 
prosvjetni radnici koji su udaljeni više od 2 km imaju pravo na prijevoz, a učenici 
to pravo ne ostvaruju. Također tražim odgovor od Vlade Kantona u vezi s 
izmjenama zakona kojim će se omogućiti prijevoz učenicima pod istim uvjetima 
kao i prosvjetnim radnicima (za udaljenost veću od 2 km, a ne za udaljenost od 4 
km) 

17.07.2013 Ministarstvo prosvjete, znanosti, 
kulture i športa   

Ana Tolo Temeljem Zakona o udrugama i fondacijama (Službene novine Federacije Bosne i 
Hercegovine, broj: 45/02), tražim od resornog ministarstva da mi dostavi 17.07.2013 Ministarstvo pravosuđa i uprave 26.07.2013 

65 
 



SKUPŠTINA SREDNJOBOSANSKOG KANTONA - MANDATNI IZVJEŠTAJ 

podatke koliko na području Kantona Središnja Bosna ima registriranih udruga i 
fondacija, te nazive i sjedišta registriranih udruga i fondacija na području 
Kantona Središnja Bosna. 

Admir Škandro 
Dokle se došlo sa rasvjetljavanjem događaja i otkrivanjem počinitelja vandalskog 
čina rušenja i skrnavljenja nadgrobnih spomenika na Gradskom katoličkom 
groblju u Bugojnu, koje se desilo u noći 29/30 lipnja 2013. godine? 

17.07.2013 Ministarstvo unutrašnjih poslova   

Josip Kvasina 

Što Vlada Kantona Središnja Bosna odnosno Ministarstvo gospodarstva 
namjerava poduzeti u cilju nastavka plinofikacije Lepeničke doline, odnosno 
općina Kiseljak, Kreševo i Fojnica, preko koncesionara društva «KFK plin», d. o. 
o., Kreševo, jer je evidentno da taj projekt stoji već duže vrijeme? 

17.07.2013 Ministarstvo gospodarstva 21.08.2013 

Muhamed Ćurić Tražim tumačenje stava 2. člana 3. Odluke o premiji, u vezi s povećanjem 
troškova za transport u druge zdravstvene centre. 26.06.2013 Ministarstvo zdravstva i socijalne 

politike   

Muhamed Ćurić 

Kada će u parlamantarnu proceduru biti upućen Zakon o legalizaciji bespravno 
izgrađenih objekata? Stavom 3. člana 43. Zakona o gradnji (Službene novine 
Kantona Središnja Bosna, broj 11/05) određeno je da će se posebnim propisom 
odrediti postupak i uvjeti pod kojima se može legalizirati dosadašnja bespravna 
gradnja. 

26.06.2013 Ministarstvo prostornog uređenja, 
obnove i povratka 26.06.2013 

Alan Škaro 

Ovim putem sukladno sa propisanim ovlastima poslanika, tražim da mi u 
pismenoj formi pojasnite okolnosti vezane za planiranje izgradnje postrojenja 
regionalne deponije,odnosno postrojenja za preradu otpada na lokaciji Općina 
Gornji Vakuf-Uskoplje u neposrednoj blizini mjesne zajednice Gračanica-Općina 
Bugojno. 
OBRAZLOŽENJE 
Obzirom daje od većeg broja građana zatraženo da ovo pitanje delegiram na 
saboru kao veoma bitno za lokalnu zajednicu a i šire , molim da mi u što skorijem 
roku dostavite cjelovit i iscrpan odgovor na predmetno pitanje. 
U prilogu dostavljam i Peticiju građana mjesnih zajednica Pajić polje i Dražev 
dolac, ovjerenu potpisima nekoliko stotina građana koji smatraju da pomenuti 
projekat dovodi u pitanje njihovu egzistenciju. 

26.06.2013 Ministarstvo prostornog uređenja, 
obnove i povratka   

Dražen Matišić 

Dobio sam odgovor na zastupničko pitanje u vezi s popisom mini i malih 
hidroelektrana na području Kantona, uz podatke o instaliranoj snazi te visini 
koncesijske naknade za svaku od njih. 
Nisam zadovoljan odgovorom, tražim podatke: kolika je visina koncesijske 
naknade za svaku pojedinu malu hidroelektranu na području Kantona Središnja 
Bosna? 
Tražim da mi se dostavi precizan podatak o novčanom iznosu.Molmi da mi se 
dostavi  popis malih i mini hidroelektrana sa instaliranom snagom i naknadom  
koja je naplaćana. 

26.06.2013 Ministarstvo šumarstva, 
poljoprivrede i vodoprivrede   
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Anto Lozančić 

Kakve učinke ima Vlada Kantona i cjelokupno društvo Kantona Središnja Bosna 
od Gospodarske komore Kantona Središnja Bosna, Ekonomsko-socijalnog vijeća 
Kantona Središnja Bosna. Udruženja poslodavaca obrtnika Donji Vakuf, koji su 
dobili sredstva u iznosima od 15.000.00 KM. 13.000,00 KM i 15.000,00 KM. koje 
je Vlada Kantona dala ovim udruženjima? Tko čini ova društva i koja je njihova 
funkcija? U što je potrošeno 30 tisuća maraka? 

26.06.2013 Vlada Kantona Središnja Bosna   

Dražen Matišić 

Planira li Kantonalna direkcija za puteve do kraja 2013. godine izraditi strategiju 
razvoja i rekonstrukcije putne infrastrukture te utvrditi listu prioriteta za 
rekonstrukciju i izgradnju regionalnih putnih pravaca u skladu sa Zaključkom 
Skupštine Kantona sa XIV. sjednice održane 21. maja 2012. godine? 

27.11.2013 Kantonalno ravnateljstvo za ceste 20.11.2013 

Admir Škandro Kolika su ukupna dugovanja prema studentskim domovima za studente iz 
Kantona Središnja Bosna? 27.11.2013 Ministarstvo prosvjete, znanosti, 

kulture i športa   

Muhamed Ćurić 
Molim da mi se da informacija tko čisti  cestu glavnu M-5 jer je primjetno da neki 
to kvalitetno rade a neki ne  rade i kada se to kontroliše i kolika je cijena  
ugovorenih poslova. 

27.11.2013 Kantonalno ravnateljstvo za ceste   

Almir Švago 

Da li je i koje aktivnosti i mjere poduzeo Upravni odbor i menadžment Zavoda za 
zdravstveno osiguranje kako bi se osiguranicima Srednjobosanskog kantona 
ukinula ili bar umanjila obaveza plaćanja „ premije“ i time ukinula diskriminacija 
inepravda koja se vrši nad osiguranicima u našem Kantonu u odnosu na većinu 
drugih građana Federacije Bosne i Hercegovine? 

27.11.2013 Zavod za zdravstveno osiguranje 
Kantona Središnja Bosna 09.12.2013 

Zdenka 
Džambas 

Približava se dan  svjetski dan djece invalida kada će organizirati koncerte da bi 
pomogli udrugi. 
 
Zašto hrana bez gultetna i hrana bez fenila ne može da ide na recept i zašto 
dijelite oboljele od celijaklije  i fenilketonurije na djecu i odrasle, pa pravo ne 
ostvaruju osobe starije od 18 godina, odnosno 26 godina do kada se školuju? 
Zašto Zavod za zdravstveo osiguranje uzima sebi za pravo i donosi odluku da 
roditelji za djecu kupuju hranu i uz dokumentaciju traži da se priloži fiskalni 
račun ne vodeći računa o financijskoj situaciji ( običnih ljudi) roditelja djece 
znajući da 80\% onih koji rade na nemaju isplatu mizernih plaća i uplaćne 
doprinose? 
Oboljelim od celijaklije i fenilketonurije je doživotna ishrana bez gultena i fenila, 
a ako se ne pridržavaju dijete oboljeli od celijaklije oboljevaju od teških bolesti 
probavnih organa a  oboljeli od fenilketonurije postaju metalno retardirane  
osobe.U udruzi ima 40-tero i 20 odraslih osoba oboljelih od celijaklije i 5-tero 
djece oboljelo od fenilketonurije.Svake godine nam je po jedno dijete  odrasla 
osoba  i na birou je i nema šta da jede, jer mu je oduzeto pravo na lijek a rađa se 
jedno dijete oboljelo od celijaklije. 

27.11.2013 Zavod za zdravstveno osiguranje 
Kantona Središnja Bosna 09.12.2013 
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Nikola Simić 

Ja ću se nadovezati na pitanje moga kolege dr.Čurića poenta je  da je to pod 
direkcijom federalnih cesta ali iam li neko u ovome kantonu da to kontroliše koje 
se dionice čiste.Oni koji dolaze od pravca prema Bugojnu znači nije ovo prvi put 
uvijek ista prića i nekako je do Donjeg Vakufa očišćeno a gore ništa ljudi to 
jekatastrofa mora neko da kontroliše.Ja ću ovo pitanje da postavim i na Domu 
naroda ali ovo nema smisla hvala. 

27.11.2013 Vlada Kantona Središnja Bosna   

Edina Kurt 

S obzirom na Poslovnik Skupštine i Program rada Vlade tražim od Ministarstva 
zdravstva da nam do kraja 2013.godine dostavi na dnevni red Skupštine tačku „ 
Analiza zdravstvenog stanja građana u Srednjobosanskom kantonu za 
2012.godinu. 

27.11.2013 Ministarstvo zdravstva i socijalne 
politike   

Husejn Čepalo 

Koji su kriteriji za redosljed isplaćivanja jubilarnih  nagrada u školama.Imamo 
primjera u nekim školama da pojedini radnici, iako su kasnije ostvarili pravo na 
jubilarnu nagradu već su isplaćeni dok drugi koji su ranije ostvarili pravo još  
čekaju na isplatu. 

27.11.2013 Ministarstvo financija 09.12.2013 

Husejn Čepalo Šta je sa isplatom tužbi za 2012.godinu od 500.000, KM i za 2013. godinu od 
600,00 KM koje su bile planiarne u budžetu. 27.11.2013 Ministarstvo financija   

Halima Crnica 

Na sjednici Skupštine Srednjobosanskog  kantona dana 05.06.2013.godine 
uputila sa dva zastupnička pitanja Vladi Kantona i Ministarstvu finansija i u 
skladu sa tim tražim povratne informacije vezano za aktivnosti koje su 
preduzete.Molim da mi se odgovori da li je utvrđeno koliko je novca uplaćeno 
više po fakturama za  nabavku materijala zbog nepoštivanja cijena iz  ugovora i 
da  li su preduzete mjere da se izvrši njegov povrat. 
 
Obrazloženje: 
Iako postoje sklopljeni kupoprodajni ugovori u kojima su precizirane fakturne 
cijene analizom faktura sam utvrdila da ih se dobavljaći u većem broju slučajeva 
nisu  pridržavali što je oštetilo budžet kantona te smatram da je  neophodno 
ispraviti navedene anomalije povratom tih sredstava ili njihovim usmjeravanjem 
za plaćanje novih faktura od dobavljača. 

27.11.2013 Ministarstvo financija 09.12.2013 

Halima Crnica 

Molim Ministarstvo  zdravstva i socijalne politike Srednjobosanskog kantona  da 
u skladu sa svojim mogućnostima pomogne početak rada udruženja roditelja 
djece  i omladine sa posebnim potrebama „ Pčelica“ koje je osnovano 
12.11.2013.godine u općini Gornji Vakuf-Uskoplje s ciljem unapređenja kvaliteta 
života i podrške porodicama djece i mladih sa posebnim potrebama. 
 
Obrazloženje: 
Prema službenoj evidenciji Centra za socijalni rad u općini Gornji Vakuf – 
Uskoplje je registrirano 81 dijete sa posebnim potrebama uključujući i mlade do 

27.11.2013 Ministarstvo zdravstva i socijalne 
politike 07.12.2013 
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25 godina te je osnivanje navedenog udruženja od velikog značaja.Udruženje je 
dobilo na korištenje prostorije koje je neophodno adaptirati što iziskuje 
određena financijska sredstva a roditelji nisu u mogućnosti da ih obezbijede sami 
jer je  veliki broj njih  nezaposlen aili ima veoma niska primanja.Vezano za ovu 
inicijativu Udruženje će uputiti Ministarstvu zahtjev za pomoć sa priloženom 
specifikacijom neophodnih radova i potrebnih sredstava. 

Ljubinka 
Atanasijević Ko je nadležan da ovjeri izvršna riješenja u ministarstvu privrede 11.12.2013 Ministarstvo gospodarstva 27.12.2013 

Ljubinka 
Atanasijević 

Zašto se nikada u konkursu za pripravnike ne pozovu bečelori sa likovne 
akademije. 11.12.2013 Ministarstvo prosvjete, znanosti, 

kulture i športa   

Ljubinka 
Atanasijević 

Kakva je vlasnička struktura Unis-energetike (i tko je u vlasničkoj strukturi)? Tko 
je zadužen za reviziju ugovora između Unis-energetike i Općine Travnik? Tko 
daje suglasnost na opći pravilnik Unis-energetike kojim se regulira naplata mreže 
kroz privatne prostore? Koliko je potrošača bilo na početku ove vruće priče a 
koliko ih je sada? 

30.12.2013 Premijer Sradnjobosanskog kantona   

Anto Lozančić 

Nisam zadovoljan odgovorom Ministarstva obrazovanja, nauke, kulture i sporta. 
Pokrenuo sam inicijativu za preispitivanje opravdanosti prijevoza učenika koji su 
udaljeni od škole više od 2 km. Konkretno, radi se o selima Nević Polje i Bučići. 
Usvojena je privremena odluka do 12 mjeseci, tražim pojašnjenje za daljnju 
primjenu Odluke. Zanima me da li se krenulo u preispitivanje te odluke, jer 
prosvjetni radnici koji su udaljeni više od 2 km imaju pravo na prijevoz, a učenici 
to pravo ne ostvaruju. Također tražim odgovor od Vlade Kantona u vezi s 
izmjenama zakona kojim će se omogućiti prijevoz učenicima pod istim uvjetima 
kao i prosvjetnim radnicima (za udaljenost veću od 2 km, a ne za udaljenost od 4 
km) 

30.12.2013 Ministarstvo prosvjete, znanosti, 
kulture i športa   

Karolina 
Pavlović 

Zašto se kasni s obradom podataka, tj. s aplikacijama za poticaje koji s 
kantonalne razine trebaju biti proslijeđeni Federalnom ministarstvu 
poljoprivrede, vodoprivrede i šumarstva? 

30.12.2013 Ministarstvo šumarstva, 
poljoprivrede i vodoprivrede   

Karolina 
Pavlović U kojoj fazi je realiziranje projekta „Plava voda"? 30.12.2013 Vlada Kantona Središnja Bosna   

Ljubinka 
Atanasijević 

Ko je osnivač: 
1. JU bolnica za plućne bolesti i TBC pluća Travnik 
2. JU Bolnica Travnik 
3. Hrvatska bolnica dr.fra. Mato Nikolić u Novoj Biloj. 
Ko usvaja njihove izvještaje o radu, daje saglasnosti na imenovanje upravnih 
odbora, izvještaje o radu i imenovanje direktora? 

30.12.2013 Ministarstvo zdravstva i socijalne 
politike 14.02.2014 
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Husejn Čepalo 
Od  javnih ustanova, preduzeća, agencija i fondova tražim da dostave troškove 
reprezentacije, troškove nabavke, održavanja i goriva službenih vozila koje 
koriste članovi uprave navedenih ustanova. 

30.12.2013 Ministarstvo financija   

Husejn Čepalo 

Tražim od Vlade Kantona i Poreske ispostave u Novom Travniku da mi dostave 
spisak plata i ostalih nadoknada direktora javnih ustanova, preduzeća, agencija i 
fondova u Srednjobosanskom kantonu  kojima su vlasnici i osnivači 
Srednjobosanski kanton i općine Srednjobosanskog kantona  koji su osnivaći 
domova zdravlja i bolnica. 

30.12.2013 Vlada Kantona Središnja Bosna   

Karolina 
Pavlović 

Po kojem  zakonskom osnovu, pravilniku, ugovoru direktor bolnice „fra.Mato 
Nikolić“ ima mjesečna primanja tj. plaću veću od 6.000,00 KM? 
 
Obrazloženje: 
Svi smo upoznati s činjenicom da je zdravstvo i da su zdravstveni djelatnici u 
nezavidnom položaju i da se plaće  kreću oko ca 1.000,00 KM i zato se otvara 
pitanje otkud ovolika razlika. 

30.12.2013 Ministarstvo zdravstva i socijalne 
politike   
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Obrazloženje: 
Tokom protekle godine primjetno je konstatno povećanje broja uposlenih u JU 
Dom zdravlja Bugojno, dok s druge strane isto nije praćeno raspisivanjem 
konkursa za ta radna mjesta te se postavlja pitanje postojanja stvarne potrebe za 
istima. 

Halima Crnica 

Molim Ministarstvo zdravstva i socijalne politike i Zavod za zdravstveno 
osiguranje Srednjobosanskog kantona da putem letaka koje će dijeliti prilikom 
plaćanja premije zdravstvenog osiguranja upoznaju građane sa cijenama 
zdravstvenih usluga, ukoliko imaju plaćenu premiju kao i listom esencijalnih 
lijekova.Te podatke bi trebalo postaviti i na mjestima na kojima se zdravstvena 
premija plaća. 
 
Obrazloženje: 
Činjenica je da većina građana koji  plaćaju premiju zdravstvenog osiguranja ne 
znaju koje zdravstvene usluge imaju besplatne kao i    koje  i koliko plaćaju u tom 
slučaju. 

30.12.2013 Ministarstvo zdravstva i socijalne 
politike   

Halima Crnica 

Tražim od interne revizije u Vladi Srednjobosanskog kantona da izvrši reviziju 
svih realizovanih ugovora vezanih  za nabavku svih vrsta  materijala za period od 
01.01.2012. do 31.12.2013.godine s ciljem utvrđivanja da li su ispoštoavne cijene 
iz ugovora i utvrdi iznos više  uplaćenih sredstava po tom osnovu te mi tražene 
podatke dostavi do početka naredne sjednice Skupštine Srednjobosanskog 
kantona. 
 
Obrazloženje: 
Analizom pojedinih faktura uočila sam velika odstupanja faktura od ugovorenih 
cijena čime je Budžet Srednjobosasnkog kantona znatno oštećen 

30.12.2013 Ministarstvo financija 14.02.2014 

Anto Lozančić 

Pitam rukovodstvo Sabora  kako troše financijska sredstva planirana u 
Proračunu Kantona kao sredstva reprezentacije. 
 
Bili su božični  blagdani, očekivao sam da će biti domjenak organiziran za nas 
zastupnike  pa me interesuje  zašto se troše ta financijska sredstva od 
reprezentacije. Bilo je nas i bolesnih preko mjesec dana na bolničkom liječenju, 
očekivao sam posjetu jer svima se to nama može dogoditi. 

30.12.2013 Skupština Srednjobosanskog 
kantona 09.01.2014 

Admir Škandro 

Tražim da mi dostavite podatke koja su udruženja i u kojem novčanom iznosu 
(pojedinačno za svako udruženje) u 2013. godini fmansirana s pozicije Transfer 
udruženjima branilaca, kao i podatke kojim su udruženjima, u koju svrhu i u 
kojem novčanom iznosu (pojedinačno za svako udruženje) dodijeljena sredstva s 

07.03.2014 Kantonalna uprava za pitanja 
branitelja i invalida 14.04.2014 
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pozicije Transfer za manifestacije, obilježavanje značajnih datuma i sportske 
aktivnosti. 

Halima Crnica 

Tražim od Ministarstva finansija Srednjobosanskog kantona da mi odgovori na 
pitanje jesu li isplaćena sredstva na osnovu pravosnažnih sudskih presuda 
penzionerima koji su bili zaposlenici određenih škola na području Kantona. Ako 
je odgovor potvrdan, koje su to škole i zbog čega nisu izvršene isplate svima koji 
su penzionisani? 

07.03.2014 Ministarstvo financija 24.03.2014 

Edin Tihak 

Tražim od Zavoda za zdravstveno osiguranje da mi dostavi sve sklopljene 
ugovore s farmaceutskim kućama za nabavku lijekova koji se nalaze na 
esencijalnoj listi Zavoda za zdravstveno osiguranje. 
Dostaviti ugovore, s detaljnim specifikacijama i nabavnim cijenama za svaki lijek 
pojedinačno. 

07.03.2014 Zavod za zdravstveno osiguranje 
Kantona Središnja Bosna 28.03.2014 

Edin Tihak 

Po čijoj naredbi i po kojem zakonskom osnovu je policija u Bugojnu ispitivala 
rukovodstvo Saveza za bolju budućnost BiH kao navodne organizatore protesta i 
navodne organizatore paljenja i rušenja institucija Općine Bugojno, koja se, na 
svu sreću, nisu ni desila u Bugojnu te po kojem osnovu je policija dolazila na 
adresu u sitne sate pojedinim učesnicima demonstracija koji su mirnim putem 
tražili svoja prava. 
Da se ispita ko je naredio takve metode zastrašivanja pojedinaca koji su mirnim i 
zakonskim putem tražili svoja prava. 

07.03.2014 Ministarstvo unutrašnjih poslova 27.03.2014 

Suvad Grizić Zašto Zavod za zdravstveno osiguranje Srednjobosanskog kantona ne plaća 
preoperativne pripreme pacijenata domovima zdravlja? 07.03.2014 Zavod za zdravstveno osiguranje 

Kantona Središnja Bosna 28.03.2014 

Suvad Grizić 
Zašto se domovima zdravlja ne refundiraju troškovi prijevoza nepokretnih 
pacijenata i pacijenata oboljelih od karcinoma do destinacije gdje im se pruža 
usluga? 

07.03.2014 Zavod za zdravstveno osiguranje 
Kantona Središnja Bosna 28.03.2014 

Anto Lozančić Tražio sam hitnu sjednicu, zašto se nije održala sjednica Sabora u vezi 
bezbjednosti. 07.03.2014 Skupština Srednjobosanskog 

kantona 07.03.2014 

Anto Lozančić 

Budući da ima situacija da pacijenti za vrijeme bolničkog liječenja moraju sami 
nabavljati lijekove, i to na svoj račun, postavlja se pitanje zašto odvajamo tolika 
finansijska sredstva za budžet Zavoda u iznosu od 90 miliona i dolazimo u takvu 
situaciju da pacijent nekada ne može pravilno rasuđivati, mora zvati kuću da mu 
kupe lijekove i infuziju itd. Krajnje je vrijeme da se u Zavodu za zdravstveno 
osiguranje urede pitanja koja bi trebala ići na boljitak svih građana Kantona i 
Federacije Bosne i Hercegovine. 
Koristim se prilikom da uputim inicijativu da se na bolničke pacijente ne 
primjenjuju ove metode u vezi s esencijalnom listom lijekova. 

07.03.2014 Ministarstvo zdravstva i socijalne 
politike   

Husejn Čepalo Koja su još preduzeća u nadležnosti Srednjobosanskog kantona ostala da se 
privatiziraju i koliki je njihov ukupni bilans? 07.03.2014 Agencija za privatizaciju u Kantonu 

Središnja Bosna 27.03.2014 
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Admir Škandro 

Tražim da mi dostavite podatke o broju uposlenih lica u JU Dom zdravlja Bugojno 
na dan 31.12.2012.godine i na dan 31.12.2013.godine, tražene podatke razdvojiti 
po kategorijama ljekarsko osoblje, medicinsko osoblje ( srednja stručna sprema) 
i pomoćno  
( ostalo) osoblje te iste razvrstati na uposlene u stalnom radnom odnosu, 
uposlene na određeno radno vrijeme ( šest mjeseci, tri mjeseca, dva mjeseca i 
dr.) i uposlene o ugovoru o  djelu. 
Za sve novo uposlene u 2013.godini navesti da li su primljeni preko konkursa 
odnosno preko posredovanja Službe za zapošljavanje. 
 
Obrazloženje: 
Tokom protekle godine primjetno je konstatno povećanje broja uposlenih u JU 
Dom zdravlja Bugojno, dok s druge strane isto nije praćeno raspisivanjem 
konkursa za ta radna mjesta te se postavlja pitanje postojanja stvarne potrebe za 
istima. 

07.03.2014 Ministarstvo zdravstva i socijalne 
politike 25.04.2014 

Ana Tolo Šta obrtnici imaju konkretno od kantonalne obrtničke komore? 15.04.2014 Ostali   

Anto Lozančić 

Budući da ima situacija da pacijenti za vrijeme bolničkog liječenja moraju sami 
nabavljati lijekove, i to na svoj račun, postavlja se pitanje zašto odvajamo tolika 
finansijska sredstva za budžet Zavoda u iznosu od 90 miliona i dolazimo u takvu 
situaciju da pacijent nekada ne može pravilno rasuđivati, mora zvati kuću da mu 
kupe lijekove i infuziju itd. Krajnje je vrijeme da se u Zavodu za zdravstveno 
osiguranje urede pitanja koja bi trebala ići na boljitak svih građana Kantona i 
Federacije Bosne i Hercegovine. 
Koristim se prilikom da uputim inicijativu da se na bolničke pacijente ne 
primjenjuju ove metode u vezi s esencijalnom listom lijekova. 

15.04.2014 Ministarstvo zdravstva i socijalne 
politike   

Admir Škandro Koja su boračka udruženja koja finansiramo i kojim iznosom se finansiraju? 15.04.2014 Kantonalna uprava za pitanja 
branitelja i invalida   

Admir Škandro 

Tražim da mi dostavite podatke o broju uposlenih lica u JU Dom zdravlja Bugojno 
na dan 31.12.2012.godine i na dan 31.12.2013.godine, tražene podatke razdvojiti 
po kategorijama ljekarsko osoblje, medicinsko osoblje ( srednja stručna sprema) 
i pomoćno  
( ostalo) osoblje te iste razvrstati na uposlene u stalnom radnom odnosu, 
uposlene na određeno radno vrijeme ( šest mjeseci, tri mjeseca, dva mjeseca i 
dr.) i uposlene o ugovoru o  djelu. 
Za sve novo uposlene u 2013.godini navesti da li su primljeni preko konkursa 
odnosno preko posredovanja Službe za zapošljavanje. 
 
Obrazloženje: 

15.04.2014 Zavod za zdravstveno osiguranje 
Kantona Središnja Bosna 15.04.2014 
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Zaključak Sabora Kantona, koji glasi: 
Sabor Kantona Središnja Bosna prihvaća Prijedlog mjera za zaustavljanje deficita 
u Proračunu Kantona Središnja Bosna uz obvezu Vlade Kantona da provodi i 
podmjere koje su predložili poslanici u Saboru Kantona. Ponovit ću i mjere koje 
sam ja predložio. 
1. Ukidanje svih naknada za rad u povjerenstvima u Kantonu Središnja Bosna. 
2. Smanjenje granta za potporu rada političkim strankama, za 50 \%. 
3. Smanjenje plaća svim ravnateljima javnih poduzeća i uprava čija primanja 
premašuju 2.000,00 KM 
4. Ukidanje jubilarnih nagrada i njihovo pretvaranje u pohvalnice. 
5. Ukidanje prava na dodatke od 50 \% na plaću u slučajevima kad se djelatnost 
obavlja u okviru radnog vremena osnovnog posla. 
6. Uvesti unutarnju kontrolu tržišne inspekcije i inspekcija SGD-a. 
 
Obrazloženje: 
Ovakav Zaključak Sabor Kantona je prihvatio 10. ožujka 2014. godine na svojoj 
XXXIII. sjednici, u sklopu točke 11. Suglasnost na Plan mjera za zaustavljanje 
deficita u Proračunu Kantona Središnja Bosna. 

Admir Škandro Dostavio je tekst zakona o demobilisanim borcima, i pita zasto nacrt tog zakona 
nije razmatran na danasnjoj sjednici 15.04.2014 Kolegij Sabora 15.04.2014 

Admir Škandro 

Tražim od Kantonalne uprave za branitelje da mi dostave popise osoba koje su 
od Kantonalne uprave za branitelje dobile sredstva za rješavanje stambene 
problematike, za godinu 2010., 2011., 2012. i 2013. Tražene popise razvrstati po 
godinama, sa sljedećim podatcima: korisnik, adresa stanovanja i dobiveni iznos. 

15.04.2014 Kantonalna uprava za pitanja 
branitelja i invalida   

Anto Lozančić 

Pokrećem inicijativu da pacijentima tijekom hospitalizacije bolnice osiguraju 
besplatno liječenje i lijekove, a koji imaju osnovni paket osiguranja. Zavod za 
zdravstveno osiguranje treba predložiti mjere i financijski plan za ostvarenje ove 
inicijative. 
 
Nelogično je da pacijenti tijekom hospitalizacije moraju sami nabavljati lijekove 
bez obzira na to jesu li osigurani ili dodatno osigurani (tj. imaju li markicu), 
pacijenti se osjećaju jadno, pogotovo oni koji nemaju novaca za nabavu lijekova. 

15.04.2014 Ministarstvo zdravstva i socijalne 
politike   

Željko Bojčetić Dokle se došlo u procesu implementacije Zakona o javno-privatnom partnerstvu, 
koliko je ugovora do sada potpisano po ovom principu? 09.06.2014 Ministarstvo gospodarstva 20.06.2014 

Željko Bojčetić Imate li informaciju o tome kolike su bile štete u privrednim društvima u našem 
Kantonu i je li bilo gubljenja radnih mjesta uslijed tih šteta? 09.06.2014 Ministarstvo gospodarstva   

Ljubinka 
Atanasijević 

Koliki je vijek trajanja nekog zakonskog i podzakonskog akta u skupštinskoj 
proceduri? 09.06.2014 Stručna služba Sabora Kantona 

Središnja Bosna 13.06.2014 
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Husejn Čepalo 

Pitam Ministarstvo obrazovanja, nauke kulture i sporta o upisnoj politici na 
visokoškolskim ustanovama Srednjobosanskog kantona, ima li plan ili prijedlog 
upisa na javnim i privatnim fakultetima i kakvi su prijedlozi javnih i privatnih 
univerziteta, a kakva potreba na tržištu rada? Je li Ministarstvo razmatralo 
prijedloge upisne politike? Jesu li zahtjevi i prijedlozi pojedinih fakulteta 
nerealni? Hoće li Ministarstvo insistirati na tome da se upisna politika 
podjednako poštuje i na privatnim i na javnim fakultetima i univerzitetima kako 
ne bi došlo do hiperprodukcije kadra koji će teško naći zaposlenje? 
Je li Ministarstvo obavilo konsultacije s predstavnicima zavoda za zapošljavanje, 
sindikatima, privrednim komorama i drugim subjektima? 
Napokon, hoće li Ministarstvo, zapravo država, intervenisati u upisnoj politici 
fakulteta kako se ne bi žrtvovala budućnost čitavih generacija koje, izgleda, 
uzaludno studiraju i neće moći naći posao budućih 20 godina? 

09.06.2014 Ministarstvo prosvjete, znanosti, 
kulture i športa   

Husejn Čepalo 

Budući da se nadležna tužilaštva Srednjobosanskog kantona ne izjasne o svojim 
izvještajima o počinjenom krivičnom djelu, a tiču se zloupotrebe u postupku 
privatizacije, pitam Agenciju za privatizaciju u Srednjobosanskom kantonu: ima li 
primjera nepoštivanja ugovora o privatizaciji od privatizovanih firmi u našem 
Kantonu? 

09.06.2014 Agencija za privatizaciju u Kantonu 
Središnja Bosna 20.06.2014 

Andrija Lekić 

Tražim da mi se dostavi odgovor na pitanje: što se podrazumijeva pod stavom 
Agencije da „nije mogla utjecati, iz niza razloga, za neprovođenje privatizacije 
preduzeća SIPAD VRANIĆA Fojnica", iako je odobren Program privatizacije i 
početni bilans? 

09.06.2014 Agencija za privatizaciju u Kantonu 
Središnja Bosna 20.06.2014 

Andrija Lekić 
Tražim da mi se dostave podaci, s pregledom ukupno isplaćenih naknada 
državnim službenicima i namještenicima za rad u komisijama za 2013. godinu, 
poimenično i ukupno po ministarstvima, upravama i ostalim korisnicima. 

09.06.2014 Ministarstvo financija   

Andrija Lekić 
Tražim informaciju, preko rukovodstva Skupštine i "tajništva" Vlade Kantona, 
kolika su primanja (plaće) zaposlenika nevladinih organizacija koje djeluju na 
prostoru našega Kantona, te ko njih finansira? 

09.06.2014 Skupština Srednjobosanskog 
kantona 13.06.2014 

Zdenka 
Džambas Tražim popis poslanika i njihovu prisutnost sjednicama Skupštine. 09.06.2014 Skupština Srednjobosanskog 

kantona 13.06.2014 

Karolina 
Pavlović 

Koliko je zaposlenika angažovano prema ugovoru o djelu u organima uprave 
Srednjobosanskog kantona (u ministarstvima, direkcijama, agencijama, 
zavodima, upravama i školama)? 
Molim da mi se dostave imena osoba angažovanih na osnovu ugovora o djelu i 
trajanje tih ugovora. 

09.06.2014 Vlada Kantona Središnja Bosna   

Karolina 
Pavlović 

Koliko je zaposlenika trenutno zaposleno u školama prema ugovoru na određeno 
vrijeme i kakva sudbina čeka te prosvjetne radnike nakon 30. juna 2014. godine? 09.06.2014 Ministarstvo prosvjete, znanosti, 

kulture i športa   
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Molim popis zaposlenika koji rade prema ugovoru na određeno vrijeme i 
predmet koji predaju. 

Vlatka Komšić 

Vidjeli smo neki dan u Kantonu Sarajevo, kada se desilo okrutno ubojstvo jednog 
od radnika "Grasa", kako su se organizovali vozači, zaustavili saobraćaj i htjeli 
skrenuti pažnju na jako težak položaj vozača i njihov posao. 
U svjetlu dešavanja posljednjih 5 mjeseci i teških ubojstava koja su se desila u 
našem Kantonu, šta se može uraditi na prevenciji i zaštiti ljudskih života u 
njihovim domovima? 

09.06.2014 Ministarstvo unutrašnjih poslova 18.06.2014 

Anto Lozančić 

Tražim da mi Zavod za zdravstveno osiguranje dostavi: kolike su plaće ravnatelja 
i zamjenika ravnatelja Zavoda za zdravstveno osiguranje. Koliki je iznos za topli 
obrok i naknada za prijevoz, tj. kolika su im ukupna primanja? 
Kolike su naknade članovima Upravnoga vijeća Zavoda za zdravstveno 
osiguranje i tko su članovi toga Vijeća te do kad im traje mandat? 

09.06.2014 Zavod za zdravstveno osiguranje 
Kantona Središnja Bosna   

Edin Tihak Da li postoji obrazac oružanog lista na bosanskom jeziku i ak opostoji kada će se 
štampati? 16.07.2014 Ministarstvo unutrašnjih poslova   

Admir Škandro Tražim informaciju o privatizaciji preduzeća DD Gorica Bugojno. 16.07.2014 Agencija za privatizaciju u Kantonu 
Središnja Bosna   

Admir Škandro Tražim godišnji plan i program rekonstrukcije regionalnih cesta u SBK. 16.07.2014 Kantonalno ravnateljstvo za ceste   

Husejn Čepalo Uvođenjem dvetogodišnjeg obrazovanja, koliko će nastavnika ostati bez norme a 
koliko će učitelja biti primljeno? 16.07.2014 Ministarstvo prosvjete, znanosti, 

kulture i športa   

Husejn Čepalo Šta je učinjeno da se ukolone neustavna obilježja na dokumentima u srednjim 
školama? 16.07.2014 Ministarstvo prosvjete, znanosti, 

kulture i športa   

 

POSLANIČKE INICIJATIVE 
POSLANIČKA PITANJA U PERIODU 2010-2014 

PREDSTAVNIK INICIJATIVA PODNESENA UPUĆENEA PREMA 

Halima Crnica 
Tražim od Ministarstva obrazovanja, nauke, kulture i sporta da u skladu sa svojim 
mogućnostima organizuje edukaciju za nastavnike osnovnih i srednjih škola koje rade po 
bosanskom planu i programu. 

07.06.2011 Ministarstvo prosvjete, znanosti, 
kulture i športa 

Edina Kurt 

Dajem Inicijativu resornim tijelima za odobravanje interventnih sredstava za pomoć 
ugroženim naseljima pogođenim elementarnom nepogodom koja je u noći s nedjelje na 
ponedjeljak (5/6 juna 2011. godine) zadesila građene općine jajce, tačnije sela Kuprešani i 
Bistrica 

07.06.2011 Vlada Kantona Središnja Bosna 
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Anto Lozančić 
Zašto se u ugostiteljskim objektima ne može dobiti račun (iz registarske kase odnosno 
fiskalne kase)? Tj. uopće se ne izdaje, jedino ako se inzistira možete dobiti račun, uz 
neugodnosti. Zašto inspektori ne rade svoj posao? 

07.09.2011 Ministarstvo gospodarstva 

Halima Crnica Trazim od Vlde SBK da izvrsi provjeru u svim ministarstvima po pitanju zapošljavanja osoblja 
koi nisu planirani budžetom. 17.11.2011 Vlada Kantona Središnja Bosna 

Edina Kurt 

Tražim da Skupština obaveže Vladu SBK da strogo primjeni zaključak skupštine od 
28.01.2011. o zabrani upošljavanja novog osoblja. Sva ministarstva trebaju u roku od 7 dana 
dostaviti Vladi imena svih primljenih od 28.01.2011. godine, a da vlada na hitnoj sjednici 
razmatra tu informaciju. 

17.11.2011 Skupština Srednjobosanskog 
kantona 

Edina Kurt 

Tražim da Skupština obaveže Vladu SBK da strogo primjeni zaključak skupštine od 
28.01.2011. o zabrani upošljavanja novog osoblja. Sva ministarstva trebaju u roku od 7 dana 
dostaviti Vladi imena svih primljenih od 28.01.2011. godine, a da vlada na hitnoj sjednici 
razmatra tu informaciju. 

30.11.2011 Premijer Sradnjobosanskog 
kantona 

Anto Lozančić Tražim da se ranije donešena odluka o dodjeli sredstava o čišćenju privatne brane stavi van 
snage, a sredstva ukoliko su dospjela na isplatu povuku. 30.11.2011 Ministarstvo šumarstva, 

poljoprivrede i vodoprivrede 
Ljubinka 
Atanasijević 

Tražim da se u konkurs, koi treba raspisati za izbor novog medicinskog inspektora, kao uslov 
za imenovanje uvrste i novopriozvedena medicinska zanimanja. 30.11.2011 Ministarstvo zdravstva i socijalne 

politike 

Halima Crnica 
Tražim da ministarstvo doradi pravilnik o imenovanju članova upravnih odbora u školama, u 
smislu da se precizira na koji način se biraju članovi upravnih odbora iz reda roditelja, 
uposlenih, osnivača i lokalne zajednice. 

30.11.2011 Ministarstvo prosvjete, znanosti, 
kulture i športa 

Amel 
Hadžiabdić 

Predlažem inicijativu da Ministarstvo privrede najavi sastanak sa Federalnom agencijom za 
privatizaciju i raskine ugovor sa .. 30.11.2011 Ministarstvo gospodarstva 

Suvad Grizić Želim da Ministarstvo zdravstva i Zavod za zdravstvenu zaštitu kontinuirano imaju akciju za 
obnovu voznog parka u medicinskim ustanovama. 30.11.2011 Ministarstvo zdravstva i socijalne 

politike 
Zdenka 
Džambas 

Pokrece inicijativu za izradu individualnih nastavnih planova i programa za  I i II stupnja za 
zanimanja kao sto su pomocni kuhar, vrtlar, krojac itd. 13.12.2011 Ministarstvo prosvjete, znanosti, 

kulture i športa 

Mirko Batinić Tražim da se glazbene škole uvrste na Budzet kantona za 2012. godinu i na taj nacin rijesimo 
status ovih ustanova 13.12.2011 Ministarstvo prosvjete, znanosti, 

kulture i športa 

Edin Tihak Da se barem jednom u tri mjeseca održi tematska sjednica, npr o zdravstvu, problemu 
nezaposlenosti... 13.12.2011 Vlada Kantona Središnja Bosna 

Ljubinka 
Atanasijević Predlažem da se zdravstveni radnici oslobode obaveze zdravstvene participacije. 30.12.2011 Ministarstvo zdravstva i socijalne 

politike 

Halima Crnica Što prije preduzeti štampanje udžbenika. 30.12.2011 Ministarstvo prosvjete, znanosti, 
kulture i športa 

Karolina 
Pavlović 

Tražim da Stručna služba skupštine dostavlja materijale u elektronskoj verziji poslanicima 
koji to žele. 30.12.2011 Stručna služba Sabora Kantona 

Središnja Bosna 
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Ljubinka 
Atanasijević 

Predlažem da se nađu "tehničke" mogućnosti za provođenje članka 8. Ustava Kantona 
Središnja Bosna, koji glasi: "Službeni jezici u Kantonu su bosanski jezik, hrvatski jezik i srpski 
jezik. 

31.01.2012 Vlada Kantona Središnja Bosna 

Anto Lozančić 
Zašto se u ugostiteljskim objektima ne može dobiti račun (iz registarske kase odnosno 
fiskalne kase)? Tj. uopće se ne izdaje, jedino ako se inzistira možete dobiti račun, uz 
neugodnosti. Zašto inspektori ne rade svoj posao? 

31.01.2012 Ministarstvo gospodarstva 

Anto Lozančić 

Pokrećem inicijativu za proširenje kriterija za dodjelu stipendija u okviru Kantonalne uprave 
za pitanja branitelja i invalida Domovinskog rata. Prema predloženim kriterijima, brojne 
kategorije stuednata uopće ne mogu aplicirati za dobijanje kantonalnih stipendija te djeca 
samohranih majki, djeca preživjelih branitelja koi nisu razvojačeni ili ranjeni za vrijeme rata. 

31.01.2012 Vlada Kantona Središnja Bosna 

Asim Ribo 

Na osnovi članka 14. stavka 6. Zakona o mladeži (Službene novine Federacije Bosne i 
Hercegovine, broj 36/10), pokrećem Inicijativu za osnivanjem povjerenstva za mladež pri 
Saboru Kantona Središnja Bosna. Sukladno Ustavu Kantona Središnja Bosna, Zakonu o 
mladeži u Federaciji Bosne i Hercegovine i Poslovniku o radu Sabora Kantona Središnja 
Bosna, i to članku 26., predlažem da se osnuje povjerenstvo za mladež, kao povremeno radno 
tijelo Sabora Kantona Središnja Bosna, jer smatram da, kao što postoje i druga povjerenstva 
pri Saboru Kantona, tako je potrebno da postoji i povjerenstvo za mladež koje će biti 
mjerodavno za rješavanje pitanja u vezi s problematikom mladeži na razini Kantona Središnja 
Bosna. Prema Zakonu o mladeži, neke od zadaća povjerenstva bile bi: razmatranje pitanja iz 
oblasti mladeži; razmatranje strategije prema mladeži, kao i mjere za unapređenje stanja u toj 
oblasti; davanje mišljenja i sugestija o nacrtima zakona; razmatranje pitanja o položaju 
mladeži; ostvarivanje suradnje s mjerodavnim institucijama koje se bave pitanjima mladeži; 
razmatranje i podnošenje inicijative. 

31.01.2012 Skupština Srednjobosanskog 
kantona 

Josip Kvasina 

Sukladno članku 164. stavku 2. Poslovnika Sabora Kantona Središnja Bosna, podnosim 
Inicijativu za davanje vjerodostojnog tumačenja članka 2. stavka 1. točke 1. Zakona o 
komunalnim pristojbama (Službene novine Županije Središnja Bosna, broj: 5/97 i 1/2000; i 
Službene novine Kantona Središnja Bosna, broj 7/06). 

31.01.2012 Vlada Kantona Središnja Bosna 

Almir Švago 

Podnosim inicijativu kojom tražim od Vlade Kantona da ispita, na osnovi izvješća 
Kantonalnog javnog pravobraniteljstva, koji se ravnatelji škola na području Kantona Središnja 
Bosna nisu odazvali pozivu suda, niti su o tome obavijestili Kantonalno javno 
pravobraniteljstvo, a u povodu tužbi zaposlenika, te na taj način direktno nanijeli veliku 
financijsku štetu Kantonu! Ovo sve s ciljem da se sankcioniraju oni koji se nemarno i 
neodgovorno odnose prema poziciji koju obnašaju te da se ubuduće spriječe takvi ili slični 
postupci. 

29.02.2012 Vlada Kantona Središnja Bosna 

Husejn Čepalo 
Podnosim inicijativu da se proslavi Svjetski dan voda, pod pokroviteljstvom Vlade Kantona, 
da se upriliči akademija, a da to bude 22. ožujka, kada je Dan voda. U tom smislu trebalo bi 
organizirati radni tjedan voda u našem Kantonu, razna predavanja o vodi, o kultu vode i o 

29.02.2012 Vlada Kantona Središnja Bosna 
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vrelima, starim zdencima i javnim dobrotvornim česmama, posebno kada je u pitanju školska 
mladež. 

Anto Lozančić 

Pokrećem inicijativu za proširenje kriterija za dodjelu stipendija u okviru Kantonalne uprave 
za pitanja branitelja i invalida Domovinskog rata. Prema predloženim kriterijima, brojne 
kategorije stuednata uopće ne mogu aplicirati za dobijanje kantonalnih stipendija te djeca 
samohranih majki, djeca preživjelih branitelja koi nisu razvojačeni ili ranjeni za vrijeme rata. 

29.02.2012 Vlada Kantona Središnja Bosna 

Asim Ribo 

Na osnovi članka 14. stavka 6. Zakona o mladeži (Službene novine Federacije Bosne i 
Hercegovine, broj 36/10), pokrećem Inicijativu za osnivanjem povjerenstva za mladež pri 
Saboru Kantona Središnja Bosna. Sukladno Ustavu Kantona Središnja Bosna, Zakonu o 
mladeži u Federaciji Bosne i Hercegovine i Poslovniku o radu Sabora Kantona Središnja 
Bosna, i to članku 26., predlažem da se osnuje povjerenstvo za mladež, kao povremeno radno 
tijelo Sabora Kantona Središnja Bosna, jer smatram da, kao što postoje i druga povjerenstva 
pri Saboru Kantona, tako je potrebno da postoji i povjerenstvo za mladež koje će biti 
mjerodavno za rješavanje pitanja u vezi s problematikom mladeži na razini Kantona Središnja 
Bosna. Prema Zakonu o mladeži, neke od zadaća povjerenstva bile bi: razmatranje pitanja iz 
oblasti mladeži; razmatranje strategije prema mladeži, kao i mjere za unapređenje stanja u toj 
oblasti; davanje mišljenja i sugestija o nacrtima zakona; razmatranje pitanja o položaju 
mladeži; ostvarivanje suradnje s mjerodavnim institucijama koje se bave pitanjima mladeži; 
razmatranje i podnošenje inicijative. 

29.02.2012 Skupština Srednjobosanskog 
kantona 

Anto Lozančić 

Podnosim inicijativu da Vlada Kantona Središnja Bosna preispita slučaj nezakonitog 
donošenja odluke Vlade Federacije Bosne i Hercegovine, u prošlom sazivu, koja je oštetila 
Proračun Kantona Središnja Bosna za približno 13 milijuna KM, a radi se o sredstvima koja je 
uplatio Irak, u vezi s dugom Iraka poduzeću BNT (Novi Travnik), a ta sredstva su, odlukama 
Vlade Federacije Bosne i Hercegovine, dana poduzećima koja nemaju nikakve veze sa 
zarađenim sredstvima, čime je prekršen zakon. 

11.04.2012 Vlada Kantona Središnja Bosna 

Halima Crnica 

Sukladno Poslovniku Sabora Kantona Središnja Bosna, pokrećem inicijativu za izmjenu i 
usklađivanje kantonalnoga Zakona o socijalnoj skrbi, skrbi o civilnim žrtvama rata i skrbi o 
obiteljima s djecom, u oblasti majki rodilja, na način kako je to definirano međunarodnim 
standardima. 

11.04.2012 Ministarstvo zdravstva i socijalne 
politike 

Nurudin 
Alihodža 

Na osnovi informacija evidentiranih u Službi za zapošljavanje Kantona Središnja Bosna, o 
broju nezaposlenih osoba, a posebno u toj strukturi - broju nezaposlenih razvojačenih 
branitelja, te stalnih pritužbi korisnika usluga Službe za zapošljavanje (svakodnevne gužve u 
prostorijama, redovi, sporost u davanju usluga), pokrećem inicijativu da se razmotri 
mogućnost rasterećenja burze Službe za zapošljavanje Općine Travnik, ali i cijeloga Kantona, 
na način da se na određenom području općine uspostave dislocirani odjeli burze koja će 
pružati gore navedene usluge nezaposlenim građanima na kvalitetniji način. 

11.04.2012 Služba za zapošljavanje Kantona 
Središnja Bosna 

Almir Švago Podnosim inicijativu Vladi Kantona da razmotri mogućnost zaduženja kod komercijalnih 
banaka, a s namjerom namjenskog ulaganja tih sredstava u segment poljoprivrede, i to: 11.04.2012 Vlada Kantona Središnja Bosna 
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proizvodnju hrane, projekte zapošljavanja i samozapošljavanja u poljoprivredi, 
subvencioniranje poljoprivredne proizvodnje i nabave stalnih i obrtnih sredstava, poticaji u 
poljoprivredi, i drugo. 

Zdenka 
Džambas 

Da se uposlenici u muzičkim školama uvedu u Proračun i izjednače sa ostalim nastavnicima, a 
da se materijalni troškovi u tim školama finansiraju od strane roditelja. 21.05.2012 Ministarstvo prosvjete, znanosti, 

kulture i športa 

Ana Tolo Molim rukovodstvo Sabora da ise izradi Web stranica Sabora kantona obzirom da za to nisu 
potrebna značajna sredstva. 21.05.2012 Skupština Srednjobosanskog 

kantona 

Vlatka Komšić Ministarstvo zdravstva treba u domovima zdravlja organizovati i održati stručno predavanje 
o štetnosti pušenja. 21.05.2012 Ministarstvo zdravstva i socijalne 

politike 

Almir Švago Predlažem Vladi da iznađe sredstva i sanira štete poljoprivrednicima nastale zbog posljednjih 
padavina. 21.05.2012 Vlada Kantona Središnja Bosna 

Dražen Matišić Potrebno je formirati povjerenstvo za reviziju  dodjela jednokratne pomoci za stambeno 
zbrinjavanje branitelja. 30.10.2012 Vlada Kantona Središnja Bosna 

Admir Škandro Promjeniti Zakon o plaćama i naknadama uposlenih u organima vlasti u SBK i brisati član o 
pravima na naknade u komisijama uposlenih u organima vlasti u SBK. 30.10.2012 Vlada Kantona Središnja Bosna 

Anto Lozančić Tražim da se poslanicima dostavljaju zapisnici sa sjednica Vlade SBK. 30.10.2012 Vlada Kantona Središnja Bosna 

Asim Ribo Molim ministarstvo da u buduće daje potpunije projekcije sredstava za zakone koji se 
usvajaju u Skupštini. 30.10.2012 Ministarstvo financija 

Edina Kurt Tražim da se u novembru održi tematska sjednica Skupštine na temu obrazovanja. 30.10.2012 Skupština Srednjobosanskog 
kantona 

Anto Lozančić Tražim da se poslanicima dostavljaju zapisnici sa sjednica Vlade SBK. 29.01.2013 Vlada Kantona Središnja Bosna 

Halima Crnica 

Upućujem inicijativu Ministarstvu obrazovanja, nauke, kulture i sporta vezanu za nabavku 
kvalitetnije gulja za srednje škole. Ranije nabavljeni ugalj je lošijeg kvaliteta, niskokaloričan je 
i brže se troši a djeca u nastavnici se smrzavaju. Moliml da se napravi inicijativa da li je 
isplativije nabaviti ugalj boljeg kvaliteta ali nešto skuplji. 

29.01.2013 Ministarstvo prosvjete, znanosti, 
kulture i športa 

Anto Lozančić upućujem inicijativu da Stručna služba Sabora pokrene natječaj za odabir opratera za prenos 
sjednica sabora. 29.01.2013 Stručna služba Sabora Kantona 

Središnja Bosna 

Husejn Čepalo 

Predlažem da se pod pokroviteljstvom Vlade Kantona sljedeće godine obilježi Svjetski dan 
šuma 21. marta., da se organizuju predavanja, školski čas, akademija pod parolom: „ Gdje god 
nađeš slobodno mjesto ti drvo posadi, jer je drvo blagorodno pa će da nagradi", da se nizom 
edukativno - vaspitnih mjera kod predškolske, školske i studentske omladine razvije svijest o 
značenju šuma. Predlažem da se organizuju „ Dani Srednjobosanskih šuma", da Vlada 
pomogne Pokret gorana. Posebnu brigu posvetiti očuvanju šuma od požara. 

27.11.2012 Vlada Kantona Središnja Bosna 

Asim Ribo Molim ministarstvo da u buduće daje potpunije projekcije sredstava za zakone koji se 
usvajaju u Skupštini. 27.11.2012 Stručna služba Vlade SBK 

Halima Crnica Molim Zabod zdravstvenog osiguranja da omogući ponovo plaćanje markica za participaciju 
na dvije rate, kao što je to bilo ranije. 27.12.2012 Zavod za zdravstveno osiguranje 

Kantona Središnja Bosna 
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Anto Lozančić Pokrećem inicijativu da se omogući snimanje i medijsko prikazivanje (televizijski prenos) 
sjednica Skupštine kantona. 27.12.2012 Skupština Srednjobosanskog 

kantona 

Asim Ribo 
Inicijativa za promjenu Zakona o porezu napromet nekretnina kojom bi se prilikom kupovine 
stana ako se prvi put riješava stambeno pitanje od poreza oslobodili suprug i rodielji 
poginulog borca. 

27.12.2012 Vlada Kantona Središnja Bosna 

Muhamed Ćurić Podnosim inicijativu za održavanje tematske sjednice Skupštine Srednjobosanskog kantona - 
tema Stanje i mjere za unapređenje kulture i sporta. 22.10.2013 Skupština Srednjobosanskog 

kantona 

Halima Crnica 

Tražim od Ministarstva prostornog uređenja, gradnje, zaštite okoliša, povratka i stambenih 
poslova da uputi inicijativu komunalnim poduzećima da mjerodavni inspektori obiđu teren s 
ciljem otkrivanja česmi koje su nelegalno priključene na gradski vodovod te njihova 
eliminiranja. 

22.10.2013 Ministarstvo prostornog uređenja, 
obnove i povratka 

Andrija Lekić Predlažemm da se izvši revizija udruga, te da općine naprave registar udruga. 24.09.2013 Vlada Kantona Središnja Bosna 

Muhamed Ćurić Podnosim inicijativu za održavanje tematske sjednice Skupštine Srednjobosanskog kantona - 
tema Stanje i mjere za unapređenje kulture i sporta. 24.09.2013 Skupština Srednjobosanskog 

kantona 

Muhamed Ćurić Upućujem zahtjev Ministarstvu zdravstva i socijalne politike da Javnoj ustanovi Dom zdravlja 
Travnik radi pretrage iz sekundarnog nivoa biohemijsko-hematološke dijagnostike. 24.09.2013 Ministarstvo zdravstva i socijalne 

politike 

Edina Kurt 
Inicijativa se odnosi na dodjelu određenoga dijela sredstava iz Budžeta Srednjobosanskog 
kantona, s pozicije Transfer za pomoć djeci romske nacionalnosti za izgradnju sistema 
centralnog grijanja u OS Kuprešani, općina Jajce. 

24.09.2013 Vlada Kantona Središnja Bosna 

Željko Bojčetić Predlažem da Vlada napravi pregled nacionalne zastupljenosti svih budžetskih korisnika te 
da se jednom riješi ovo pitanje. 12.03.2013 Vlada Kantona Središnja Bosna 

Admir Škandro 

„Na osnovu članak 96. Poslovnika Skupštine Srednjobosanskog Kantona, pokrećem slijedeću 
incijativu: 
Predlažem da Vlada Srednjobosanskog kantona i Ministarstvo obrazovanja, znanosti, kulture i 
sporta Srednjobosanskog kantona pod HITNOprekine ugovor sa preduzećima „Špedicija 
turist" d.d.Bugojno, a koji se odnosi na prijevoz učenika osnovnih škola na području općine 
Bugojno, te da do okončanja postupka odabira prijevoznika za prijevoz učenika osnovnih 
škola kojima je osnivač kanton SBKisti dodjeli nekoj od firmikoja ispunjava ppotrebne 
zakonske uslove". Obrazloženje: „Na području općine Bugojno trenutno postoji nekoliko 
prijevoznika koji se bave prijevozom učenika od 1996 godine pa do unazad par mjeseci tu 
privilegiju je iamla samo firma „ŠPEDICIJA TURIST" d.d. Bugojno, koja trenutno navedenom 
djelatnošću pokriva jedan dio općine Bugojno iako ne ispunjava niti minimum sigurnosnih i 
zakonskih uvjeta za to. Navedena firma prijevoz učenika vrši neregistrovanim i tehnički 
neispravnim vozilima (koja su u fazi raspadanja, sa vozilima kombi-bus koja imaju 15-ak 
sjedećih mjesta prevozi se 40, 50 učenika, prva smjena učenika uopšte nema termina za 
povratak nakon završene nastave, dešava se da djeca skro svakodnevno kasne na prvi sat 
nastave ( što zbog kašnjenja vozača, što zbog kvarova na vozilima). Obzirom da navedeno kao 
i to da komisija za javne nabavke za provođenje procedure odabira prijevoznika za prijevoz 

12.03.2013 Ministarstvo prostornog uređenja, 
obnove i povratka 
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Željko Bojčetić Predlažem da Vlada napravi pregled nacionalne zastupljenosti svih budžetskih korisnika te 
da se jednom riješi ovo pitanje. 05.06.2013 Stručna služba Vlade SBK 

Anto Lozančić 

Pokrećem inicijativu da se izmjeni dokumentaciona osnova po kojoj se domovima zdravlja 
vrši finansiranje. Dokumentaciona osnova se mora izmjeniti zato što Novi Travnik ima preko 
31.000 stanovnika što je za nekoliko hiljada više nego to stoji u važešćoj dokumentacionoj 
osnovi. 

14.05.2013 Ministarstvo zdravstva i socijalne 
politike 

Admir Škandro Tražim od Vlade da se što prije očituje o privatizaciji odmarališta u Tučepima, te o tome 
izvjesti Skupštinu. 14.05.2013 Vlada Kantona Središnja Bosna 

Suvad Grizić 
Zašto se na nivou Kantona ne organizuje 24-časovni hitni CT aparat? Često imamo povrede 
glave za što je nužan CT snimak međutim vrlo često dobijamo odgovre, pokvaren je, ne radi, 
zagrijan je itd. Tražim da se to umreži jer su ljudski životi u pitanju. 

14.05.2013 Ministarstvo zdravstva i socijalne 
politike 

Halima Crnica 
Tražila sam da se u zdravstvenim ustanovama postave plakati na kojma će pacijenti vidjeti 
koje uslugu se besplatne a koje se plaćaju. Neki to nisu učinili. Molim Ministarstvo zdravstva 
da pošalje kontrolu na teren i ustanovi koje ustanove nisu ispunile nalog. 

14.05.2013 Ministarstvo zdravstva i socijalne 
politike 

Muhamed Ćurić Predlažem da se iznađe način da se finansira protivgradna odbrana u našem kantonu. 14.05.2013 Ministarstvo šumarstva, 
poljoprivrede i vodoprivrede 

Anto Lozančić Pokrećem inicijativu da se omogući snimanje i medijsko prikazivanje (televizijski prenos) 
sjednica Skupštine kantona. 17.07.2013 Skupština Srednjobosanskog 

kantona 

Halima Crnica 

Tražim od Ministarstva poljoprivrede, vodoprivrede i šumarstva da poduzme određene mjere 
i aktivnosti s ciljem edukacije poljoprivrednih proizvođača kada su u pitanju rizici za zdravlje 
i okoliš od pretjerane uporabe kemijskih sredstava, posebno kada je u pitanju jagodičasto 
voće. 

17.07.2013 Ministarstvo šumarstva, 
poljoprivrede i vodoprivrede 

Halima Crnica 
Tražim od Ministarstva poljoprivrede, vodoprivrede i šumarstva da u što skorijem roku izradi 
precizne kriterije za dodjelu poticaja u poljoprivredi, kao i interventnih sredstava te obavi 
kontrolu namjenske uporabe tih sredstava u zakonski utvrđenim rokovima. 

17.07.2013 Ministarstvo šumarstva, 
poljoprivrede i vodoprivrede 

Admir Škandro Predlažem da skupština donese svoj zaključak kojim bi se osudio vandalski čin skrnavljenja 
nadgrobnih spomenika na Katoličkom groblju u Bugojnu. 17.07.2013 Skupština Srednjobosanskog 

kantona 

Muhamed Ćurić Iniciram održavanje tematske sjednice o radu inspekcijskih službi. 26.06.2013 Skupština Srednjobosanskog 
kantona 

Anto Lozančić 

Zašto se svakodnevno ne ažurira Web-stranica Vlade Kantona Središnja Bosna? Pokrećem 
inicijativu da Vlada Kantona Središnja Bosna zaduži svako ministarstvo za ažuriranje 
podataka da bi javnost imala uvid i pravovremene informacije o svim bitnim stvarima koje se 
događaju u ministarstvima. Npr. zainteresirani ljudi ne znaju kada se dijele sredstva za 
poticaje u gospodarstvu / poljoprivredi..., koji su zaključci doneseni na sjednicama Vlade itđ 

26.06.2013 Vlada Kantona Središnja Bosna 

Halima Crnica 

Tražim od Ministarstva obrazovanja da nadležna inspekcija obiđe škole, da uradi kontrolu 
kada su u pitanju zaposlenici, u smislu pokrivanja normi. Naime, dešava se da profesor koji je 
u stalnom profesionalnom odnosu u jednoj školi ima npr. 15 sati, u drugoj školi 6 sati da bi 
dopunio normu te mu se, automatski, plaćaju troškovi prijevoza. Na to njegovo mjesto dolazi 

26.06.2013 Ministarstvo prosvjete, znanosti, 
kulture i športa 
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profesor iz druge škole i njemu se, također, plaća prijevoz, znači, na 42 sata gdje bi trebala biti 
zaposlena dva profesora s punom normom, imamo faktički tri ili četiri čovjeka. Rezultat toga 
su dupli topli obroci, nepotrebni troškovi. Mislim da je ovo jednostavno provjeriti, imaju 
spiskovi, ima inspekcija koja ima 30\% na otežane uvjete rada, pa neka to provjeri. 

Halima Crnica 

Inicijativa je u vezi s izvještajem Federalnog ureda za reviziju. Postoje knjigovodstvena 
načela, postoji Zakon o računovodstvu koji propisuje da dokument mora biti formalno 
računski ispravan, i najvažnija je kontrola tzv. materijalna ili suštinska koja dokazuje daje 
poslovna promjena zaista nastala. Tražim od svih, posebno od likvidatora koji je, prema 
mome mišljenju, najodgovorniji za ispravnost dokumenta, da se poštuju knjigovodstvena 
načela i Zakon o računovodstvu. 

26.06.2013 Ministarstvo financija 

Halima Crnica 

Tražim od Vlade Kantona Središnja Bosna da se provede revizija realiziranih ugovora u vezi s 
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Obrazloženje: 
Jednokratni način uplate otežava ionako niska primanja i budžete građana SBK, dok bi se 
uplatom u dva dijela olakšalo svim građanima a pogotovo penzionerima i ostalim ugroženim 
kategorijama. 
Zavod za zdravstveno osiguranje  je donio odluku da se sa uplatom premije počne od 
16.12.2014.godine tako da ima dovoljno vremena da bi se izvršila promjena navedene odluke, 
te izvršile potrebne pripreme da se ista realizuje po predloženom. 

Anto Lozančić 

Podnosio sam Ministasrtvu obrazovanja, znanosti,kulture i športa inicijativu za 
ujednačavanje kriterija  za naknadu prijevoza  uposlenicima u školama i djeci koja pohađaju 
škole na području Kantona. 
Stoga podnosim inicijativu za  izmjenu  zakonske regulative  i pozitivnih propisa koji  se 
odnose na  sticanje prava na naknadu priejvoza učenicima i zaposlenicima  škola  vezano za 
udaljenost od mjesta stanovanja u smislu izjednačavnja kriterija.  
Naime, trenutno uposlenici dobijaju naknadu za prijevoz  za udaljenost od mjesta stanovanja 
od 2 kilimetra a djeca za udaljenost od 4 kilometra. 

30.12.2013 Ministarstvo prosvjete, znanosti, 
kulture i športa 

Admir Škandro 

U svrhu boljeg informisanja branilaca, podnosim inicijativu da Kantonalna uprava za branioce 
u što kraćem vremenskom roku svim općinama (Službama za boračko-invalidsku zaštitu) i 
udruženjima branilaca registrovanim na kantonalnom nivou dostavi dopunu informacija u 
vezi s Javnim pozivom za dodjelu kredita za stambeno zbrinjavanje branilaca, prvenstveno 
informacije o kriterijima, visini kamatne stope, periodu otplate, načinu na koji se u zahtjevu 
precizira željeni iznos te period otplate kredita. 

07.03.2014 Kantonalna uprava za pitanja 
branitelja i invalida 

Anto Lozančić 

Obzirom da sam zastupnik u Sabora KSB-a ,koristim svoje zastupničko pravo i tražim od 
predsjednika Sabora KSB-a,gospodina Josipa Kvasina da sazove izvanrednu sjednicu Sabora 
KSB-a ,a povodom aktuelne napete situacije u našoj Županiji. 
Nelogično je da se naše Saborsko rukovodstvo još nije sijetilo sazvati Izvanrednu sjednicu 
Sabora KSB nakon zbivanja koja potresaju našu Županiju ,od protesta socijalno ugrženih 
građana pred općinskim institucijama do višednevnih protesta pred zgradom Vlade KSB-a u 
kojima građani s pravom protestiraju i traže ostvarivanje svojih zahtjeva. 
Poslovnik o radu Sabora KSB nalaže da se u izvanrednim situacijama može sazvati izvanredna 
sjednica Sabora ,pa Vas gospodine Kvasina pozivam službenim i javnim putem da to što prija 
uradite. 

07.03.2014 Skupština Srednjobosanskog 
kantona 

Vlatka Komšić 

Još od vremena napada na Američku ambasadu u Sarajevu pa evo u skorije vrijeme vidjeli 
smo da nije postajala koordinacija policijskih organa pa su podnesene i ostavke. Ono što sam 
ja primijetila u našem Kantonu mogla bih nazvati nekoordinacijom, ako nije, neka se onda 
potakne nešto. 
Postoji li koordinacija, a ako ne, da se o njoj razmisli, o tome da se osobe u PU koje obavljaju 

07.03.2014 Ministarstvo unutrašnjih poslova 
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informativne razgovore, tužilaštvo i specijalna policija uvežu kod hapšenja osumnjičenih, bez 
uznemiravanja obitelji. 

Husejn Čepalo 

Predlažem Vladi Kantona da donese odluku (uredbu) - zakon o ograničenosti mandata na 
svim nivoima vlasti, 1 + 1 mandat, te reizbornost na svim nivoima vlasti u Srednjobosanskom 
kantonu (direktora agencija, fondova i drugih ustanova, zamjenika ministara i pomoćnika 
načelnika općina). 

07.03.2014 Vlada Kantona Središnja Bosna 

Husejn Čepalo 

Predlažem Vladi Kantona da donese odluku o zabrani korištenja službenih vozila poslije 
radnog vremena. 
Vozila se neće moći koristiti za prijevoz do posla i nazad, jer korištenje službenih vozila se 
zloupotrebljava, često se službena vozila vide na privatnim posjedima, svadbama, pred 
kafanama, a neki vozaju tetke, punice i strine. 
Znam da je odluka Vlade da se službena vozila mogu koristiti 24 sata. ali to nije pošteno i 
moralno. 
Vlada bi trebala pokazati socijalnu osjetljivost, zbog teškog socijalno-ekonomskog stanja u 
našem kantonu. 

07.03.2014 Vlada Kantona Središnja Bosna 

Anto Lozančić Pokrećem inicijativu da se omogući snimanje i medijsko prikazivanje (televizijski prenos) 
sjednica Skupštine kantona. 15.04.2014 Kolegij Sabora 

Halima Crnica 

Tražim od Vlade Kantona da što hitnije pristupi osnivanju Ureda za javne nabave za potrebe 
proračunskih korisnika, s ciljem poboljšanja i uspostave internih kontrola u procesu javnih 
nabava. 
 
Obrazloženje: 
Vlada Kantona je 29. travnja 2013. godine donijela Uredbu o osnivanju navedenog ureda, što 
ni do danas, skoro godinu dana kasnije, nije učinjeno. O njegovu značaju najbolje govori 
činjenica da se kroz ulazne fakture može uočiti veliki broj nedostataka kada je u pitanju 
Zakon o javnim nabavama, u smislu nepridržavanja ugovorenih vrsta količina i cijena 
materijala koji se nabavlja, što prouzrokuje znatno veće opterećenje proračuna od 
predviđenog iznosa. 

15.04.2014 Vlada Kantona Središnja Bosna 

Muhamed Ćurić Tražim da se održi tematska sjednica posvećena radu civilne zaštite. 09.06.2014 Skupština Srednjobosanskog 
kantona 

Muhamed Ćurić 

Kontinuirano angažovanje ispitivača iz Srednjobosanskog kantona za polaganje vozačkih 
ispita. 
Obrazloženje: 
Opravdano se žale ispitivači iz Srednjobosanskog kantona da su malo ili nikako angažovani na 
vozačkim ispitima te da su mnogo više angažovani ispitivači iz Zeničko-dobojskog kantona. 
Jedan od njih je i inžinjer saobraćaja Fadil Žilić, iz Kiseljaka, koji je na birou, ima sve licence, i 
to mu je izvor prihoda za život. Molim gospodina ministra da pomogne u rješavanju ovog 
problema. 

09.06.2014 Ministarstvo prosvjete, znanosti, 
kulture i športa 
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Halima Crnica 
Zastupnica Halima Crnica pozvala je kolege zastupnike da se, na dobrovoljnoj osnovi, 
pridruže Klubu poslanika SDA, koji se dogovorio da se odreknu 10\% paušala, odnosno da se 
do kraja mandata odbija po 50,00 KM na ime ugroženih od poplava. 

09.06.2014 Stručna služba Sabora Kantona 
Središnja Bosna 

Halima Crnica 
Zanima me sudbina zaključaka u vezi s pedagoškim zavodom, koje smo donijeli na tematskoj 
sjednici Skupštine. Tražim od Ministarstva obrazovanja i svih ostalih nadležnih da se po 
hitnom postupku pokrene formiranje pedagoškog zavoda. 

09.06.2014 Ministarstvo prosvjete, znanosti, 
kulture i športa 

Halima Crnica 

Pri kraju je školska godina, brzo će doći i sljedeća, bojim se da će škole koje rade po 
bosanskom nastavnom planu i programu i nadalje, po narodski, trljati po nastavnim 
planovima i programima još iz 80 i neke, iz "Šuvarovog sistema". Molim ministra obrazovanja, 
naravno i kompletnu Vladu, da se ovo shvati kao jedan ozbiljan problem, gdje sve napreduje, 
a naša djeca uče tamo nešto što više, da ne kažem, i ne postoji. Opet, prosvjetni radnici koji 
rade duže mogu se snaći i prilagoditi, a, bogami, oni koji su tek došli... Zato molim ministra da 
do početka nove školske godine i naše škole ugledaju svjetlo dana, s novim nastavnim 
planovima i programima, naravno, jedinstvenim za škole koje rade po bosanskom planu i 
programu. 

09.06.2014 Ministarstvo prosvjete, znanosti, 
kulture i športa 

Vlatka Komšić Pokrećem inicijativu prema Skupštini Srednjobosanskog kantona da se osude teška ubojstva 
koja su se desila u našem Kantonu. 09.06.2014 Skupština Srednjobosanskog 

kantona 

Anto Lozančić 

Uvaženi predsjedniče i svi ostali prisutni, na prošloj sjednici sam pokrenuo dvije inicijative; 
jedna je bila za bolničko liječenje, upućena Ministarstvu zdravstva i socijalne politike. Iako 
ministar zdravstva nije po struci liječnik ni doktor, zamolio bih ministra da dobro razmisli 
oko ove inicijative, ona je u vezi s bolničkim liječenjem. 
Pošto ima situacija da pacijenti za vrijeme bolničkog liječenja moraju sami nabavljati lijekove, 
i to na svoj račun, postavlja se pitanje zašto odvajamo oko 90 miliona finansijskih sredstva u 
budžet Zavoda za zdravstveno osiguranje Srednjobosanskog kantona. 
Krajnje je vrijeme da se u Zavodu za zdravstveno osiguranje Srednjobosanskog kantona 
urede pitanja koja bi trebala ići na boljitak svih građana Kantona i Federacije Bosne i 
Hercegovine. 
Koristim se prilikom da uputim inicijativu da se na pacijente dok su na bolničkom liječenju ne 
primjenjuju esencijalne liste lijekova. 

09.06.2014 Zavod za zdravstveno osiguranje 
Kantona Središnja Bosna 

Halima Crnica Molim Vladu i zastupnike da pomognu porodici i djetetu koe je stradalo u požaru u Donjem 
Fakufu. 16.07.2014 Vlada Kantona Središnja Bosna 
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Prilog 7 – Neki aspekti kvaliteta života u SBK/KSB 

Jedna od osnovnih funkcija svake savremene vlasti jeste briga o egzistencijalnim pitanjima njenih građana. 
Stoga se i efekti rada vlasti, neke administrativne jedinice, najcjelovitije mogu sagledati u odnosu te vlasti 
prema kvalitetu života građana koji žive u toj administrativnoj jedinici. Kako je u našem društvu 
nezaposlenost jedan od glavnih faktora koji svoj odraz imaju i na ostale probleme građana, jasno je da jedan 
od ključnih ciljeva rada zakonodavne i izvršne vlasti treba biti obezbjeđivanje visokog stupnja zaposlenosti, 
odnosno suzbijanje pojave nezaposlenosti građana. Stopa nezaposlenosti u nekoj administrativnoj jedinici 
predstavlja, zapravo, jedan od najboljih pokazatelja efekata rada te vlasti. Usko vezano sa ovim pitanjem 
efekte rada vlasti možemo mjeriti i odnosom prema najugroženijim kategorijama stanovništva, strateškim 
razvojem itd. 

 

KRETANJE ZAPOSLENOSTI I NEZAPOSLENOSTI 

U TOKU MJESECA 
2011 2012 2013 2014      

dec dec dec jan feb mar apr maj jun 
Broj zaposlenih 38.847 38.218 39.230 38.928 38.893 40.283 41.746 41.777 - 

Ukupno na evidenciji 39.030 40.356 41.711 41.976 41.864 41.432 40.919 40.830 41.035 
Prijavljeni na evidenciju 822 904 743 986 756 696 618 625 955 

Brisani sa evidencije 553 699 481 721 868 1.128 1.131 714 750 
Zaposleni sa evidencije 289 431 322 393 151 680 781 496 536 

Tabela 11: Zaposlenost i nezaposlenost u Srednjobosanskom kantonu. 

 

Posmatrajući broj zaposlenih u posljednjih nekoliko godina (prema zvaničnim statističkim podacima8) on 
je imao svoj maksimum tek početkom ove godine (2014.), kada se popeo na skoro 42.000 lica koja su u toku 
jednog mjeseca imala zaposlenje u SBK. Prvi put nakon decembra 2008. godine, broj zaposlenih je značajnije 
premašio broj nezaposlenih, i kao takav zadržao se tokom aprila i juna. U isto vrijeme , broj nezaposlenih je 
od 2018. uz manja osciliranja u stalnom porastu i svoj maksimum dosegao je u januaru ove godine. Nakon 
toga je neznatno smanjen.   

 

Grafikon 19 – Kreirani zakoni po ministarstvima 

 

8Podaci preuzeti iz zvaničnih biltena Federalnog zavoda za statistiku, Federalnog zavoda za zapošljavanje, te njihovih 
web portala. 
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Kako se znatnim skokom zaposlenih nje desio isto tako značajan pad broja nezaposlenih i kako vlasti u ovom 
periodu nisu imale značajne investiciono-kapitalne projekte, niti su imale neke mjere koje bi bitnije uticale 
na privredna kretanja u kantonu ne može se tvrditi da se ovaj porast zaposlenosti desio zahvaljujući 
njihovim aktivnostima. Analizom podataka iz prethodnih godina (slike u nastavku) jasno je da su ovi 
trendovi zaposlenosti i nezaposlenosti više odraz periodičnih promjena, odnosno zapošljavanja osoba na 
sezonskim poslovima ili ažuriranja spiskova.  

Tome svjedoči kretanje investicija u Srednjobosanskom kantonu. Kao što u slijedećem pregledu možemo 
vidjeti, u periodu od 2007 do 2012. godine, osim iz udruženih sredstava,  investicije po svim izvorima su u 
padu. Pad investicija posmatrano po izvorima nije bio istog intenziteta. Dok su investicije iz svih ostalih 
izvora koje su smanjenje, imale pad od maksimalno 50%, najdrastičniji pad imale su investicije iz budžetskih 
sredstava skoro 8 puta (Sa 5,4 miliona KM investicije iz budžetskih sredstava su pale na 763.000 KM). 

 

 ISPLATE ZA INVESTICIJE PO OSNOVNIM IZVORIMA FINANSIRANJA  

U SREDNJOBOSANSKOM KANONU ( U 000 KM) 

 UKUPNO 
IZ 

SOPSTVENIH 
SREDSTAVA 

IZ 
UDRUŽENIH 
SREDSTAVA 

ISKORIŠTENI 
FINANSIJSKI 

KREDITI 

FINANSIJSKI 
LIZING 

IZ 
SREDSTAVA 
FONDOVA I 

BUDŽETA  

IZ 
OSTALIH 

IZVORA 

2007 242.786 125.423 6.353 56.686 29.705 5.447 19.172 

2008 233.436 131.202 2.345 58.026 21.967 9.797 10.098 

2009 174.369 103.145 8.684 35.625 11.841 2.212 12.862 

2010 151.802 80.583 3.673 38.079 9.735 1.208 18.523 

2011 166.361 107.606 822 35.558 13.274 3.191 5.910 

2012 168.429 112.597 11.309 22.944 11.569 763 9.247 

Tabela 12: Investicije u Srednjobosanskom kantonu po izvorima finansiranja 

 

Negativni trendovi (porast broja nezaposlenih i pad zaposlenih) doveli su do toga da je na samom početku 
2014. godine nepovoljna razlika između broja nezaposlenih lica i broja osoba koje imaju posao u ovom 
kantonu prešla 3000. Ovakvo stanje bi trebalo da otvori oči odgovornim osobama u vlasti Srednjobosanskog 
kantona i podstakne ih da proaktivnije i odlučnije djeluju u pravcu koji bi za cilj imao borbu protiv 
nezaposlenosti, odnosno osiguranje ambijenta za otvaranje novih radnih mjesta. Kao što je rečeno ovakva 
situacija traje od 2011. godine i upravo zbog toga je važno da Vlada (kao i ostale institucije vlasti u kantonu) 
ovo pitanje tretira kao urgentan i ozbiljan problem, te nastavi i ubrza, još prije dvije  godine započete 
aktivnosti, odnosno donošenje mjera koje se  mogu dovesti u vezu sa zapošljavanjem9.  

Pozitivan pomak u ovom pravcu prepoznajemo u informacijama koje je Vlada pripremila za tematske 
sjednice Skupštine i zaključcima koje su po tim informacijama usvojene iz prošle godine (dati u prilogu 4), 
kao i mjerama za zaustavljanje deficita u budžetu kantona iz ove godine dati u prilogu broj 3.  

 

 

9 Prijedlog aktivnosti na izradi Strategije razvoja Srednjobosanskog kantona, Odluke o izdvajanju sredstava za poticaje 
privredi, poljoprivredi te projekti koji za cilj imaju generalno promociju zapošljavanja i razvoja, Rješenje o imenovanju 
Povjerenstva za osnivanje Fonda za poticaje gospodarstvu, poljoprivredi i braniteljsko-invalidskoj skrbi itd 
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KRETANJE ZAPOSLENOSTI I NEZAPOSLENOSTI 

  
 BROJ ZAPOSLENIH   NETO PLAĆA U KM BRUTO PLAĆA U KM 

XII 
2012 

XII  
2013 

VI  
2014 

XII  
2012 

XII 
2013 

VI  
2014 

XII  
2012 

XII  
2013 

I  
2014 

FEDERACIJA BiH 435.356 438.593 443.752 837 845 827 1.279 1.291 1.262 
Unsko - sanski kanton 31.238 31.792 32.335 780 782 795 1.186 1.187 1.210 
Kanton Posavski 5.555 5.639 5.647 687 692 694 1.042 1.047 1.050 
Tuzlanski kanton 81.095 82.619 81.182 737 746 730 1.115 1.130 1.104 
Zeničko - dobojski kanton 67.294 68.747 69.514 728 736 724 1.102 1.114 1.095 
Bosansko - podrinjski kanton 6.158 6.412 6.436 721 749 746 1.099 1.144 1.138 
Srednjobosanski kanton 38.218 39.230 40.937 705 707 663 1.062 1.068 996 
Hercegovačko neretvanski 46.221 47.216 48.475 892 895 855 1.366 1.372 1.308 
Zapadno- hercegovački 16.261 16.214 16.445 811 792 788 1.233 1.204 1.196 
Kanton Sarajevo 125.856 123.497 125.284 1.035 1.048 1.032 1.600 1.622 1.595 
Kanton 10 9.460 9.227 9.497 820 846 822 1.244 1.285 1.248 

Tabela 13. Pokazatelji zaposlenosti, nezaposlenosti i prosječnih primanja u Federaciji BiH 

 

U odnosu na druge administrativne jedinica skoro cijeli mandatni period prosječna plata u 
Srednjobosanskom kantonu je bila među najnižim u Federaciji, tačnije bila je najniža ili predzadnja, kada je 
tu nepopularnu poziciju povremeno preuzimao Posavski kanton. Trenutno je prosječna plaća u Federaciji 
najniža u Srednjobosanskom kantonu.  

 

ZAPOSLENI U SBK/KSB 

 
ZAPOSLENOST PROSJECNA NETO PLACĆA 

Prosjek 
2012 

Prosjek 
2013 

2014 
januar 

Prosjek 
2012 

Prosjek 
2013 

2014 
januar 

UKUPNO 38.719 38.975 38.928 708 698 712 
Poljoprivreda, šumarstvo i ribolov 1.239 1.283 1.303 732 766 784 

Vađenje ruda i kamena 996 929 927 854 952 1.063 
Prerađivačka industrija 10.284 10.110 10.023 484 484 500 

Proizvodnja i snabdijevanje/opskrba 
električnom energijom, plinom/ gasom, 

parom i klimatizacija 
683 685 706 1.559 1.565 1.637 

Snabdijevanje/Opskrba vodom; 
uklanjanje otpadnih voda, upravljanje 

otpadom te djelatnosti sanacije okoliša 
604 600 621 638 660 600 

Građevinarstvo 1.338 1.421 1.300 462 436 466 
Trgovina na veliko i na malo; popravak 

motornih vozila i motocikala 8.038 8.317 8.102 489 486 500 

Prijevoz i skladištenje 1.197 1.260 1.246 697 669 678 
Djelatnosti pružanja smještaja te 

pripreme i usluživanja hrane 
(hotelijerstvo i ugostiteljstvo) 

1.596 1.733 1.899 414 406 431 

Informacije i komunikacije 458 437 420 1.266 1.368 1.503 
Finansijske djelatnosti i djelatnosti 

osiguranja 325 314 305 1.040 1.041 1.048 

Poslovanje nekretninama 43 41 44 504 483 473 
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Stručne,naučne i tehničke djelatnosti 380 404 428 694 617 627 
Administrativne i pomoćne uslužne 

djelatnosti 128 176 191 1.147 1.145 918 

Javna uprava i odbrana; obavezno 
socijalno osiguranje 2.946 2.931 2.928 1.064 1.072 1.092 

Obrazovanje 3.723 3.773 3.839 795 763 740 
Djelatnosti zdravstvene socijalna zaštite 2.916 2.940 2.913 936 939 977 

Umjetnost, zabava i rekreacija 442 482 624 400 384 390 
Ostale uslužne djelatnosti 317 335 341 905 896 915 

Neraspoređeno 1.068 804 768 - - - 

Tabela 14. Struktura zaposlenih u SBK i primanja u kantonu 

 

Struktura uposlenih pokazuje da broj uposlenih u javnom sektoru (uprava, obrazovanje i zdravstvo) 
predstavlja jednu četvrtinu svih uposlenih u kantonu, a ako njima dodamo uposlene u javnim preduzećima 
dolazimo do podatka da su preko 30% svih uposlenih u SBK korisnici javnih sredstava, odnosno uposleni u 
institucijama države i javnim preduzećima. Pri tome su njihova prosječna primanja (plaće) daleko iznad 
prosjeka u kantonu. Istovremeno socijalna slika u kantonu je iz godine u godinu sve lošija, sve je više osoba 
koje su u stanju socijalne pomoći.  

 

SOCIJALNA SKRB U SBK/KSB 
 2011 2012 2013 

korisnici subvencioniranja troškova 176 326 326 

korisnici bez dovoljno prihoda za izdržavanje 11.612 21.457 22.319 

ostale socijalno-zaštitne potrebe (teške stambene prilike, 
pogođeni nesrećama,…) 7.276 13.088 14.500 

Tabela 15. Struktura zaposlenih u SBK i primanja u kantonu 

 

Umjesto da ovi pokazatelji budu alarm za hitno i ozbiljnije bavljenje ovim problemom i dalje se vlasti 
usporeno bave izradom strateških i sistemskih rješenja ovog problema. Tako ovaj kanton još uvjek nema 
Strategije privrednog razvoja, Strategije zapošljavanja, Strategije razvoja poljoprivrede... To su dokumenti 
koji bi trebali da pokažu spremnost institucija vlasti da se sistemski bori sa problemom nezaposlenosti i 
predstavljaju polaznu tačku u dugom nizu neophodnih mjera i aktivnosti  koje bi dovele do smanjenja 
nezaposlenosti. Svako odugovlačenje na ovom polju samo pokazuje nemoć i bezidejnost vlasti kako da riješe 
krucijalne probleme građana Srednjobosanskog kantona. 

Pokazatelj tromosti vlasti ovog kantona i jedan od prioritetnih pravaca u kojim bi njeni napori trebali ići 
jeste otklanjanje propusta na koje je ukazao Ured za reviziju institucija u F BiH, odnosno revizija budžeta 
SBK. Neki od tih propusta ponavljaju se iz godine u godinu i prosto je neprihvatljivo da niko ne odgovara za 
njih. Otklanjanje nedefiniranih procedura, bahatog i neodgovornog trošenja javnih sredstava, zloupotrebe 
javnih nabavki i ostalog na što ukazuje Revizija treba biti prvi korak u unaprjeđenju vlastitog rada, a 
pogotovo zbog činjenice što će unaprjeđenja u ovom segmentu osigurati bar dio sredstava potrebnih za 
druge namjene i reforme. 

 
 

94 
 



SKUPŠTINA SREDNJOBOSANSKOG KANTONA - MANDATNI IZVJEŠTAJ 

Kontakt informacija 

To replace a photo with your own, right-click it and then choose Change Picture. 

MERSAD AVDIĆ  MAJDA BEHRAM STOJANOV  
    

Tel +035-35-274-470 
Fax +035-35-274-470 
mersad@ccibh.org 

 Tel +035-35-274-470 
Fax +035-35-274-470 
majda@ccibh.org 

 

Informacije o organizaciji 

Centri civilnih inicijativa 
Ludviga Kube 7, 75000 Tuzla 
Tel +035-35-274-470 
Fax +035-35-274-470 
www.cci.ba 
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